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Praznika reformacije in spomina 
v prihodnjih dneh praznujemo dva državna praznika zapored, 31. oktober 
je dan reformacije, i . november dan spomina na mrtve. 

DANICA ZAVRL ŽLEBIR 

Kranj - Praznika sta n a m za 
en dan skrajšala delovni te-
den, z n j ima pa tudi učenci 
i n di jaki končujejo letošnje 
"krompirjeve počitnice". 31. 
oktobra praznujemo dan re-
formacije v spomin na nem-
škega teologa Mart ina Lutra, 
k i je s 95 tezami o napakah 
takratne r imskokatol iške 
Cerkve začel gibanje za nje-
no reformacijo. Z a Slovence 
ima praznik letos še poseben 
pomen, saj praznujemo pet-
stoto obletnico rojstva Pri-

moža Trubarja, začetnika re-
formaci je na Slovenskem. 
Letos se je zvrstilo že več pri-
reditev, povezanih z očetom 
slovenskega jezika, drevi ob 
2 0 . ur i pa bo v Cankarjevem 
d o m u v Ljubl jani osrednja 
državna slovesnost ob dnevoi 
reformaci je, na kater i bo 
slavnostni govornik predsed-
n i k države Dani lo T i i rk . 
Dnevu reformaci je sledi 1. 
november, dan spomina na 
mrtve, dan mrtvih ali vsi sve-
ti, kakor praznik še imenuje-
m o na Slovenskem. Gre za 
i f l t imnejši praznik, ob kate-

r e m se . s p o m n i m o u m r l i h 
prednikov, svojcev, prijate-
ljev, j im tega dne prinesemo 
cvetje i n pr ižgemo svečo. 
Slovenci t e m u prazniku na-
m e n j a m o še posebno pozor-
nost in ponekod prav pretira-
no krasimo grobove z gora-
m i cvetja. Morda bodo letos 
grobovi na račun težj ih soci-
a ln ih r a z m e r nekol iko 
skromnejši. O b 1. novembru 
pa zagorijo sveče tudi ob spo-
m e n i k i h padl ih v vojnah in 
na prizoriščih ubitih po voj-
n i , k i so vsi vredni našega 
spoštljivega spomina. Ob dnevu spomina na mrtve se poklonimo svojim pokojnim dragim. iTm-.TnaoM 

Na Krvavcu dražje smučanje 
N a smučišču Krvavec hitijo s pripravami na novo smučarsko sezono. Družine bo razveselila nova 
štirisedežnica Tiha dolina. ^ 5 

Pri nas je denar 
vreden več. 

I G o r e n j s k a ^ ^ B a n k a 

K R A N J 

Teden solidarnosti 

Rdeči križ Slovenije (RK) bo 
v Tednu solidarnosti od t . 
do 7. novembra zbiral denar 
za humani tarne namene. 
Tako b o m o doplačevali 
dvanajst centov za znamko 
solidarnosti za vsako poš-
tno pošiljko in za vozovnice 
v železniškem in avtobus-
nem prometu. Lani so na ta 
način zbrali okoli 183 tisoč 
evrov, razdelil i pa so jih 
med najbolj oškodovane v 
lanskih u jmah. "Dvanajst 
cent9v je skromen, a po-
memben prispevek k huma-
nitarni pomoči, zato bomo 
veseli, če si boste dopisova-
li tudi s klasično pošto," je 
dejal Janez Pezelj, generalni 
sekretar RK Slovenije. S . Š . 
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A K T U A L N O 

Nasprotujejo selški 
obvoznici 

Okoli devetdeset krajanov Virmaš in 
Crenca je prišlo na zbor krajanov, ker 
nasprotujejo predlaganim trasam 
škofjeloške severne obvoznice. Za-
htevajo umik te točke z dnevnega 
reda drevišnje seje občinskega sveta. 

C O R E N I S K A 

Odločba zavoda 
jezi Rodince 

Na zavodu za varstvo kulturne 
dediščine Kranj so najprej zavrnili iz-
dajo soglasja za rujenje obstoječega 
objekta in gradnjo večstanovanjskih 
objektov na Rodinah, dva tedna kas-
neje pa so mnenje spremenili. 

Š P O R T 

Blejci znova v elitni 
družbi 

Odbojkarji ACH Volle/ja in njihovi 
navijači Je odštevajo dneve do začet-
ka letoSnjega tekmovanja v ligi 
preakov, jutri pa bodo v sred-
njeevropski ligi gostovali na Dunaju. 

R A Z G L E D I 

Dekan obljublja mimo 
plovbo 

Novi dekan Fakjitete za organizacij-
ske vede Kranj je dr. Marko Ferjan, ki 
jc na omenjeni fakulteti zaposlen že 
enajsto leto. Pred njim so se na fekul-
teti v štirih letih zamenjali kar trije 
dekani. 

V R E M E 

Danes ho deževno z nevihta-
mi Sn^jlobodookoU uoo 
m. V petek bodo v hribovitem 
svetu gjrt padavine. V soboto 
bo oblačno in deževno. 

( 0 r i o / 8 X 

jutri: oblačno in deževno 

http://www.kia.si
http://www.lokainv0it.si


POLITIKA danica.zavrl@g-glas.si 

Pobuda znova 
v parlament? 
s koncem mandata nekdanjega državnega zbora 
je bil prekinjen postopek za ustanovitev občine 
Upniška dolina. 

MARJANA AHAČIČ 

Radovljica - Pobudo za usta-
novitev občine Upniška doli-
na je v parlamentarno proce-
duro posredoval poslanec 
zdaj Ze nekdanjega sklica dr-
žavnega zbora Anton Kokalj 
iz NSi. A v času od vložitve 
predloga sredi septembra se 
je državnemu zboru iztekel 
mandat Anton Kokalj pa ni 
več njegov poslanec. I n ker 
poslovnik državnega zbora 
govori o tem, da se s prene-
hanjem mandatne dobe kon-
čajo vsi začeti zakonodajni 
postopki, razen tistih, ki so 
bili začeti na predlog držav-
nega sveta ali pet tisočih vo-
livcev, so pobudniki za usta-
novitev občine Upniška doli-
na spet na začetku formalno-

mator trenutne poUtike in 
kot sopodpisnik pobude pri-
pomogel k temu, da je prišla 
do parlamentarne procedu-
re. Prepričan sem, da ni no-
benih političnih ovir za to, 
da gre v parlament takoj 
nova pobuda, poudaril pa bi, 
da bi bilo nastalo situadjo v 
občini mogoče reševati tudi 
drugače: spremenimo sta-
tut, priznajmo, da občino 
Radovljica sestavljajo tri raz-
lična, a enakovredna območ-
ja, in vsem trem zagotovimo 
enakomerno pozornost, fi-
nance in razvoj," je povedal 
eden od sopodpisnikov po-
bude, občinski svetnik Janez 
Urbane 

Kot je povedal Slavko Me-
žek, eden od treh podpisni-
kov pobude, uradnega odgo-

Nova občina bi, glede na pobudo, obstala območje kra-
jevnih skupnosti Lancovo, Kamna Gorica, Kropa, Sred-
nja Dobrava in Podnart. Sveta KS Lancovo se s pobudo 
za ustanovitev nove občine Upniška dolina ne strinjata. 

pravne poti. Utemeljitev po-
bude - ta je že tretja v zad-
njem desetletju - so pripravi-
li 0 0 NSi Radovljica, Civilna 
Iniciativa (za) Ljudi pod Jelo-
vico - CILJ, Zeleni Slovenije -
odbor Gorenjska in Usta 
modrega sožitja E-KOLO. 
"Sam sem bil samo transfor-

vora državnega zbora o lem, 
kaj se ta trenutek s pobudo 
dogaja, še niso dobili. "Če jo 
bomo morali osvežiti, bomo 
to tudi storili, saj smo tudi v 
novem sklicu parlamenta že 
našli poslanca, ki je priprav-
ljen poskrbeti, da bo posto-
pek tekel naprej." 

LJUBLJANA 

Alenka Paulln ostaja direktorica STA 

Alenka Paulin, direktorica STA, je preklicala svoj odstop z 
mesta direktorice Slovenske tiskovne agencije. Kljub zdrav-
stvenim težavam napoveduje, da si bo še naprej prizadeva-
la uspešno voditi agencijo. Na podlagi preklica predloga za 
razrešitev z mesta direktorice STA je urad vlade za komuni-
ciranje tudi umaknil gradivo za sejo vlade. Paulinova je me-
sto v. d. direktorice STA nastopila junija lani, da je vložila 
odstopno izjavo, pa se je izvedelo prejšnji teden. D. Ž. 

MORAVČE 

Ljudmila Novak kandidira za predsednico NSi 

Izvršilni odbor stranke NSi je prejšnji teden na klavzuri pod-
prl kandidaturo vršilke dolžnosti predsednice NSi in evrop-
ske poslanke Ljudmile Novak za predsednico stranke. Poleg 
tega se stranka, ki na letošnjih volitvah ni dosegla zadosti 
glasov, da bi se uvrstila v parlament, ukvarja tudi s spre-
membami v organizaciji stranke. Tako je denimo zastarela 
glede sestave regijskih odborov, kar bodo po besedah kan-
didatke za predsednico v prihodnosti morali obnoviti. D. Ž. 

urilo 
izžrehanemu naročniku časopisa 

Gorenjski Glas 
Knjigo prejme JELENA BLAŽIČ z Jesenic. 

Po praznikih o mandatarju 
Dva tedna sta minila od ustanovne seje državnega zbora, na kateri je bil za predsednika izvoljen 
Pavel Gantar iz stranke Zares. Kmalu po praznikih nova parlamentarna seja. 

DANICA ZAVRL ŽLIBIR 

Ljubljana - Predsednika pe-
tega sklica državnega zbora 
Pavla Gantarja (daljši pogo-
vor z nj im bo objavljen pri-
hodnji teden) smo med dru-
g im vprašali tudi o nadalj-
njih postopkih, k i bodo pote-
kali v državnem zboru od 
njegove ustanovitve do ime-
novanja nove vlade. 

Kateri so po prvi, ustanovni 
seji državnega zbora na-
slednji koraki v parlamen-
tu? 

"Sedaj smo uredili nekate-
ra tehnična vprašanja v zvezi 
z delovanjem državnega zbo-
ra. Sicer pa se bomo v tem 
tednu posvetili sestavi odbo-
rov, imenovanju predsedni-
kov, predsednic, podpred-
sednikov, podpredsednic de-
lovnih teles parlamenta. Že-
lja bi bila, da se po praznikih 
stvari zaključijo. Računamo, 
da bo predsednik države 
opravil posvetovanja o man-
datarju do praznikov, kar po-
meni, da bo kmalu po praz-
nikih sklicana seja državne-
ga zbora, na kateri bomo iz-
volili mandatarja. Vzpored-
no s tem naj bi bili izbrani 
tudi predsedniki odborov de-
lovnih teles. Ko bo predsed-
nik vlade predlagal iiiiiiistr-
sko ekipo, bo parlament 
opravil tako imenovana zasli-
šanja, nato bo zelo pomemb-
na seja državnega zbora, na 

Pavel Gantar, predsednik državnega zbora / Foto TiroDoU 

kateri bo izvoljena Vlada Re-
publike Slovenije. To priča-
kujemo okoli 15. novembra. 
Nato se začne zakonodajni 
postopek. Določiti moramo 
natančen terminski plan 
dela državnega zbora za pre-
ostanek leta 2 0 0 8 in za leto 
2 0 0 9 . Tako se bomo počasi 
utirili v običajno parlamen-
tarno življenje s sejami zad-
nji teden v mesecu, s sestan-
k i odborov pred tem in 
upam da kar se da živahnim 
parlamentarnim dogajanjem 
v prihodnje." 

Kateri zakoni bodo prvi na' 
vrsti? 

"Med prvimi zakoni bodo 
tisti, ki jih je vlada predlagala 
ali j ih še bo, v zvezi s sprem-
ljanjem finančne krize v sve-
tu. Eden je že v parlamentu, 
enega verjetno dobimo v tem 
tednu." 

Kakšno prihodnost napove-
dujete pokrajinski zakono-
daji, ki v preteklem manda-
tu n i bila sprejeta? 

"Ta trenutek še ne morem 
reči, kaj bo s pokrajinsko za-

konodajo, kajti nisem sezna-
njen s potekom koalicijskih 
pogajanj, do kje so prišli s 
pokrajinsko zakonodajo. Ne 
vem še natančno, ah se bo 
tudi znotraj koalicije dobila 
primerna podpora za manj-
še šte\ilo pokrajin, za njiho-
vo boljšo teritorialno organi-
zacijo in natančnejše pristoj-
nosti, ki naj bi jih imele po-
krajine. Če bo to urejeno, bo 
lahko sprejeta, sicer pa me-
nim, da je boljša nikakršna 
pokrajinska zakonodaja kot 
slaba.' 

Kako bi se morale po vašem 
organizirati pokrajine? 

"To smo v Zares že pove-
dali pred volitvami. Meni-
mo, da bi j ih moralo biti 
precej manj , kot je bilo 
predlaganih v preteklem 
mandatu, do največ osem, v 
tem okviru pa bi bila tudi 
enotna Gorenjska. Če bi za-
govarjali večje število pokra-
jin, bi bila delitev na dve Go-
renjski legit imna, vendar 
slaba in škodljiva. Pokrajine 
bi nam v marsičem poma-
gale: pri komunaln i infra-
strukturi, pri pridobivanju 
sredstev iz skladov Evropske 
uni je, lažje i n enostavneje 
bi oiganizirah nekatere 
funkcije in dejavnosti, k i se-
gajo prek okvirov občin. 
Vendar naj ponovim, da bi 
bilo še slabše, če bi ustano-
vili slabe pokrajine kot pa 
nikakršnih." 

Našli skupni jezik glede pokojnin 
Ta teden se nadaljujejo pogajanja koalicijskih partnerjev. Dogovor je dosežen glede pokojnin, včeraj 
tudi kadrovsko usklajevanje. 

DANICA ZAVKL ŽLEBIR 

Ljubljana - Eno najbolj ob-
čudjivih poglavij koaUdjske 
pogodbe je sedaj usklajeno. 
Glede najnižjih pokojnin so 
se koalicijski pogajalci dogo-
vorili o pokojninskem dodat-
ku v višini največ tristo evrov. 
Po predlogu stranke DeSUS 
bo dodatek k najniž j im po-
kojninam v letu 2 0 0 9 izpla-
čan v dveh delih, januarja in 
septembra, sredstva zanj pa 
bodo nižja od dveh desetink 
odstotka BDP. Upokojencev, 
upravičenih do tega dodatka, 
ker prejemajo pokojnine do 
5 0 0 evrov, je okoli 2 8 0 tisoč, 
koalicijske partnerice pa za-
gotavljajo, da izplačilo ne bo 
vplivalo na druge dodatke, ki 
j ih prejemajo upokojenci. 
Predsednik DeSUS Kari Er-
javec je dejal, da so tako s 

strani njihove stranke poga-
janja končana. Predsednik 
SD Borut Pahor ob tem 
meni , da izplačilo dodatka 
velja po sedanjih projekcijah 
javno finančne vzdržnosti, v 
pr imem drugačnega finanč-
nega položaja se bo temu tre-
ba prilagoditi. Kar pa zadeva 
reformo pokojninskega si-

stema, napovedujejo, da bo 
nova pokojninska zakonoda-
ja pripravljena leta 2010. Po 
dosedanjih koalicijskih poga-
janjih nastaja vtis, da se po-
zornost namenja le pokojni-
nam in upokojencem. Na to 
opozarja tudi predsednik 
SMS Darko Kranjc, češ da 
tako vsa Slovenija postaja tal-

Včeraj je predsednik države Danilo Tiirk opravil posve-
tovanja s poslanskimi skupinami državnega zbora Re-
publike Slovenije. Dopoldne se je posvetoval s predsed-
niki poslanskih skupin SD, SDS, Zares in DeSUS, si 
nato (^edal vojaško vajo Zmožnosti Slovenske vojske 
2008 na vadbišču na Počku, popoldne pa nadaljeval 
posvetovanja. Srečal se je še s predsedniki poslanskih 
skupin SNS, SLS, LDS ter poslancema madžarske naro-
dne skupnosti Laszlom Gdnczem in italijanske Rober-
tom Battellijem. Cilj posvetovanj je oblikovanje predlo-
ga za mandatarja. 

ka pokojnin, prihodnja vlada 
pa ob tem ne misli na mlajše 
generacije. So zgolj pokojni-
ne prihodnost Slovenije? 
Najverjetnejši mandatar za 
sestavo vlade Bomt Pahor je 
po zaključku pogajanj, na-
menjenih pokojninam, o 
tem dejal, da nova vlada ne 
bo skrbela le za upokojence, 
pač pa za prihodnost vseh 
generacij in slojev, o čemer 
bo ves čas potekal intenziven 
sodalni dialog. Prihodnje ko-
alicijske partnerice sedaj na-
daljujejo pogovore o kadrov-
skem delu koalicijske pogod-
be. Borut Pahor, najverjet-
nejši mandatar, si želi, da bi 
v vladi sodelovali vsi predsed-
niki koahcijskih strank. Že 
do začetka prihodnjega ted-
na naj bi predsednik države 
dal tudi predlog za bodočega 
mandatarja. 

mailto:danica.zavrl@g-glas.si
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Nasprotujejo selški obvoznici 
Na zboru krajanov Virmaš in Grenca so izrazili nasprotovanje predlaganim trasam poteka škofjeloške 
severne obvoznice. Zahtevajo umik te točke z dnevnega reda drevišnje seje občinskega sveta. 

DANICA ZAVRL ŽLEBIR 

S v . Duh - Po izkušnji s pol-
jansko obvoznico sta se v 
Škofji Loki oblikovali tudi ci-
vilni iniciativi, povezani z 
gradnjo načrtovane severne 
(selške) obvoznice. Ž e v po-
nedeljek so to vprašanje ob-
ravnavali na redni seji sveta 
KS Stara Loka-Podlubnik. V 
torek zvečer pa je b i l tudi 
zbor krajanov naselij Grenc 
in Virmaše, k i se j ih na dru-
gi strani dotika gradnja pri-
hodnje severne obvoznice. 
Udeležili so se ga tudi direk-
tor občinske uprave Jernej 
Prevc in več škofleloških ob-
činskih svetnikov, m e d n j i m i 
tudi vsi trije podžupani. Mar-
jan Frian in Bojan Kovač, Id 
zastopata krajane, sta spre-
govorila o predlaganih vari-
antah, po kater ih naj b i šla 
cesta skozi naselji in ogrozila 
več zaščitenih kmetij, glavni 
očitek pa je n a m e n j e n po-
manjkanju dialoga občine s 
pr izadet imi krajani. N a ob-
činsko upravo se krajani za-
m a n obračajo že od juni ja , 
zato so tudi osnovali civilno 
iniciativo. T i k pred (današ-
njo) sejo občinskega sveta, k i 
predvideva prestavitev pote-
ka treh tras seveme obvozni-
ce in potrditev izbrane (zele-
ne) variante, pa zahtevajo 

Severna (selška) obvoznica naj bi šla skozi vasi Virmaše in Grenc. /Foio CorazdKavj« 

u m i k te točke dnevnega reda 
vse dotlej, da se za vse kraja-
ne Vi rmaš in Grenca izvede 
javna predstavitev načrtova-
nja te obvoznice. Direktor 
občinske uprave Jernej Prevc 
je na srečanju s krajani zago-
tovil, da gre šele za prve štu-
dije^ pri odločitvi o lokacij-
skih načrtih pa bodo krajani 
vkl jučeni. Toda krajani so 
nezaupljivi, češ da se na ob-
čini podobno kot pr i poljan-
ski obvoznid izogibajo pogo-
v o r o m z občani. Lastniki 
zemljišč nimajo nobenih in-
formacij, kako bo cesta pose-
gla v nj ihovo posest, je na 
zboru dejal občinski svetnik 
Robert Strah, k i j im je poro-

čal tudi o stališču krajanov 
Stare Loke in Podlubnika, k i 
enako terjajo u m i k omenje-
ne točke z dnevnega reda ob-
činske seje. Oglasilo se je več 
krajanov, k i bi j i m predlaga-
na trasa ceste ogrozila posest 
in poslabšala kakovost življe-
nja. Predlagajo takšen potek 
trase, k i bi upoštevala že ob-
stoječo cesto i n bi naredi la 
najmanj škode. Poudarjali so 
tudi, da ne nasprotujejo cesti 
in razvoju, le njihovo mne-
nje naj se upošteva. 

Na zboru pa so zahtevali 
umik še ene točke z dnevnega 
reda občinske seje, namreč ti-
stega, k i zadeva obvezno raz-
lago odloka o občinskem lo-

kacijskem načrtu za del ob-
močja Grenc, kjer je predvide-
na gradnja trgovskih centrov. 
V zvezi s slednjo od občine 
zahtevajo bolj smiselno vklju-
čevanje obstoječih vaških poti 
na regionalno cesto Škofja 
Loka-Kranj od križišča pr i 
Tehnikovi be tonami do kri-
žišča ob avtohiši Pišek. Seda-
nja varianta namreč predvide-
va takšno rešitev, da se tam-
kajšnji prebivalci in podjetni-
k i na cesto ne morejo vključe-
vati levo in desno. Tudi v zve-
zi s tem pričakujejo, da se 
nove prometne rešitve iščejo 
v sodelovanju s pr izadet imi 
krajani in ne v tajnosti, kot 
očitajo občinski oblasti. 

Najlepše manjše mesto so Cerklje 
URŠA PETERNEL 

Kran j - N a Turistični zvezi 
Slovenije so zaključili letošnjo 
akdjo Moja dežela - lepa i n go-
stoljubna, v okviru katere so 
ocenjevali kraje, kampe, ter-
me, šole, vrtce ter mestna in 
vaška jedra. Med najbolje oce-
njenimi jih je letos pet iz Go-

renjske. M e d manjšimi mesti 
so se na prvo mesto uvrstile 
Cerklje na Gorenjskem, med 
večjimi kampi Šobec iz Lesc, 
m e d srednjimi kampi Tmovc 
iz Z g o m j i h Dupel j , m e d 
manjš imi k a m p i Kamne z 
Dovjega, med novejšimi 
osnovnimi šolami pa Osnov-
na šola Naklo. Drugi zmago-

vald po različnih kat^or i jah 
so še Koper, Slovenske Konji-
ce, Podčetrtek, Šmarješke To-
plice, Kostanjevica na Krki, 
Razbor, Vizdenec, Terme Ča-
tež ter Svečina. V letošnjem 
ocenjevanju so prvič upošteva-
li ekološko ozaveščenost in 
ravnanje v občinah, osnovnih 
in srednjih šolah ter vrtcih. 

Tokrat je prvič potekalo tudi 
poskusno ocenjevanje turistič-
n ih kmetij in mladinskih ho-
telov, k i bo v prihodnjem letu 
del rednega ocenjevanja. 

Priznanja najboljšim bodo 
slovesno podelili 15. novem-
bra v Podčetrtku, pokrovitelj 
prireditve pa bo predsednik 
države Danilo T i i rk . 

ercator 

Za obisk 
se priporočamo 

Cenjene kupce obveščamo, da bodo v petek 
odprti naslednji naši nakupovalni centri: 

^ Mercator Center Kranj - Primskovo 
^ Mercator Center Kranj - Savski otok 
^ Mercator Center Jesenice 
^ Mercator Center Kamnik 

po n a s l e d n j e m d e l o v n e m č a s u : 

• petek, 3 1 . oktobra o d 8.00 d o 1 3 . 0 0 ure 

• sobota, 1. n o v e m b r a Z A P R T O 

^ Mercator TC Lesce 
• petek, 3 1 . oktobra 

• sobota, 1. n o v e m b r a 

od 8 . 0 0 d o 1 2 . 0 0 ure 
Z A P R T O 

Civilna iniciativa 
vztraja pri zahtevah 
Vzletno pristajalna steza na letališču v Lescah je 
še nespremenjena, civilna iniciativa se 
spogleduje s politiko. 

MARJANA AHAČIČ 

Lesce - "Menimo, da se za-
deva dolgoročno lahko reši le 
tako, da bodo v občini pri od-
ločanju prisotni ljudje, k i j i m 
n i vseeno, kaj se dogaja. Ena 
izmed poti je povezava Druš-
tva gibanja proti širitvi in 
h m p u letališča Lesce z drugi-
m i c iv i ln imi in ic iat ivami v 
občini Radovljica ter skupen 
nastop na lokalnih volitvah v 
letu 2010," je dolgoročno vi-
zi jo reševanja konfl iktov v 
prostoru na občnem zboru 
društva v torek pojasnil pred-
sednik M i h a Zaldkar. 

Društvo, k i trenutno šteje 
1212 članov, je ena od osmih 
dv i ln ih iniciativ, k i delujejo 
na območju občine Radovlji-
ca. Odločno nasprotujejo 
prestavitvi in asfaltiranju do-
sedanje travnate vzletao-
pristajalne steze na letališču 
v Lescah, k i naj bi jo - po na-
črtih občine že do letošnje je-
seni - podaljšali na 1250 me-
trov, zasukali ih asfaltirali. 
Prepričani so namreč, da bi 
asfaltiranje steze pomeni lo 
nepopravlj ivo uničenje ra-
dovljiške doline, širjenje de-
javnosti pa b i na območje 
prineslo bistveno več mote-
čega hrupa , kot ga prinaša 
sedanji obseg dejavnosti leta-
lišča. Potem ko je poleti 

sklad kmetijskih zemljišč ob-
čini oddal v na jem potrebna 
zemljišča, na upravni enoti 
Radovljica še v e ^ o potekajo 
postopki za izdajo gradbene-
ga dovoljenja za izgradnjo 
nove steze. V teh želi biti kot 
stranka v postopku udeleže-
no tudi Društvo; ker so bil i 
na prvi stopnji zavrnjeni, so 
se na odločitev pritoži l i na 
Ministrstvo za javno upravo. 
Je pa drugostopenjski organ, 
Ministrstvo za okolje in pros-
tor, odločilo, da je ena od 
strank v postopku pridobiva-
nja gradbenega dovoljenja 
druž ina Vovk, neposredni 
sosed letališča, k i se bo mo-
rala zaradi spremenjene 
smeri letališke steze preseliti 
d rugam. "Vlogo smo na 
upravno enoto vložili zadnji 
hip, a so nas t a m arogantno 
ustno zavrnili, da nismo na 
vp l ivnem območju," pojas-
njujejo Vovkovi, zadovoljni, 
da je pristojno ministrstvo 
kasneje vendarle odločilo v 
njihovo korist. 

"Ne m o r e m vam zagotovi-
ti, da steze, kakršno načrtuje-
jo, ne bo, a dejstvo je, da je 
bilo doslej v postopkih storje-
n i h ogromno nepravilnosti 
i n niti ene ne bomo spregle-
dali," je članom na torkovem 
občnem zboru še zatrdi l 
predsednik društva Zalokar. 
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Nicvec najdražji 
v Sloveniji 
Kranjskogorski žičničarji so cene srručarskih 
vozovnic letos prvič izenačili s cenami na 
primerljivih smučiščih v Sloveniji. 

MARJANA AHAČIČ 

Kranjska Gora - Tako bo cena 
dnevne vozovnice na doslej 
na jdraž jem slovenskem 
smučišču v sezoni, k i se 
uradno pričenja 21. decem-
bra, znašala 28 evrov, kar je 
enako kot na p r i m e r cena 
dnevne vozovnice na mari-
borskem Pohorju. "Odločili 
smo se, da tudi smučanje v 
Kranjski Gor i pr ibl ižamo 
čim večjemu številu smučar-
jev," je povedala Klavdija 
Gomboc, vodja market inga 
in prodaje v R T C Žičnice 
Kranjska Gora, d. d. "Da bi 
privabili č im več gostov, smo 
pripravili številne prireditve, 
od sredine oktobra do 24. de-
cembra pa že poteka pred-
prodaja vozovnic." 

Potem ko je bilo lansko leto 
za žičničarje bogato na inve-
sticijskem področju - največji 
pridobitvi sta bili nova štirise-
dežnica Kekec i n vlečnica 
Mojca - letos nadaljujejo pri-
prave na gradnjo snežnega 
parka za deskarje, z imske 
sankaške proge i n razsvetlit-
vijo štirisedežnice Kekec. 
Tud i te investicije, k i morajo 
biti dokončane do sredine 
prihodnjega poletja, sofinan-
cirajo evropski skladi, kar j ih 
postavlja med tista podjetja, 
k i so pri črpanju evropskih 
sredstev najuspešnejša - že 

leta 2005 so z evropskim de-
nar jem zgradili ž ičn id Pod-
koren in Vitranc 1. 

Kot je povedala Klavdija 
Gomboc, je bila letošnja po-
letna sezona po uspešnosti 
primerljiva z lansko, čeprav 
so beležili več deževnih dni 
kot leto poprej. "Manj je bilo 
s tadonamih gostov, zato pa 
se je povečalo število dnev-
n ih gostov, k i so v Kranjsko 
Goro pr ihaja l i ob sončnih 
koncih tedna. 

Upajo, da bo uspešna tudi 
z imska sezona. "Če s m o 
optimistični, si žel imo takš-
no sezono, kot je bila sezona 
2 0 0 6 / 2 0 0 7 , a tudi lanska n i 
bila slaba, sploh ob dejstvu, 
da je Kranjska Gora prvi na-
ravni sneg dobila šele 4. 
marca. Trajala je od 21. de-
cembra do 6. aprila, reševali 
pa smo jo z u m e t n i m zasne-
ževanjem. V t e m času smo 
zabeležili nekaj več kot dve-
sto tisoč obiskov, imel i smo 
m obratovalnih dni, naši 
žičničarji pa so zabeležili 2,7 
mili jona prevozov." 

Sicer pa v Kranjski Gori še 
do konca tako imenovanih 
krompirjevih počitnic traja po-
letno-zimska sezona, kar po-
meni, da od nedelje, 2. novem-
bra, še obratujeta poletno san-
kališče in kolesarski park, pa 
tudi panoramski prevozi s se-
dežnico na vrh Vitranca. 

KRATKE NOVICE 

BLED 

Noč čarovnic na Blejskem gradu 

Blejski grad bodo v petek ob 17. uri zavzele čarovnice. 
Skupaj z malimi čarovniki bo za zabavo poskrbela Damjana 
Golavšek, vsak pa bo lahko pokukal tudi v svojo prihodnost, 
ki m u jo bo napovedala vedeževaika iz čarovniške krogle. 
K d o b r e m u čarovniškemu vzdušju bodo prispevali tud i 
duhci. O b 18.15 bo gledališka skupina Gašperja Lamber-
garja uprizorila predstavo Lov na čarovnice, zabava pa se 
bo potem nadaljevala v baru Tlačan, kjer bo med drugim 
mogoče poskusit i čarobni, napoj . Izbiral i bodo tudi naj-
boljšo čarovnico in čarovnika, zato je zaželeno, da so 
obiskovalci v kostumih. M . R. 

BLED 

O b obletnici nov ultrazvok 

V zasebnem zdravstvenem zavodu ginekologije in porod-
ništva Bled, ki praznuje drugo obletnico delovanja, so se 
sredi oktobra razveselil i novega ultrazvoka. Nova ultra-
zvočna aparatura, so sporočili iz omenjenega zdravstvene-
ga zavoda, pomeni nov korak k še bolj poglobljeni skrbi 
za pacientke. Ginekologin ja Zdravka Koman M e ž e k ta 
čas skrbi za pet t isoč pacientk. Nov ultrazvočni aparat ji 
bo omogoči l poglobl jeno diagnost iko v ginekologij i , pri 
boleznih dojk in v času nosečnosti . Aparat namreč 
omogoča klasični in ultrazvočni pregled globinsko in tridi-
menzionalno, odlikuje pa ga tudi visoka ločljivost in različne 
možnosti uporabe. Ultrazvok je omenjenemu zdravstveiie-
mu zavodu ob drugi obletnici delovanja doniralo inženirsko 
gradbeno podjetje iz Kanade. M . R. 

Odločba zavoda jezi Rodince 
Na zavodu za varstvo kulturne dediščine Kranj so najprej zavrnili izdajo soglasja za rušenje obstoječega 
objekta in gradnjo večstanovanjskih objektov na Rodinah, dva tedna kasneje pa so mnenje spremenili. 

ANAHARTMAN 

R o d i n e - V civilni iniciativi 
Rodine so si pred kratk im 
oddahnil i , ker je Upravna 
enota Jesenice zavrnila izda-
jo gradbenega dovoljenja za 
odstranitev objekta na naslo-
vu Rodine 21 in gradnjo sed-
m i h petstanovanjskih objek-
tov v središču vasi, sedaj pa 
so ogorčeni nad ravnanjem 
kranjskega zavoda za varstvo 
kulturne dediščine. Ta je ko-
nec julija zavrnil izdajo kul-
tumovarstvenega soglasja za 
stanovanjsko pozidavo in ru-
šitev objekta na območju no-
vogradnje, sredi avgusta pa je 
odločbo odpravil Ln odločil, 
da investitor izpolnjuje kul-
tumovarstvene pogoje. Kot je 
pojasnil vodja kranjskega za-
voda M i l o š Ekar, je v zvezi z 
odločbo, izdano avgusta, ste-
kel postopek na ministrstvu 
za kulturo. "Njihov zahtevek 
za posredovanje i n f o r m a d j 
in ustrezne dokumentad je 
pričakujemo v teh dneh. Do-
kler ne bo izdano mnen je 
pravne službe ministrstva, 
omenjenega postopka ne 
b o m komentiral," je pove<Jal 
Ekar. Po njegovih besedah so 
sporne parcele, na katerih je 
načrtovana gradnja, izven va-

Na zavodu za varstvo kulturne dediščine so pojasnili, da investitorju za rušitev objekta 
Rodine 21 ni treba pridobiti kulturnovarstvenega soglasja, saj ni varovan po zakonu o 
varstvu kulturne dediščine. 

rovanega območja dediščine 
vasi R o ^ e , zato zavod n ima 
pravne podlage za prepreče-
vanje gradnje, še zlasti, ker ta 
n ima negativnih vplivov na 
bližnje varovano območje. 

V civi lni in idat iv i se ob 
t e m sprašujejo, kako lahko 
kultumovarstveni pogoji do-
voljujejo rušenje na območ-
ju novogradnje, če je objekt 

Rodine 21 v veljavnih pros-
torsko uredi tvenih pogojih 
občine Žirovnica v skladu 
s s t rokovnimi podlagami 
kranjskega zavoda še vedno 
pod varstvom lo i l turne de-
diščine. Ekar je pojasnil, da 
za rušitev objekta investitor-
ju n i treba pridobiti kultur-
novarstvenega soglasja, saj 
n i varovan po zakonu o var-

stvu kulturne dediščine. Do-
dal je še, da je zavod leta 
2 0 0 7 predlagal ustavitev po-
stopka za vpis hiše Rodine 
21 v register kulturne dediš-
čine pri ministrstvu za kul-
turo, ker je zaradi odstranit-
ve kamni t ih okenskih okvi-
rov in zanemarjenosti objekt 
izgubil skoraj vse spomeni-
ške lastnosti. 

Kanalizacijo gradijo tudi v Sebenjah 
o b č i n a Tržič je podpisala z državo pogodbo za finančno pomoč pri gradnji kanalizacije 
Žiganja vas-Sebenje. 

STOJAN SAJE 

Trž ič - Občina T r ž i č je ob 
koncu septembra podpisala 
pogodbo s Službo vlade RS 
za lokalno samoupravo o so-
financiranju gradnje kanali-
zad je Žiganja vas - Sebenje. 
Z a naložbo, k i je ocenjena 
na 1.865,393 evrov, bo pri-
spevala 1.275.238 evrov Ev-
ropska unija prek sklada za 
regionalni razvoj. Dobr ih 
5 9 0 tisoč evrov bo morala 
zagotoviti do konca leta 2010 
občina iz svojega proračuna. 

Naselj i Sebenje in Žiga-
nja vas še nimata javnega ka-
nalizacijskega omrežja. Od-
padne vode iz hiš odvajajo 
prek greznic v podtalnico in 
vodotoke. Ker ob večjih nali-
vih poplavijo dele naselja Se-
benje, bo občina zgradila 
3.945 metrov sekundarne fe-
k ^ e kanalizadje s t lačnim 
vodom in črpališčema v Se-
benjah in Žiganj i vasi. Obe-
n e m bodo v sklopu projekta 
Odvajanje i n dščenje odpad-
n ih voda ter oskrba s pitno 
vodo v občini Tržič zgradili 

p r i m a r n o kanalizacijsko 
omrežje in obnovili vodovod 
v obeh naseljih. Trenutno v 
občini pripravljajo razpisno 
dokumentaci jo , na osnovi 
katere bodo izbrali izvajalce 
del. Pospešeno pridobivajo 
tudi zemlj išča i n služnost i 
na trasi za kanalizadjo. Dela 
bodo moral i končati v dveh 
letih. T o bo omogočilo 8 4 8 
prebivalcem obeh naselij, da 
bodo priključili odtoke iz hiš 
na javno kana l izad jo in se 
povezali z novo čistilno na-
pravo na Brezovem. Uredi-

tev kanalizadje bo izboljšala 
kakovost bivanja v teh nase-
l j ih in zmanjšala onesnaže-
vanje narave v okolid. Kot je 
dejal tržiški župan Bomt Sa-
jovic, so i m e l i prebivalci 
tamkajšnj ih naselij v prete-
klosti veliko težav tudi s po-
plavljanjem. Lani je država 
plačala čiščenje spodnjega 
dela odvoda meteornih voda 
m e d Žiganjo vasjo in Sebe-
njami . Letos nadaljuje dela v 
zgornjem delu proti Snako-
vem, pri Čemer bo del stro-
škov loila tudi občina. 

Blagoslovili bodo obnovljeni spomenik 
DANICA ZAVRL ŽLEBIR 

\ 

Tržič - Svojd padlih v prvi 
svetovni vojni so na župana 
občine Tržič Boruta Sajovica 
spomladi letos naslovili po-
budo za obnovitev spomeni-
ka padl im v prvi svetovni voj-
ni, k i stoji ob cerkvi Mari j i -
nega oznanjenja na trži-
škem pokopališču. Spome-

nik je v zelo slabem stanju, 
zato so se odločili, da ga ob 
9 0 . obletnid konca prve sve-
tovne vojne obnovijo. Po prvi 
svetovni vojni se prek sto tr-
žiških mož i n fantov n i ni-
kdar več vrnilo - tunrl i so na 
frontah ali v bolnišnicah. 
T e m v spomin so 25. oktobra 
1925 slovesno o d M i spo-
menik , ki ga je do danes že 

močno načel zob časa. Letos 
so ga i z proračunskih sred 
stev, namenjenih obnovi sa 
kralne in ku l tume dediščine 
obnovili , za to so n a m e n i l i 
nekaj več kot 8 6 0 0 evrov 
Obnovl jen i spomenik pa 
d l i m v 1. svetovni vojni bodo 
blagoslovili ob osrednji žalni 
slovesnosti 1. novembra ob 
10. u r i na tržiškem pokopa-

lišču, Nastopili bodo: Pihalni 
orkester T i i i č , otrod tržiških 
osnovnih šol in člani Zdru-
ženja borcev za vrednote 
N O B Trž ič . Slavnostni go-
vornik bo župan občine Tr -
ž ič i n poslanec državnega 
zbora Borut Sajovic, prenov-
l jeni spomenik bo blagoslo-
vi l tržiški ž u p n i k R o m a n 
Stare. 
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Umrl je dr. Maks Tušak 
SIMON ŠUBIC 

Zalog pri Cerkljah - V pone-
deljek zvečer je u m r l znani 
kl inični in športni psiholog 
dr. M a k s TuŠak iz Zaloga pr i 
Cerkljah. "Izgubil i smo od-
ličnega strokovnjaka, preda-
nega pedagoga, predvsem 
pa človeka, ki je znal izkori-
stiti svoj potencial, s kater im 
je znatno prispeval tudi k 
razvoju slovenskega šolstva. 
To laž i nas misel na to, da 
bodo njegova dela i n spomi-
ni nanj preživeli," je ob smr-
ti profesorja na Filozofski fa-
kulteti v Ljubl jani i n pred-
sednika Strokovnega sveta 
RS za splošno izobraževanje 
sporočilo ministrstvo za šol-
stvo i n šport. 

Rodi l se je leta 1947 v 
Ravnah na Koroškem, kjer 
je obiskoval osnovno šolo i n 
končal gimnazi jo. Leta 1977 
je postal asistent za kl inično 
psihologijo na Filozofski fa-
k^iilteti v Ljubljani, leta 1986 
je napredoval v docenta, leta 
2 0 0 0 pa je postal redni pro-
fesor. Na filozofski fakulteti 
je predaval kl inično psiholo-
gijo, k l in ične psihodiagno-
stične metode i n kompara-
tivno psihologijo, sodeloval 
pa je t u d i v p o d i p l o m s k i h 
študijih na medicinski, bio-
tehnični in pedagoški fakul-
teti ter fakultet i za šport v 
Ljubl jani , k jer je ustanovil 
psihodiagnostični laborato-
rij i n b i l nekaj let njegov 
vodja. Na m c d n M o d n i uni-
verzi v Luganu je bi l tri leta 

Dr. M a k s T u š a k / FOIO: TIT» DOM 

nosilec predmeta psihodi-
agnostika, pri svojem razis-
kova lnem in s t rokovnem 
delu pa je sodeloval s pr i -
z n a n i m i t u j i m i strokovnja-
ki. Bil je tud i Član Executive 
Commit tee of International 
Colour Association i n akti-
ven Član Društva koloristov 
Slovenije. 

Več kot dvajset let je sode-
loval v psihični pripravi šte-
v i ln ih državnih reprezen-
tanc i n tako prispeval k osvo-
jitvam medalj na olimpijskih 
igrah in svetovnih prven-
sUih. Skoraj dve desetletji je 
delal v psihološki svetovalni-
ci za študente Glozofske fa-
kultete, zadnja leta pa se je 
intenzivno ukvarjal s terapi-
jo s pomočjo živali. Razisko-
valno i n tudi praktično pa se 
je ukvar ja l z otroki, k i so 
agresivni, anksiozni, hiper-
aktivni i n ima jo vedenjske 
ali druge oblike motenosti. 

KAMNIK 

Potočnikovi priznanje za najboljšo Inovatorko 

Mednarodno združenje organizaci j inovatorjev je minul i 
teden v kitajskem Sužouju pri Šanghaju pripravilo 6. Med-
narodni inovacijski sejem, ki je bil po številu inovacij največ-
ji doslej. S svojimi Inovacijami je na sejmu sodelovalo 43 
držav, z dvajsetimi inovacijami tudi slovenski predstavniki, 
ki jih vodi Inovatorski center ASI. Zelo uspešni so bili spet 
gorenjski Inovatorji - Va lent in Z u p a n Iz Mengša je prejel 
zlato medaljo, Ivan Z r i m š e k iz Kamnika srebrno, bronaste 
pa Tomaž Pevc iz Trzina ter Milena Potočnik in Viljem 
Turš i č iz Kamnika. Kamniška inovatorka Milena Potočnik je 
prejela tudi zlati kipec za najboljšo inovatorko na sejmu, 
svoje doslej največje priznanje pa si je prislužila s pripravo 
za razbremenjevanje hrbtenice. J . P . 

Fizioterapevtka Milena Potočnik s priznanjem za najboljšo 
inovatorko 

Obnova cest v mestu in okolici 
VLLMA STANOVNIK 

Kran j - V z a d n j e m času je 
precej cest i n ulic v Kranju in 
okolici razkopanih. Tako ob-
novitvena dela potekajo na 
Tavčarjevi in Tomšičevi u l i d 
v starem m e s t n e m jedru. 
"Na Tavčarjevi u l ic i so za-
ključene arheološke raziska-
ve in položeni k o m i m a l n i 
vodi na odseku od Prešerno-
vega gledališča do Cankarje-
ve ulice. N a Tomšičevi u l i d 
so prav tako končana arheo-
loška dela na delu Gasilske-
ga trga. Celotna obnova, k i 
bo dokončana avgusta pri-
hodnje leto, bo obsegala ure-
ditev fekalne i n m e t e o m e 
kanalizadje, vodovoda, j a m e 
razsvetljave, asfaltiranje i n 
polaganje rezanega kame-
nja, tako kot v že obnovlje-
n i h ul icah," je povedala 
Mend i Kokot s kranjske ob-
čine i n dodala, da je vrednost 
obnove 1,27 mi l i jona evrov 
i n je delno sofinancirana iz 
sredstev Evropske unije. 

Na Gosposvetski u l i d v 
okviru obnove poteka zakoli-

čevanje k o m u n a l n i h vodov 
in priprava gradbišča. Obno-
va bo trajala do konca avgu-
sta prihodnje leto i n bo obse-
gala ureditev fekalne i n me-
teome kanalizadje, vodovo-
da, javne razsvetljave i n as-
falta. Vrednost investidje je 

skoraj petsto tisoč evrov. 
Začenja pa se tudi obnova 
ceste Drulovka-Breg, k i se bo 
prav tako zaključevala pri-
hodnje leto avgusta. Obnov-
l jeno bo vozišče, ure jeno 
odvodnjavanje padavinske 
vode s cestišča, zgrajen ploč-

nik na vzhodni strani voziš-
ča in kolesarska steza na 
obeh straneh vozišča, po-
stavljene hitrostne ovire 
pred obema naseljema in 
obnovljen vodovod. Občina 
bo v obnovo vložila okoli 
4 6 0 tisoč evrov. 

Na Tavčarjevi ulici so arheološke raziskave zaključene, celotna obnova pa bo končana 
sredi prihodnjega leta. / fou: cotazd k>vm 

V e č informacij na w w ;^.planet- tus.si 
I g e r S o z v e z c f e c jarna 



GORENJSKA 

Urejanje središča 
Gorenje vasi 
s pomočjo denarja iz Evropske unije želijo v 
Gorenji vasi urediti središče vasi, kjer bo prostor 
za srečevanje, zabavo in tržne dni. 

BoSrjAN BOGATAJ 

Gorenja vas - Obf ina Gore-
nja vas-Poljane skupaj s Kra-
jevno skupnostjo Gorenja 
vas ureja novo vaško jedro, 
center vasi. V ta n a m e n so 
pred časom že podrli objekt 
(v bližini Mercatorja), kjer so 
sedaj parkirišča. "Na t e m 
prostoru bomo uredili nekaj 
parkirišč, na znižanem tere-
n u pa otroško igrišče, t ržn i 
prostor, k i ga zelo potrebuje-
mo, uredili bomo tudi zele-
nice," pojasnjuje Elizabeta 
Rakovec, direktorica občin-
ske uprave. Poleg naštetega 
bo po projektu vaško jedro 
zaokrožila osrednja občinska 
fontana, za katero se že do-
govarjajo z M e t o d o m Frli-
cem i n podje t jem M a r m o r 
Hotavlje. 

Idejna rešitev in projekt je 
v pripravi, saj občina računa 
na uspeh na razpisu kmetij-
skega ministrstva Obnova 
vasi (poleg tega projekta 
bodo pri javi l i tudi obnovo 
Nškove brvi). "Novo urejeno 
središče vasi bomo uporab-
ljali za pripravo odmevn ih 
prireditev, k i j ih pripravlja-
m o v krajevni skupnosti, po-
leg tega pa b i pridobili tudi 
prostor za druženje naših 

krajanov," pojasnjuje Gašper 
Čadež, ta jnik gorenjevaške 
krajevne skupnosti. Na ta na-
čin občina in krajevna skup-
nost pričakujeta, da bo cen-
tralno naselje občine svojim 
k r a j a n o m ponudi lo novo 
kvaliteto bivanja. Projekt naj 
b i b i l vreden okoli petdeset 
tisoč evrov, investicijo bi lah-
ko začeli že prihodnje leto. 

Projekt je bil pred kratkim 
v javni obravnavi, kjer večjih 
p r ipomb krajanov priprav-
ljavci niso prejeli. Parkirišča 
v zgornjem delu bodo ostala, 
v času prireditev bodo na 
t e m mestu postavili šotor, 
prostor bo tlakovan, pripom-
ba po postavitvi vaškega stra-
nišča pa n i naletela na plod-
na tia. "Pet let v Gorenj i vasi 
organiziramo prireditev Ve-
seli december, k i se je odlič-
no prijela. Poleg tega i m a m o 
v kraju tudi t ržnico kmeti j -
skih pridelkov i n izdelkov, 
i m a m o p o n u d n i k e suhe 
robe in podobno, po ureditvi 
vaškega središča pa se nade-
jamo tudi novih ponudni-
kov," še pravi Čadež. V nepo-
sredni bližini bo poleg trgov-
skega centra k m a l u tudi ne-
kaj novih trgovin, zato se ne 
bojijo, da novo središče ne bi 
zaživelo. 

KRANJ 

Martlnovanje na Pungertu 

Z družabnim večerom in odprtjem fotografske razstave O d 
trte do vina Jordana Štreklja se bo v petek, 7 . novembra, za-
čelo martinovanje na Pungertu. Dan kasneje, v soboto do-
poldne, bo potekalo tekmovanje v kuhanju govejega golaža 
za naziv najboljšega Martinovega kuharja. O b 13. uri bo koz-
ja ruleta, na čast novemu vinu pa bo zaigrala skupina Joške 
vn. Sledila bosta veseli popoldan in večer z veliko glasbe in 
dobre volje. V. S. 

KRANJ 

Kranjska porodnišnica z več opreme 

Slovenske porodnišnice so, glede na večanje števila poro-
dov in v želji po čim boljši opremljenosti neonatalnih oddel-
kov, prejele donacijo ministrstva za zdravje. "Mi smo dobili 
toplo posteljico s fototerapijo in pulzni oksimeter, z D D V je 
bila vrednost donacije 2 0 . 2 5 7 evrov," je povedala dr. Andre-

ja Cerkvenik Š k a f a r , direktorica Bolnišnice za ginekologijo in 
porodništvo Kranj. S . K. 

UUBgANA 

Slovesnost ob Lipi sprave 

"Iz čiste želje po oblasti zavrgla je idejo sprave in z njo izgu-
bila na časti je m n o g o več kot žeia slave." S temi verzi 
Združeni ob lipi sprave vabijo na komemorat ivno sloves-
nost, ki bo v soboto, i . novembra, ob 1 7 . url pri lipi sprave 
na ljubljanskem pokopališču. "Poimenovali smo jo spravna 
slovesnost," pravi vodja gibanja, Kranjčan S t a n i s l a v Klep. 

"Posvečena je bratomornemu holokavstu v letih med vojno 
in morijo po drugi svetovni vojni, dvajset tisoč Slovencem in 
dvesto tisoč vojakom premaganih vojsk, katerih kosti krije 
slovenska zemlja. Posvečena je tudi junakom osamosvo-
jitvene vojne. Na slovesnosti bosta sodelovali častna četa 
Slovenske vojske in policijska godba." D . Ž . 

Na Krvavcu dražje smučanje 
Na smučišču Krvavec hitijo s pripravami na novo smučarsko sezono. Družine bo razveselila nova 
štirisedežnica Tiha dolina. 

SIMON ŠUBIC 

K r v a v e c - Z a redne obisko-
valce Krvavca imamo pred 
jubilejno, petdeseto smučar-
sko sezono dobro in slabo 
novico. Lepo je slišati, da te 
dni hitijo s postavitvijo nove 
štirisedežnice Tiha dolina, k i 
bo nadomestila 38 let staro 
dvosedežnico, malo m a n j 
zadovoljstva pa povzroča po-
dražitev smučarskih vozov-
nic. Dnevna bo na p r i m e r 
stala 28 evrov, kar je sedem 
odstotkov dražje kot prejšnjo 
z imo. "V povišanje cen smu-
čarskih vozovnic so nas pri-
silili narasli stroški elektrike 
in goriva, k i so se povišali za 
22 do 2 6 odstotkov. Ker vo-
zovnic n ismo podražili v tej 
meri , bomo moral i poiskati 
tudi notranje rezerve," je 
razložil Srečko Retuznik, di-
rektor R T C Krvavec. Še na-
mig: do 15. novembra so vo-
zovnice v predprodaji cenej-
še za približno 15 odstotkov. 
Smučarska sezona se bo si-
cer tudi letos začela konec 
novembra al i v začetku de-
cembra, seveda pa je vse od-
visno od naravnega snega ali 
pa n izk ih temperatur, k i bi 
omogočale lunetno zasneže-
vanje. 

j 
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Novo štirisedežnico Tiha dolina bodo postavili do začetka smučarske sezone. / FOIK RIM DSM 

Po dolgotrajnih zaplet ih 
bodo na Krvavcu vendarle 
zamenjal i staro dvosedežni-
co T iha dolina. Nadomestila 
jo bo povsem nova štirise-
dežnica avstrijskega proiz-
vajalca Doppelmayr . "Tudi 
šestsedežnico V r h Krvavca 
smo naročili pr i istem proiz-
vajalcu in smo z njo precej 
zadovoljni, njegove žičniške 
naprave pa so postavljene na 
večini evropskih smučišč," 
je raz loži l Retuzn ik . Nova 
naprava bo dolga 550 me-

trov, na višinski razliki 120 
metrov od Gospince do T ihe 
doline pa bo lahko prepelja-
la do dva tisoč smučarjev na 
uro. "Nova štirisedežnica bo 
precejšnja pridobitev za 
naše obiskovalce, predvsem 
druž ine , saj gre za bolj 
položno smučišče m e d sicer 
zahtevnimi progami na Kr-
vavcu," razmišlja Retuznik. 

Gradn jo nove sedežnice 
T iha dol ina so na Krvavcu 
izkoristili tudi za postavitev 
dodamega avtomatiz i rane-

ga zasneževanja na n jen i 
trasi. V T i h i do l in i bodo 
zgradili tudi u m e t n i predor 
za izvennivojsko kr ižanje 
prog, kar bo prispevalo k 
večji varnosti na krvavškem 
smučišču. Naštete investici-
je bodo stale 2,5 mil i jona ev-
rov, je pojasni l Retuznik . 
Poleg tega so takoj po koncu 
poletne sezone zaradi po-
škodbe z a m e n j a l i tud i 
t ransportno vrv kabinske 
žičnice, kar je stalo 150 tisoč 

Obnova nogometnega igrišča 
ANAHAKTMAN 

Že lezn ik i - V začetku okto-
bra se je začela sanadja no-
gometnega igrišča pri Teht-
nici v Že lezn ik ih , k i ga je 
uničila lanska poplava. Kot 
je pojasnil predsednik Nogo-
metnega k luba Že lezn ik i 
N i k o Bertoncelj, je bilo igriš-
če že pred časom nasuto, 
položili so drenaže, v nada-
ljevanju pa j ih čaka še posta-
vitev vodov za razsvetljavo 
igrišča i n robnikov, ureditev 
ograj, nivelacija igrišča i n 
položitev umetne trave. "Ob 
ugodnem vremenu bo izva-
jalec, belgijsko podjetje 
Domo, projekt zaključil 24. 
novembra," je še povedal 

Bertoncelj i n dodal, da se 
bodo ureditve razsvedjave 
zaradi pomanjkanja denarja 
lotili prihodnje leto. 

Projekt sanadje igrišča po 
u j m i je sicer ocenjen na tristo 
tisoč evrov. "Fundadja za 
šport n a m je namenila 9 2 ti-
soč evrov, sto tisoč okoljsko 
ministrstvo, 6 0 tisoč evrov je 
humanitarnih sredstev za sa-
n a d j o športnih objektov po 
u jmi , 25 tisoč evrov je prispe-
vala Nogometna zveza Slove-
nije, 15 tisoč evrov pa smo s 
pomočjo donatorjev zagotovi-
l i sami," je razložil Bertoncelj. 

Nogometaši iz Železnikov 
so po lanskih poplavah vse 
tekme moral i odigrati v go-
steh, treningi pa so potekali 

Sanacija nogometnega igrišča v Žaleznikih po lanskih 
poplavah bo stala tristo tisoč evrov. 

na igriščih v Luši in šport-
n e m p a r k u Rovn v Selcih. 
Bi l i so precej okrnjeni , kar 

se, tako Bertoncelj, pozna 
tudi na rezultatih pri mlajših 
selekdjah. 

KRANJ 

Gorenjsko brucovanje v Kranju 

Klub študentov Kranju za prihodnji petek, 7. novembra, v le-
deni dvorani Zlato polje pripravlja gorenjsko brucovanje. Na-
stopili bodo glasbeniki: The Tide, 6Pack Čukur, Vlado Kreslin, 
poleg njih pa še DJi. Organizirali bodo študentske igre, kot 
obljubljajo pa bodo cene pijač prilagojene študentskim že-
pom. Brezplačne avtobusne prevoze bodo organizirali z Jese-
nic, iz Tržiča, Radovljice, z Bleda, iz Škofje Loke, Poljanske in 
Selške doline in Žirov. Predprodaja vstopnic (po osem evrov 
za študente in 1 2 evrov za druge) v Klubih študentov po Go-
renjski se je že začela, bruci Fakultete za organizacijske vede 
pa imajo vstop prost. Zadnji dan bodo vstopnice dražje. V. S . 

KAMNIK 

Festival pitne vode 

Člani jamarskega kluba Kamnik so minulo sredo ob pomoči 
Občine Kamnik in dijakov Srednješolskega centra Rudolfa 
Maistra organizirali prvi Festival pitne vode. "Z današnjim 
dogodkom želimo opozoriti Kamničane in druge obiskovalce, 
kakšno vodo pijemo in kakšen je pomen skrbi za pitno vodo. 
Voda v Kamniku je še zelo dobra, čeprav se med viri najdejo 
tudi taki, ki niso najboljši," je povedal vodja Kamniških jamar-
jev V ido K r ^ r , ki z mladimi že vrsto let raziskuje vodne vire. 
Na stojnicah so pripravili pravo degustacijo kamniških voda, 
mimoidoči, ki so vodo preizkušali, pa so izpolnili anketo, ki jo 
bodo mladi uporabili pri svojih raziskavah. ]. P. 
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Brata Pavlin kot nasprotnika 
v nedeljo se v Kranju obeta zanimiv nogometni obračun, ki pa ne bo le derbi v 2. slovenski 
nogometni ligi med Triglavom Gorenjsko in Olimpijo, ampak si bosta nasproti stala tudi brata 
Brane in Miran Pavlin. 

VILMA STANOVNIK 

Kranj - To nedeljo z začet-
kom ob 14. uri se na zelenid 
kranjskega štadiona končno 
spet obeta pravi nogometni 
derbi. Pri Triglavu so ga po-
imenovali kar nogometni 
dogodek leta v Kranju, zago-
tovo pa je, da bo telona med 
Triglavom Gorenjsko in 
Olimpijo iz Ljubljane na tri-
bune štadiona privabila vse, 
ki imajo radi nogomet. 
Kranjčani so trenutno na 
lestvid na tretjem, Olimpija 
pa na drugem mestu z dve-
ma točkama več. V prvem 
obračunu sta se ekipi v Ljub-
ljani razšli brez zmagovalca, 
v nedeljo pa za oba tekmeca 
zmaga veliko pomeni. 

Bo pa telgna tudi svojevr-
sten obračun m e d Branetom 
in Miranom Pavlin. Brata sta 
v nogometu prisotna že dol-
ga leta, Miran je "prvi mož iz 
ozadja" nove Olimpije in še 
aktivni igralec, brat Brane pa 
je bil do letos uspešen trener 
mladih nogometašev, zdaj 
pa kot članski trener s Trigla-
vom beleži dobre rezultate. 
Oba bosta zagotovo jamstvo 
več za obisk tekme, Olimpija 
pa ima tudi malce "gorenj-
skega pridiha" - tu sta še Bu-
banja in Alagič kot igralca, ki 
prihajata iz Gorenjske. Sicer 
pa tudi v Kranju igra Robert 
Najdenov, nekoč "otrok 

Moštvo Triglava Gorenjske je letošnjo sezono začelo zelo solidno, nedeljska tekma z 
Olimpijo pa bo izziv tako zanje kot za trenerja Braneta Pavlina in seveda poslastica za 
ljubitelje nogometa. 

Olimpije", zato torej čustev 
in energije v nedeljo res ne 
bo manjkalo. 

"Polidja se je pripravila na 
prihod gostujočih navijačev, 
ki znajo včasih pripraviti po-
sebno vzdušje. M i pa raču-
namo tudi na pravo vzdušje 
in podf)oro s tribun. Nogo-
met v Kranju in na Gorenj-
skem potrebuje take tekme, 
da bi tudi nam uspelo slediti 
manjšim okoljem po Slove-
niji, kjer je za ta šport več po-
sluha. Triglav ima dobro eki-

po, na vrata trka nekaj mla-
dih s talentom, zato bi bilo 
škoda, če ne bi zmogli sku-
paj ustvariti razmer za prvo-
ligaški nogomet," pred der-
bi j em pravi direktor kluba 
Mi ran Šubic, k i na tekmo z 
Olimpijo vabi vse privržence 
nogometa: "Navijajmo za 
dober nogomet, v naši ekipi 
i m a m o odličnega Danijela 
Marčeto (reprezentant do 2 0 
let) in nasploh čvrsto ekipo, 
ki bo odigrala pod vodstvom 
trenerja Pavlina na zmago!" 

Kranjčani so v doseda-
n j e m drugol igaškem tek-
movanju nastopali dobro. V 
ducat tekmah so izgubili le 
dvakrat, imajo prvega strel-
ca lige Dejana Burgarja in 
moštvo, ki je sposobno pre-
magati vsakogar. O l impi ja 
je z nekdanj imi asi Rudo-
njo, Cimerot ičem, Pavli-
n o m in Karičem še vedno 
favorit tega tekmovanja, a 
zagotovo gostovanje v Kra-
n ju tudi zanje ne bo samo 
prijeten izlet. 

Blejcl znova v elitni družbi 
Odbojkarji A C H Volleyja in njihovi navijači že odštevajo dneve do začetka letošnjega tekmovanja 
v ligi prvakov, jutri pa bodo v srednjeevropski ligi gostovali na Dunaju. 

VILMA STANOVNIK 

Ljubljana - "Bili smo na us-
pešnih pripravah v Črni gori, 
tekma na Dunaju, ki nas v 
srednjeevropski ligi čaka v 
petek zvečer, pa b o pokazala, 
kako dobro smo pripravljeni 
na začetek tekmovanj v ligi 
prvakov. Dobro treniramo, 
slediti skušamo trenerjevim 
napotkom in verjamem, da 
so ti dobri," je na priložnost-
ni tiskovni konferenci v 
prostorih glavnega 
pokrovitelja A C H v Ljubljani 
poudaril izkušeni kapetan 
blejskih odbojkarjev Matija 
Pleško, ki ga skupaj z ekipo 
pred prvim nastopom v novi 
sezoni lige prvakov jutri čaka 

še gostovanje na Dunaju. Za 
odbojkarje A C H se namreč v 
torek začenja druga sezona v 
najelitnejšem evropskem 
odbojkarskem klubskem te-
kmovanju, ko se bodo naj-
prej 4 . novembra v gosteh 
pomeri l i z i tal i janskimi 
prvaki, odbojkarji Trentina, 
prva tekma v ligi prvakov 
pred domačimi navijači pa 
jih čaka 12. novembra. Tudi 
letos bo domač teren zanje 
dvorana Tivoli, kot je 
povedal izvršni direktor Idu-
t)a G r ^ o r Humerca, pa so 
vstopnice za srečanje z ekipo 
Aon hot Volleys v Ljubljani 
Že v prodaji. Cena je pet 
evrov, za skupine nad deset 
navijačev pa le po en evro. 

Kljub trem zmagam v novi sezoni srednjeevropske lige je 
trener blejskih odbojkarjev Clenn Hoag prepričan, da je v 
igri moštva AC H še veliko rezerve. / foto: Tmj doh 

A C H VoUey B l e d je v l i g i prvakov letos v s k u p n i E, 

k j e r so še e k i p e T r e n t i n o V o l l e y ( I t a l i j a ) , B e a u v a i s 

O i s e (Franci ja) i n A o n h o t Vol leys D u n a j (Avstr i ja) . 

Podobno kot lani se ob tek-
m i obeta zanimiv spremlje-
valni program, iz Gorenjske 
pa bo v Ljubljano peljal tudi 
poseben navijaški avtobus. 

"Pomembno se m i zd i 
poudariti, da projekt A C H 
Volleyja n i le klubski pro-

jekt, temveč nadonalni pro-
jekt odbojke," je povedal 
podpredsednik kluba in vod-
ja ekipe Aleš Jerala i n dodal, 
da je po lanskem uvodnem 
nastopu Blejcev v ligi 
prvakov letos čas za nadgrad-
njo rezultatov. 

VABILA, PRIREDITVE 

Nogometni spored - V 15. krogu Prve lige Telekom bo ekipa 
Domžal, ki jo od ponedeljka ne vodi več trener Robert Pevnik, 
jutri, v petek, gostovala pri Interbiocku. V 2 . S N L bo ekipa Tri-
glava Gorenjske v nedeljo ob 14. uri gostila Olimpijo. Tekme 
v 3. S N L - zahod bodo jutri in v nedeljo. Jutri Roletk Dob ob 
i8. uri gosti Jadran Dekane, v nedeljo ob 14. uri se bosta po-
merili ekipi Save Kranj in Kamnika, ekipa Kranja pa bo prav ta-
krat gostila Kalcer Vodoterm. Telcme v i . in 2 . gorenjski ligi 
bodo že jutri, v petek. V i . ligi so pari: H rastje - Šenčur, Kranj-
ska Gora - Bled Hirter, Bohinj - Polet, Velesovo - Niko Želez-
niki, Alpina Žiri - Šobec Lesce, Naklo - Visoko (vse ob 14. url). 
V 2. ligi sta ekipi Bitnja in Kondorja tekmo že odigrali, preosta-
li pari pa so Preddvor - Mimovrste Jesenice, DLN - Britof in Tr-
boje - Podbrezje (vse v petek ob 14. uri). V. S . 

Košarkarski spored - V 5. krogu lige UPC je ekipa Heliosa 
tekmo z Zagorjem že odigrala in v gosteh slavila s 53 : 73. 
Ekipa TCG Mercatorja jutri, v petek, gostuje pri Luki Koper. 
V 1 . SKL ekipa H IT Kranjske Gore že danes, v četrtek, ob 19. 
uri gosti AJM, Triglavanke gostujejo pri Konjicah, Domžal-
čanke pri Rogaški, Odeja KED pa je pri Merkurju v Celju ig-
rala že včeraj. V 1. B ligi za moške je ekipa Šenčurja CP KR 
že včeraj igrala z Rogaško, Triglav pa danes gostuje pri Bra-
niku v Mariboru. V 2. SKL - zahod se bosta danes ob 20.45 
pomerili ekipi Stražišča in Radovljice, Tinex Medvode danes 
gostujejo pri Splošni plovbi, Jeseničani pa so že včeraj go-
stovali pri Krki. V. S . 

Odbojkarski spored - Že jutri, v petek, se bodo igralci Aste-
ca Triglava ob 18. uri v ŠD Planina v Kranju pomerili z Ekipo 
Marchiol iz Pn/ačine, medtem ko bodo odbojkarji Calcita 
Kamlnka proti SIP Šempetru igrali v sredo. Odbojkarice Cal-
cita Kamnika se bodo v soboto v ŠD Kamnik ob 17.30 pome-
rile z Luko Koper. Jeseničanke v petek v 2. DOL gostujejo v 
Prevaljah, Škof)eločanke pa že danes v Šoštanju. Jutri, v pe-
tek, se bosta v Kranju (ŠD Planina ob 15.30) v 3. D O L pome-
rila ŽOK Triglav Kranj in Pizzeria Morena. 

Balinarski spored - Zadnji, 14. krog rednega dela super lige 
bodo zaradi praznikov odigrali že jutri, 31. oktobra (začetek te-
kem ob 15. uri). Lokateks Trata na domačem balinišču priča-
kuje ljubljanski Krim, kranjska Planina pa igra v Zabičah. S . Š . 

HOKEJ 

JESENICE 

Kljub porazu ostajajo na vrhu 

Hokejisti v ligi EBEL so v torek zvečer odigrali 17. krog. Je-
seničani so gostovali pri sosedih v Beljaku In doživeli poraz. 
Ekipa VSV je bila boljša 5 4 : 3 , gole za Acroni Jesenice pa so 
dosegli Conny Strdmberg, Andrej Hebar in David Rodman. 
Kljub porazu Jeseničani še vedno vodijo na letvici, jutri, v pe-
tek, pa gostujejo pri Liwest Linzu. Na domačem ledu se bo 
jutri predstavila Tilia Olimpija, ki je v torek po kazenskih 
strelih v Salzburgu 5 3 : 4 premagala domači Red Buli, a še 
vedno ostaja na dnu lestvice lige EBEL. V. S . 

KIKBOKS 

DOLENJA VAS 

Gregorju bron v Bolgariji 

Minuli konec tedna je v Varni v Bolgariji potekalo letošnje 
evropsko prvenstvo v kikboksu. Na,njem je v disciplinah semi 
kontak, full kontakt, glasbene forme in aero kikboks nastopilo 
550 tekmovalcev iz kar 35 držav, med njimi tudi dvajset 
Slovencev. Najbolje se je v full kontaktu odrezal slovenski 
državni prvak Gregor Debeljak Iz Dolenje vasi v SelSki dolini, 
ki je izgubil šele v polfinalu proti ruskemu svetovnem prvaku 
in na koncu osvojil tretje mesto. "Dosežka sem res vesel, saj 
sem si vedno želel prinesti domov medaljo v disciplini full 
kontakt. Sedaj bom treniral za nov velik cilj, svetovno prven-
stvo," je ob prihodu domov povedal Gregor. V. S . 

ODBOJKA • TEKMA ČETRTEGA KROGA 1. DRŽAVNE 
ODBOJKARSKE UCE RADENSKA CLASSIC 
Jutri, v petek, 31. oktobra 2008, bo v ŠD Planina v 
Kranju ob i8. uri teknfia četrtega kroga odbojkarskega 
državnega pn/enstva moSkih. Odbojkarji Astec Trigla-
va se bodo pomerili 2 Ekipo Marchk>l. Vabimo čim 
vet navijačev na novo tekmo kranjskih odbojkarjev. 

asiec 
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Varujte se tatov 
Prihajajoči prazniki s o d e l a prosti z a v e č i n o 

z a p o s l e n i h , z a t o pa i m a j o toliko več dela lopovi 

v s e h vrst. 

SIMOK ŠUBIC 

Kranj • O b prihajajočih praz-
n ik ih se bo močno povečal 
obisk pokopališč, zato poli-
cija opozarja, da bodite pre-
v i d n i i n na v i d n i h mes t ih 
v av tomobi l ih ne puščajte 
torbic, aktovk, denarnic i n 
drugih v redn ih predmetov. 
Če boste opazil i osebo, k i se 
sumlj ivo smuka okoli avto-
mobilov, o njej takoj obve-
stite policijo. 

Vlomov v avtomobile pred 
pokopališči je kar precej, o 
z a d n j e m poročajo z Bleda, 
k jer je v ponedel jek m e d 
14.15 in 14.30 neznani stori-

lec pr i pokopališču vlomil v 
osebni avtomobil tuje držav-
l janke, k i je obiskala grob. 
Ukrade l je torbico z doku-
ment i , bančno kartico i n 
gotovino ter jo oškodoval za 
prek 1500 evrov. 

M n o g i si za obisk grobov 
vzamejo ves dan, kar tatovi 
prav tako s pr idom izkoristi-
jo. Prazne hiše so zanje naj-
lažji plen, zato poskrbite, da 
boste pred odhodom zakle-
ni l i vhodna in garažna vrata, 
zaprl i vsa okna, če imate 
možnost, pa svoje sosede po-
prosite, naj občasno vržejo 
oko tudi na vašo hišo ali sta-
novanje. 

Z G O R N J I BRNIK, L JUBNO 

Kradli g r a d b e n e stroje 

Pred dnevi so neznani storilci z delovišča na Z g o r n j e m 
Brniku ukradli delovni stroj - valjar znamke Boomag PV 90. 
Gradbeno podjetje so tatovi oškodovali za okoli 5500 evrov. 
V Ljubnem pa Je nekdo vlonnil v garažo stanovanjskega ob-
jekta in ukradel udarno kladivo Hilti v originalnem kovčku, 
vredno približno 1500 evrov. S. Š. 

Ovadeni zaradi malomarnosti 
Z a s m r t 50- letnega delavca, ki je a v g u s t a lani padel s strehe, s o kranjski policisti ovadil i tri o d g o v o r n e 
o s e b e v g r a d b e n e m podjetju. 

SIMON ŠUBIC 

Kran j - Kranjski policisti so 
št i r inajst mesecev po tra-
g ičn i de lovni nesreči v 
Z g o r n j i h B i tn jah , v kater i 
je u m r l 50-letni delavec, na-
pisali t r i ovadbe zoper od-
govorne osebe, so sporočiB 
s Policijske uprave Kranj. 

O smrt i 50-letnega delav-
ca, tujega državl jana, smo 
poročal i avgusta lani . Z a 
gradbeno gospodarsko 
d r u ž b o je v Z g o r n j i h Bit-
n j a h izvajal gradbena dela 
na strehi dvonadstropne 
stanovanjske hiše. Pr i t e m 
je izgubi l ravnotežje i n pa-
del osem metrov v globino. 
Zarad i hud ih notranj ih ran 
in poškodb glave je na kra-
ju nesreče u m r l . 

Ž e ob ogledu kraja nesre-
če je preiskovalna kr imina-
listična komisi ja ugotovila, 
da ponesrečenec pr i delu n i 
uporabl ja l varnostn ih pa-
sov i n vrvi , na glavi pa je 

Lani umrli 50-letni delavec pri delu na strehi stanovanjskega objekta v Zgornjih Bitnjah ni 
uporabljal varnostnih pasov in vrvi, so ugotovili kriminalisti (fotografija je simbolična). 

i m e l čelado. "Z nada l jn j im 
zb i ran jem obvestil, proučit-
vijo dokumentaci je, predpi-
sov i n splošno p r i z n a n i h 
t e h n i č n i h pravi l so bi le 
ugotovljene tudi kršitve pri 
zagotav l jan ju varnost i i n 

Ob6'na Radovljica 
ŽUPAN 

Gorenjska cesta 19,4240 RADOVLJICA, 
telefon 04/537 23 00, faks 04/531 46 84 

Datum: 30.10. 2008' 

Na podlagi 58. člena Zakona o javnih uslužbencih (ZjU-UPB3, 
Ur. list RS, št. 63/07 in 65/08) župan Občine Radovljica objavlja 

JAVNI NATEČAJ 
za zasedbo prostega uradniškega delovnega mesta: 

1. VISJECA SVETOVALCA ZA KOMUNIKACIJE IN ENERGETIKO v 
Od^ku za infiastrukturo Občine Radovljica. 

Kandidati, ki se bodo prijavili na prosto delovno mesto, morajo iz-
polnjevati naslednje pogoje: 
- visoka strokovna izobrazba gradbene, komunalne, geodetske ali 

druge tehnične smeri ali družbene smeri 
- najmanj 4 leta delovnih izkušenj, 
- znanje uradnega jezika, 
- opravljen strokovni izpit iz upravnega postopka (ZUP-a), 
- poznavanje uporabe računalniških programov. 

Pri izbranem kandidatu se bo preverjalo, ali ima opravljeno obvez-
no usposabljanje za imenovanje v naziv, v nasprotnem primeru bo 
moral izbrani kandidat obvezno usposabljanje, v skladu z 89. čle-
nom zakona o javnih uslužbencih, opraviti najkasneje v enem letu 
od sklenitve delovnega razmerja. 

Delovno področje: 
- priprava in vodenje javnih razpisov oddelka in drugih NOE, 
- priprava občinskih odlokov s področja oprennljanja zemljišč, 
- sodelovanje pri pripravi prostorsko Izvedbenih aktov iz vidika 

komunalnega opremljanja zemljišč, 
- priprava programov opremljanja za sprejem na OS, 
- vodenje aktivnosti na področjih opremljanja stavbnih zemljišč, 
- vodenje investicij v zvezi z opremljanjem stavbnih zemljišč, 
- vodenje in odločanje v zahtevnih upravnih postopkih, 
- izvajanje del in nalog s področja energetike, vodnega gospodar-

stva In telekomunikacij, 
- izvajanje del za občinski svet s področja dela oddelka. 

Poleg navedenih pogojev morajo kandidati za razpisano delovno 
mesto, v sl<ladu z 88. členom Zakona o javnih uslužbencih izpolnje-
vati še naslednje pogoje: 
• državljanstvo Republike Slovenije, 
- ne smejo biti pravnomočno obsojeni zaradi naklepnega kaznivega 

dejanja, ki se preganja po uradni dolžnosti. In ne smejo biti obso-

jeni na nepogojno kazen zapora v trajanju več kot šest mesecev 
(potrdilo izda Ministrstvo za pravosodje), 

- ne smejo biti v kazenskem postopku zaradi kaznivega dejanja iz 
prejšnje alineje (potrdilo Izda pristojno sodišče). 

Kandidati za razpisano delovno mesto morajo k svoji vlogi priložiti 
naslednje izjave: 
1. pisno Izjavo o izpolnjevanju pogoja glede zahtevane izobrazbe, iz 

katere mora biti razvidna smer ter leto In ustanova, na kateri je 
bila izobrazba pridobljena ali fotokopijo diplome, 

2. pisno izjavo o doseženi delovni dobi ali fotokopijo delovne knjižice, 
3. pisno izjavo o opravljenem usposabljanju oz. fotokopijo potrdila 

o opravljenem usposabljanju, če ima kandidat le-to že opravljeno, 
4. pisno izjavo o opravljenem strokovnem Izpitu iz upravnega po-

stopka (ZUP) ali fotokopijo potrdila o opravljenem izpitu, 
5. pisno izjavo kandidata, da: 

- je državljan Republike Slovenije, 
- ni bil pravnomočno obsojen zaradi naklepnega kaznivega deja-

nja, ki se preganja po uradni dolžnosti In da ni bil obsojen na ne-
pogojno kazen zapora v trajanju več kot 6 mesecev. 

S prijavo na kandidaturo za delovno mesto se šteje, da se kandidat 
strinja, da za namene tega javnega natečaja dovoljuje preverbo po-
datkov. 
Če se v postopku sprejemanja v delovno razmerje ali v času poskus-
nega dela Izkaže, da podatki Iz izjav niso verodostojni, je to razlog 
za prekinitev postopka ali delovnega razmerja. 

Natečajna komisija bo strokovno usposobljenost kandidatov preso-
jala na podlagi priloženih potrdil, dokazil in pogovora z njimi ter s 
pomočjo morebitnih drugih metod preverjanja strokovne usposob-
ljenosti. 
Potrdila oziroma soglasje za pridobivanje podatkov iz uradnih evi-
denc bo Izbrani kandidat moral predložiti pred Izdajo sklepa o izbiri. 

Izbrani kandidat bo delo na delovnem mestu višjega svetovalca za 
komunikacije in energetiko opravljal v Oddelku za Infrastrukturo 
Občine Radovljica, v nazivu višji svetovalec III, z možnostjo napre-
dovanja v naziv višji svetovalec II in višji svetovalec I. Z izbranim 
kandidatom bo sklenjeno delovno razmerje za nedoločen čas, s pol-
nim delovnim časom in 4-mesečnlm poskusnim delom. 

Kandidate vabimo, da pošljejo pisne prijave s kratkim življenjepi-
som in zahtevanimi pisnimi izjavami o izpolnjevanju pogojev, naj-
kasneje v 15 dneh od dneva objave na naslov: 
Občina Radovljica, Gorenjska cesta 19,4240 Radovljica, s pripisom 
"Prijava na javni natečaj za zasedbo delovnega mesta". 
O izbiri bodo kandidati obveščeni v 15 dneh po opravljeni izbiri. 
Dodatne Informacije o izvedbi javnega natečaja lahko dobite pri 
Poloni Zalokar, tel,: 04/537-23-08. 
v besedilu javnega natečaja uporabljeni izrazi, zapisani v moški 
slovnični obliki, so uporabljeni kot nevtralni za ženske in moške. 

JANKO S. sruŠEK, I. r. 
ŽUPAN 

zdravja pr i delu na gradbiš-
čih," je po jasni l A n d r e j 
Z a k r a j š e k , t iskovni pred-
stavnik Pol ici jske uprave 
Kranj . Policisti so na podla-
g i z a d n j i h ugotovi tev ka-
zensko ovadili t r i osebe, k i 

so bi le v času nezgode v 
pod je t ju odgovorni za po-
dročje varnost i i n zdrav ja 
pr i delu. Sumi jo j ih storitve 
kaznivega dejanja povzro-
čitve nevarnosti v gradbeni 
dejavnosti. 

KARAVANKE 

N a avtocest i v n a p a č n o s m e r 

V torek dopoldne se je na avtocesti Karavanke-Ljubljana 
med predorom Karavanke in pr ikl jučkom Lesce v snneri 
Ljubljane neznani voznik peljal v napačni smeri, a k sreči 
ni povzročil nobene nesreče. Voznik se je namreč še pravo-
časno umaknil Iz prometa, tako da se je na koncu izmaknil 
tudi policistom. Predpisana kazen za vožnjo v nasprotrio 
smer je tristo evrov in pet kazenskih točk, v nekaterih prime-
rih pa ste lahko za vožnjo po avtocesti v nasprotni smeri 
kazensko ovadeni zaradi povzročitve splošne nevarnosti, so 
nam pojasnili na kranjski policijski upravi. S. Š. 

Voznik se je v napačni smeri peljal na avtocesti med 
Karavankami in Lescami. / fom: cornd Kavtit 

K R i n i N A L 

ŠENČUR 

Potrebovali so gradbene elemente 
z gradbišča v okolici Šenčurja so pred dnevi neznani storilci 
odpeljali dvesto gradbenih elementov, dimenzi je 2 0 0 x 50 
centimetrov. Lastnika so tatovi oškodovali za okoli 4 .300 evrov. 

KRANJ 

Iz s k l a d i š č a odpel ja l i kable in baker 

Neznani storilci so v noči na ponedeljek vlomili v skladišče 
podjetja v okolici Kranja. Neznano kam so odpeljali za okoli 
pet tisoč evrov različnih kablov in bakra. Policisti za storilci 
še poizvedujejo. S. S . 
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Reformacija je, kot vemo, versko in družbeno gibanje, ki ga je sprožil Martin Luter, ko naj bi 31. oktobra 1517 
na vrata cerkve v Wittenbergu na Saškem nabil list s 95 tezami, v katerih je obsodil nekatera ravnanja rimske 
Cerkve... 

< a k o r e L u t e r o r a v Disa 
MIHA NAGLIČ 

Letos, ko se spomin jamo 
500-letnice rojstva Pr imoža 
Trubar ja , i m a m o posebno 
priložnost, da preberemo, 
kako je ta glasnik Lutrovih 
"zmot" m e d Slovenci sam 
opisal začetek reformacije. 
Pa berite (in zaradi starinsko-
sti jezika malo potrpite): "V 
t i m lejtu po Cristusevim roj-
stvu 1517, tu je od letošniga 
lejta pred 45 lejti, je papež 
Leo, ta deseti tiga imena, po 
vseh nembšldh i n u drugih 
deželah te r imske velike od-
puske z ve l ik imi l is tmi i n u 
petčati okul i pošilal. 2 n i m i 

je on vsem ludem, kateri so 
te nega odpuske za denarje 
kupili, vse grehe odpustil i n u 
je n i m dopustil, de so prez 
greha v petek, v soboto inu v 
postu jajca, sir, m l e k u i n u 
mas lu mogl i jejsti. I n u le-te 
papežove odpuske so ti meni -
h i povsod taku visoku vzdigo-
vali i n u hvali l i , de so očitu 
pridigovali: kadar en človik v 
to slaino, poleg odpuskovih 
listejh v t i cerkvi stoječo, za 
aniga mrtviga perjatila en de-
setak vrže, taku v t i m ist im 
času, kadar ta desetak v skrini 
doli leti i n u zgoni, taku tiga 
mrtviga duSica iz vic v ta ne-
besa gori gre i n u leti." (Arti-

ku l i oli dej l i te prave stare 
vere krščanske, 1562.) 

Takole torej gre: greste v 
cerkev, spustite v skrinjico za 
darove bankovec za deset ev-
rov in si predstavljate, kako 
duša enega od vaših ra jnih 
zleti iz vic v nebesa v istem 
času, ko pada bankovec v skri-
njico! Koliko duš b i samo 
okoli bližnjega dneva mrtvih 
(Vseh svetih ali na dan vernih 
duš) poletelo v nebesa in koli-
ko evrov bi se nabralo v skri-
njicah; kaj skrinjicah, morale 
bi biti kar velike skrinje! Pov-
zdignile b i se tako duše rajnih 
kakor zemeljska Cerkev. Si-
cer pa lahko vsak, k i v to verja-

" Pomislite, 
kaj se lahko 

človeku v 
kratkem zgodi; 

lahko kmalu 
umre, nakar 

mora gospodu 
Bogu pred 

vsemi ljudmi 
in angeh 

predložiti 
raoin o vsem, 

kar je v tem 
življenju mislil, 

govoril in 
storil, nato pa 

prejme 
zasluženo 

plačilo." 
- m m O 

Pr imož T r u b a r / F«I« RN KOJII 

me, to tudi dejansko stori. A 
se bojim, da nas je med Slo-
venci veliko taldh, k i smo v 
t e m pogledu bolj LuJrovega i n 
Trubarjevega duha, tudi tisti, 
k i so vemi ali vsaj zaznamova-
n i s krščansko kulturo (kakor 
je rekel r imsk i kardinal 
Franc, ko je bil še ljubljanski 
nadškof) - i n m e d slednje se 
prištevam tudi podpisani. Ta-
k ih torej, k i v mahinadje te vr-
ste slej ko prej ne verjamemo. 
O b petkih, sobotah i n v po-
stnem času pa jemo jajca, sir, 
mleko in maslo - i n še marsi-
kaj bolj mastnega in mesene-
ga. ne da bi koga kaj vprašali 
ali se bali . . . Lutrov duh je to-
rej tudi v naših krajih zmagal, 
četudi je bila njegova Cericev 
iz n j ih izgnana. Bogu hvala! 

Preskočili smo več kot pet 
stoletij, vrnimo se v leto 1517, 
ko je bil Luter star 34, Trubar 
pa komaj 9 le t "V t i m ist im 
času je bil en b i u m e n , boga-
boječ, vučen m e n i h i n u dok-
tor svetiga Avguština ordna, 
t i m u je Mart inus Luter b i lu 
ime, na veliki šiali v t i m mej -
stu Wit tembergi . T a je ner-
pervič zuper te golufske 
papežove odpuske inu zuper 
te falš meniške pridige začel 
govoriti, dišputirati inu pisati 

Predvsem pa je Luter po-
udarjal tisto, v čemer m u je 
Trubar sledil: naj ljudje sami 
berejo Sveto pismo. Če pre-
p išemo Trubar jeve besede 
dobesedno v današnjo slo-
venščino, b i se v nadjdje-
van ju glasile nekako tatole: 
" I n je vse ljudi opominjal, da 
berejo sami to Biblijo, to pra-
vo, staro, sveto Božje pismo, 
ta nauk in pridige Kristuso-
ve, teh prerokov in apostolov 
/ v izvirniku: jogrov/ . V teh 
bodo videli in našli, da ti pa-
peži, škofi, far j i i n menih i so 
nas od te stare vere, od pra-
vih Božjih služb daleč odpe-
ljali. I n čudne, norske, krive 
Božje službe i n njega /Kr i -
stusa/ besedi zoper za voljo 
denarjev ustanovili / "gori na-
redi l i " / etc. S t a k i m njega 
p ismom je /Luter / dosti l judi 
pripravil, da so začeli to Sve-
to p ismo i n te stare bukve 
brati. I n so v n j ih našli, kakor 

je Luter n j i m pravil i n pisal. 
I n skozi tako tega Lutra pis-
m o je Bog dosti l judem (med 
katerimi so tudi eni vojvode, 
k i oblast imajo cesarje staviti, 
i n drugi vojvode in ta ena 
mesta tega cesarstva /"Raj-
ha" / ) te notranje duhovne 
oči odprl, da so v tem Svetem 
p i s m u to pravo, staro, kr-
ščansko vero zagledali, zasto-
pi l i i n s ce l im srcem, z 
ve l ik im vesel jem prejel i i n 
sprejeli / "gor i vzel i" / i n tej 
papeževi novi, kr iv i celo 
slovo dali . . ." 

I n v t e m je gotovo največja 
zasluga Lutra, T rubar ja i n 
drugih reformatorjev: da so 
l judi nagovarjal i , na j sami 
berejo Sveto pismo i n poskr-
beli, da so to lahko počeli 
vsak v svojem mater inem je-
z iku - ko so hkrati poskrbeli 
za prevode Svetega p isma v 
narodne jezike. Luter ga je 
prevedel v nemščino že leta 
1534, Trubar je prevedel več 
delov, za prevod celote pa je 
poskrbel njegov učenec Jurij 
Dalmat in leta 1584. Ž e v prvi 
slovenski knjigi. Katekizmu 
iz leta 1550, katerega sloven-
ski predgovor je začel z zna-
m e n i t i m stavkom "Vsem 
Slovencem gnado, m i r , mi-
lost in pravo spoznanj e božje 
po Jezusu Kristusu prosim", 
pa je m e d d r u g i m zapisal, 
kar sledi. "Vse mlade pa in 
preproste l judi zvesto opomi-
njam; pomislite, kaj se lahko 
človeku v kratkem zgodi; lah-
ko k m a l u umre, nakar mora 
gospodu Bogu pred vsemi 
l j u d m i i n angeli predloži t i 
račun o vsem, kar je v t e m 
ž iv l jen ju misl i l , govoril i n 
storil, nato pa pre jme zaslu-
ženo plačilo. Kater i svojo 
vero, svoje življenje ter stan 
po besedi božji, kakor je v le-
teh poglavj ih (nauku) na 
kratko i n razumljivo po vrsti 
predstavljeno, uravnava, ta 
bo v večnem življenju; kateri 
pa ne, pa bo v večnem žveplu 
in ognju. Pred n j i m nas Bog 
obvaruj!" P o m i s l i m o torej, 
kako je 2 n a m i i n s t e m i reč-
mi , Id seveda niso aktualne 
le ob dnevu reformaci je i n 
na dan mr tv ih . . . 



POGOVOR Razgledi 

Novi dekan Fakultete za organizacijske vede Kran} je dr. Marko Ferjan, ki je na omenjeni fakulteti zaposlen že 
enajsto leto. Pred njim so se na fakulteti v štirih letih zamenjali kar trije dekani. 

Dekan obrubla mirno olovbo 
D R . M A R K O F E R J A N , N O V I D E K A N F A K U L T E T E Z A O R G A N I Z A C I J S K E V E D E K R A N J 

MATEJA RANT 

"Obljubim jim 
lahko, da bom 

to barko 
krmaril na 

nadn, da bo 
plovba mirna. 

Trudil se bom, 
da bi bili vedno 

boljši, a to ni 
odvisno samo 

od krmarja, 
ampak tudi od 

morja, ki je 
zadnja leta zelo 

razburkano." 

v zadnjih štirih letih so aa 
fakulteti odstopili trije de-
kani. Tudi po mnenju rek-
torja mariborske univerze 
dr. Ivana Rozmana to pušča 
sledi na fakulteti. Kaj boste 
storili, da bi vaš mandat iz-
peljali do konca? 

"Nič dragega kot to, da 
b o m delal korektno, zakoni-
to ter v d u h u zagotavljanja 
kakovosti izobraževalnega 
procesa in raziskovanja." 

Številnih menjav so se na-
veličali tudi študenti. Jim 
torej lahko obljubite, da bo 
ta plovba, kot se je izrazil 
njihov predstavnik Simon 
Barbič, bolj mirna? 

"Obl jub im j i m lahko, da 
b o m to barko krmar i l na na-
čin, da bo plovba mirna. Tru-
di l se bom, da bi bili vedno 
boljši, a to n i odvisno samo 
od krmar ja , a m p a k tudi od 
morja, k i je zadnja leta zelo 
razburkano. S t e m m i s l i m 
n a dogajanje v z u n a n j e m 
okolju, k i je vplivalo na slo-
venski visokošolski prostor. 
F O V je le del te zgodbe." 

Svoj program, pravite, ste 
zapisali na dvajsetih stra-
neh. Kateri so glavni pou-
darki oziroma glavne zave-
ze iz tega programa? 

"Stalno izboljševanje vse-
b in izobraževanja in samega 
procesa izobraževanja ter 
dvig kakovosti raziskovalne-
ga dela. To nameravam dose-
či tako, da se b o m stalno po-
svetoval s starejšimi kolegi, 
rednimi profesorji, ki so m e 
tud i predlagali za dekana. 
O b e n e m p o n u j a m pri lož-
nosf tudi mlajšim, večji pou-
darek pa bo še na sodelova-
n j u s študenti, k i je bilo v ne-
katerih obdobjih zanemarje-
no." 

Opravili naj bi že več ka-
drovskih menjav. Koga vse 
ste zamenjali in zakaj? 

"Kadrovske menjave s e m 
opravil iz poslovnih razlogov, 
nikakor ne iz osebnih. Zave-
d a m se, da so bile verjetno za 
marsikoga boleče. Ob t e m b i 
rad poudaril, da nihče od za-
m e n j a n i h n i m a niž je plače 
kot doslej." 

Po vašem imenovanju ste 
dejali, da bo imela fakulteta 

odslej dve prodekan j i . S i 
boste v prihodnje izbral i še 
tretjega prodekana al i je to 
dovolj? 

"Po temel j i t em premisle-
k u sem se odločil za tri pro-
dekane; pravkar objavl jam 
razpis i n tr i kolegice - nobe-
na od n j ih n i starejša od štiri-
deset let - sem povabil, da se 
nanj prijavijo. Vse t r i so po-
vabilo sprejele." 

Kaj to pomeni? 
"To pomeni , da i m a F O V 

redne profesorje, k i so pri-
pravl jeni pomagati i n tud i 
pomagajo ter so za fakulteto 
zelo dragoceni, a tud i to, da 
se zgodba o uspehu n e more 
nadaljevati brez prevzema-
nja odgovornosti mlajših ko-
legov in kolegic." 

Zakaj ste se torej odločil i za 
tr i prodekane? 

"Delovanje in odločanje na 
fakulteti sem sicer želel raci-
onalizirati , a sem se potem 
odločil, da je smiselno ime-
novati tr i prodekane. Ugoto-
vi l s e m namreč, da ima jo 
novi prodekani nekaj zelo za-
htevnih nalog - pristopamo k 
organizaci j i poletne šole, 
uva jamo tutorstvo i n podo-
bno. T u d i statut univerze 
predvideva tr i prodekane. 
Evo Jereb sem povabil, naj se 
prijavi na razpis za prodeka-
njo za izobraževalno dejav-
nost, Andre jo Pucihar za 
mednarodno sodelovanje, 
M i r j a n o Borštnar pa za 
znanstveno raziskovalno de-
javnost" 

Kako se vsi pretekli dogodki 
odražajo v odnosih m e d za-
poslenimi na &kultet i? 

" V e m , da neka te r im lju-
d e m ni bil všeč noben dekan 
zadnjih šestih let. Zavedam 
se, da j i m morda n e b o m 
všeč ni t i jaz. Bom pa posku-
šal ustvariti okolje, k i bo za-
gotavljalo stabilno k l i m o in 
socialno varnost Večina lju-
di si k l jub vsemu želi m i r in 
normalno delovno okolje ter 
sodalno varnost" 

Torej se n i bati, da b i fakul-
teta prišla na boben, kot se 
je slikovito izrazi l rektor dr. 
Ivan Rozman? 

"Vsaka organizacija lahko 
pride na boben, tudi FOV. A 
bom storil vse, da ne bo tako. 
Eden i z m e d ukrepov je na-

Dr. Marko Ferjan / Foto: cooid k«« 

tančno spremljanje stroškov 
po produktih." 

Letos se je na redni študij 
vpisalo več študentov kot 
prejšnje leto. Se torej trendi 
pri vpisu znova obračajo 
navzgor? 

"Vpis je podoben kot leta 
2 0 0 0 - to pomeni, da i m a m o 
pribl ižno 570 novih študen-
tov. Na rednem študiju bi lah^ 
k o imel i celo 400-odstotno 
zasedenost če bi vpisali vse, 
k i so se prijavili. Na izrednem 
študiju pa vsi, ne samo FOV, 
občutimo recesijo, obenem je 
t u še pojav novih šol, na kate-
r ih je mogoče lažje priti do di-
plome. Naš odgovor na doga-
janje na trgu izobraževalnih 
storitev bo izboljševanje kako-
vosti programov." 

Koliko pa je študentov na 
izrednem študiju? 

"Na izrednem študiju je vpi-
sanih približno 270 novih štu-
dentov, kar je polovica manj 
kot pred štirimi leti, a enako 
kot lani. Še enkrat bi poudaril, 
da manjši vpis ni ^ o l j posle-
dica dogodkov na Skulteti. T o 
je razvidno tudi iz števila pre-
jetih prošenj za obročno od-
pkičevanja šolnin." 

Omenili ste pojav novih fa-
kultet, ki lahko pomenijo 

tudi nelojalno konkurenco. 
Kako se boste borili proti 
temu? 

"Univerza v M a r i b o m uva-
ja konkurenčno prepoved. 
To pomeni, da naši profesor-
j i brez soglasja rektor ja ne 
smejo več predavati drugje. 
Sodelovanje profesorjev na 
drugih univerzah v Sloveniji 
i n t u j i n i je sicer zaželeno, 
vendar je kriterij za izmenja-
vo kakovost" 

Že pred petimi leti ste po-
stavili temeljni kamen za tri 
nove objekte. Ali ste se od-
povedali načrtovani gradnji? 

"Nismo se odpovedali no-
b e n e m u razvojnemu projek-
tu, za nekatere naložbe smo 
v preteklosti pr idobi l i celo 
sredstva ministrstva za viso-
ko šolstvo. Prizadevali si 
bomo, da bi znova prišli do 
teh sredstev. Ne namerava-
m o pa financirati javne služ-
be s sredstvi, k i j ih pridobi-
m o z i z r e d n i m študi jem. 
Vsaj n e v preveliki mer i . S 
sredstvi z izrednega študija 
n a m r e č zagotavl jamo nad-
standard r e d n i m študen-
tom." 

Kako torej kaže prostorski 
širitvi FOV? 

"Na m i z i i m a m o tr i vari-
ante prostorske širitve. Z a 

vse t r i obstaja dokumenta-
ci ja. Zadeve b o m o znova 
pregledal i i n se odločili za 
opt imalno rešitev. Bo j im se 
namreč odkrivati streho, k i 
pokr iva šeststo kvadra tn ih 
metrov površine. Če m i kdo 
l a h k o zagotovi , da z nad-
gradnjo ne b o m o povzročih 
škode na obstoječi in f ra -
strukturi , tud i s predložitvi-
jo us t rezn ih garanci j , n i -
m a m nič prot i temu. Sicer 
pa je velika odgovornost od-
krivati streho na objektu, k i 
je v reden n e k a j m i l i j o n o v 

Torej ste bolj naklonjeni 
prizidku? 

"Zagotovo." 

Kranjski mestni svet je pred 
časom z navdušenjem pod-
prl predlog o ustanovitvi 
Gorenjske univerze. Ste 
sami naklonjeni ustanovitvi 
univerze? 

"Poskusi ustanavljanja 
prve slovenske univerze se-
gajo že v čas I l irskih provinc. 
Dejansko pa smo jo dobi l i 
šele leta 1917. Nauk te zgod-
be je, da je za ustanovitev 
resne univerze potreben čas. 
Potrebni pa so tudi ljudje, k i 
dejansko lahko pripomorejo 
k razvoju ožjega i n širšega 
okolja." 



GRADNJA Razgledi 

Ministrstvo za okolje in prostor je v začetku meseca predstavilo pravilnika o učinkoviti rabi energije v stavbah in 
o spodbujanju obnovljivih virov energije. Nove stavbe bodo morale biti bolj izolirane in vsaj četrtino energije 
zagotoviti prek obnovljivih virov. 

(R)evoluciia gradnje stavb 
BOŠTJAN BOGATAJ 

"Pri letnem 
vlaganju 228 

milijonov evrov 
v obdobju 

desetih let, kar 
je le tretjina 

vlaganj v 
gradnjo 

avtocest, bi 
sanirali vse 

stavbe in 
zaposlili 
12 tisoč 

delavcev. Pri 
minimalnem 

obsegu vlaganj 
54 milijonov 

evrov na leto pa 
bi lahko 

zaposlili 5.000 
delavcev." 

Slovenija odslej spada med 
zakonsko bolj 2ahtevne diža-
ve na področju gradbeništva. 
Okoljsko ministrstvo s pravil-
nikoma o učinkoviti rabi 
energije v stavbah in njenem 
spodbujanju pri rabi obnovlji-
v i virov energije sicer le sle-
di direktivam Evropske unije, 
prek katerih bo lahko dodelje-
vala regionalne državne po-
moči na področju rabe ener-
gije financirane iz evropskega 
Kohezijskega sklada. Pa ven-
dar sta nova pravilnika tako 
revoludonama, da ga zaen-
krat ne projektanti, arhitekti 
ne gradbeniki niso želeli ko-
mentirati. Zanimalo nas je, 
ali bo nov pravilnik mogoče 
hitro i n učinkovito spraviti v 
življenje, forej na projektant-
ske mize, ter ali lx) tovrstna 
gradnja bistveno dražja od 
obstoječe. Indid za slednje si-
cer obstajajo, a kot bomo vi-
deli v nadaljevanju, ustvarjal-
d pravilnika temu ne pripisu-
jejo večje pozornosti, med-
tem ko smo iz ust arhitektov 
slišali: "Nekaj let se že ogreva-
mo za pasivne in nizkoeijer-
gijske hiše, kar pomeni, da je 
tovrstni pravilnik korak nazaj. 
Kljub temu pa je novi pravil-
nik boljši od prejšnjega." 

Stavbe največji 
energetski problem 

"Stavbe so naš največji 
energetski problem," meni 
klimatologinja prof. dr. Luč-
ka Kajfež Bogataj: "Za nove 
stavbe je predvidena dovolje-
na toplota za ogrevanje v od-
visnosti od velikosti in oblike 
med 10 in 26 kilovatne ure 
na kubični meter na leto. 
zdaj porabijo nekatere stavbe 
tudi več kot 100 kilovatnih ur 
na kubični meter na leto." 
Tudi zato je minister Janez 
Podobnik dan predstavitve 
pravilnika objavil za vesel 
dan. Z ^ j ? "Pravilnik določa 
zahteve, ki morajo biti izpol-
njene za učinkovito rabo 
energije na področju toplotne 
zaščite, gretja, prezračevanja, 
hlajenja, aklimatizadje, pri-
prave tople vode in razsvetlja-
ve, pa tudi način izračuna 
energetskih karakteristik, ki 
bodo obvezne pri projektira-
nju in gradnji novih stavb ter 
za prenovo obstoječih stavb," 
pravi minister v odhajanju in 
dodaja, da pravilnik omogoča 

Po novem bomo gradili in obnavljali v duhu energetske varčnosti: stavbe bodo energetsko učinkovite, četrtino energije bodo 
nnorale pridobiti iz obnovljivih virov. /foto:Tin» doh 

tudi izdajo energijske izkaz-
nice. Uvaja tudi obvezno 
rabo obnovljivih virov energi-
je oziroma vsaj 25 odstotkov 
vseh potreb za gretje, hlajenje 
in pogon naprav morajo po-
ganjati obnovljivi viri energi-
je, stavba je lahko priključena 
tudi na zunanji vir. 

"Pravilnik o učinkoviti rabi 
energije v stavbah je name-
njen relativno hitremu uve-
ljavljanju odlične toplotne za-
šdte, ki bo bistveno boljša, 
nove stavbe pa bodo postale 
energetsko učinkovite," pravi 
dr. Peter Novak, pripravljavec 
pravilnika in dekan Visoke 
šole za tehnologijo in sisteme 
v Novem mestu. Dobra toplo-
tna zašdta omogoča učinkovi-
to uporabo obnovljivih virov, 
nadaljuje, potrebne količine 
za gretje ali hlajenje se na-' 
mreč močno zmanjšajo i n s 
tem omc^očajo, da se uporab-
lja tudi sončna energija in to-
plota okolja na veliko učinko-
vitejši način. V letih od 1992 
do 2003 smo v Sloveniji zgra-
dili 52 'milijonov kubičnih 
metrov bivalnih stavb in 11 
milijonov kubičnih metrov 
industrijskih stavb, kar je pri-
bližno 17 odstotkov vsega 
stavbnega fonda. "Zaradi 
slabše izoladje smo v te stav-
be vgradili za približno 320 
megavatov (pre)več toplotne 
moči, tako da zdaj za gretje 

porabimo približno 41.450 
ton nafte več, kot bi bilo po-
trebno," pojasnjuje Lučka 
Kajfež Bc^taj . 

Spodbude le za 
nizkoenergijske in 
pasivne stavbe 

Po novem bo temperatura 
gretja omejena na 53 stopinj 
Celzija, doslej je bila meja na 
9 0 in 7 0 stopinj Celzija. 
Enako pravilnik opredeljuje 
tudi največjo moč za hlaje-
nje, kar pomeni, da klasičnih 
steklenih stavb ne bo več. 
"Zakaj je to pomembno," se 
retorično sprašuje Novak in 
odgovarja: "S stanovanjem 
ne kupujemo kilovatnih ur, 
ampak vgrajene radiatorje, 
luči, kotel za ogrevanje in po-
dobno, z novim pravilnikom 
pa omejujemo moč instalira-
nih naprav, kar pomeni, da 
velikih izgub energije sploh 
ne more biti." Franc Beravs, 
direktor Ekosklada - sloven-
skega okoljskega javnega 
sklada - ukrepe s področja so-
financiranja (na voljo je 7,5 
mil i jona evrov) energetsko 
učinkovitih projektov izvaja 
od 1. junija letos. "Spodbuja-
mo izrabo obnovljivih virov 
energije in povečanje ener-
getske učinkovitosti novih 
stavb. Do danes smo prejeli 
2 .200 vlog, predvsem za iz-

rabo sonca za ogrevanje to-
ple sanitarne vode in pri 
ogrevanju objektov, 300 vlog 
pa je tudi za povečanje ener-
getske učinkovitosti stavb," 
pojasnjuje Beravs in napove-
duje, da bo novi pravilnik no-
vogradnjam že v osnovi dolo-
čal energetsko učinkovitost, 
zato je ne bodo več spodbuja-
li. "Še vedno pa bomo sofi-
nancirali gradnjo nizkoener-
gijskih objektov, kjer so za-
hteve po energetski učinko-
vitosti ostrejše," dodaja di-
rektor Ekosklada. 

"Zahtevana gradnja po no-
vem pravilniku je po oceni in 
izkušnjah iz tujine dražja le 
za tri odstotke," pravi Podo-
bnik. K učinkoviti rabi ener-
gije pa, kot rečeno, spodbuja 
tudi država. Finančne spod-
bude in subvendje za gospo-
dinjstva znašajo do 50 od-
stotkov vrednosti (določeni 
so tudi najvišji zneski sub-
vendj) , državne pomoči za 
svetovanje i n naložbe pra-
vnih oseb pa lahko znašajo 
največ 250 tisoč evrov v treh 
proračunskih letih. 

S sanacijo novih 12 tisoč 
delovnih mest 

Klimatologinja Lučka Kaj-
fež Bogataj velik poudarek 
namenja toplotni sanaciji 
vsega stavbnega fonda, saj 

gre za ogromne prihranke 
pri toploti (in denarju): "Pri 
letnem vlaganju 228 milijo-
nov evrov v obdobju desetih 
let, kar je le tretjina vlaganj v 
gradnjo avtocest, b i sanirali 
vse stavbe in zaposlili 12 ti-
soč delavcev. Pri minimal-
nem obsegu vlaganj 54 mili-
jonov evrov na leto pa bi lah-
ko zaposlili 5.000 delavcev. 
Ta vsota je manjša od pobra-
ne takse na CO2 v letu 2004, 
ki je znašala približno 58 mi-
lijonov evrov." 

Izračun dokazuje visoko 
ekonomičnost sanadje 
stavb. Pri tem bi imeli več 
koristi, kot je močno zmanj-
šanje porabe goriv za gretje 
stavb in emisije toplogred-
nih plinov, zmanjšali bi sod-
alne podpore nezaposlenim, 
zmanjšali bi energetsko od-
visnost od uvoza, prihranjeni 
denar bi porabili doma za 
plačilo dela in materiala ter 
za razvoj. "Sloveniji bi se vla-
ganja v toplotno zaščito stavb 
povrnila v obliki intenzivne-
ga zaposlovanja v gradbeni 
obrti. Zmanjšal bi se odliv 
kapitala v tujino z nakupi po-
trošniških dobrin s kratko 
življenjsko dobo. Bistveno bi 
se povečala kakovost in živ-
ljenjska doba sklada starih 
stavb in s tem tudi njihova 
realna tržna vrednost," še po-
jasni klimatologinja. 



ZGODOVINA Razgledi 

v dneh, ko v Mengšu rušijo še zadnje ostanke nekdaj znane Staretove pivovarne, so v Muzeju Mengeš predstavili 
steklenici z originalno vsebino piva, domnevno najstarejši v celinski Evropi. 

Na stare še Divo in neaova zaodba 
JASNA PALADIN 

Staretova 
pivovarna v 
Mengšu je 

delovala od leta 
1818 do 1917. 

Bila je ena 
prvih 

industrijskih 
pivovarn na 

Kranjskem in 
pomemben 
gospodarski 

obrat v 
Mengšu, ki je 

na višku 
svojega 

delovanja 
krepko presegel 
krajevne okvire. 

v mengeški Galeriji Klet je 
v teh dneh na ogled razstava 
Najstarejše pivo in njegova 
zgodba, ki so jo v Mestnem 
muzeju Mengeš postavili na 
osnovi raziskave etnologa in 
kulturnega antropologa Si-
mona Smrkolja. Nekdaj zna-
na Staretova pivovarna sredi 
Mengša v teh dneh zaradi 
gradnje trgovsko-stanovanj-
skega kompleksa izgublja še 
zadnje sledi v mestu, zato so 
predmeti, ki so jih v teh dneh 
javnosti pokazali prvič, za 
zgodovino mengeškega, slo-
venskega in, kot kaže, tudi 
evropskega pivovarstva še to-
liko večjega pomena. 

Kvovarska zbirka Mestne-
ga muzeja Mengeš je 2ačela 
nastaj ati ob pomoči zasebnih 
zbiralcev. Pred dvema leto-
ma je muzeju izjemno darilo 
poklonil Frančišek Podpečan 
z Dobenega, ki je doma vrsto 
let hranil zaboj s pivskimi 
steklenicami, med katerimi 
so bile tri še polne. Vseh de-
vetnajst steklenic iz obdobja 
med letoma 1890 in 1905, 
med nj imi dve polni iz men-
geške Pivovarne Julij Stare in 
eno iz Kozlerjeve pivovarne -
predhodnice današnje pivo-
varne Union, je pred dvema 
letoma odstopil domačemu 

muzeju, kjer so ob pomoči 
mladega etnologa v zadnjih 
treh letih pripravili obsežno 
strokovno raziskavo. 

"Osnovni namen raziska-
ve in omenjene razstave je 
bil najti č im več primarnih 
virov in na njihovi osnovi 
predstaviti svetovno, evrop-
sko in slovensko pivovarstvo, 
s poudarkom na mengeški 
pivovarni, njenih začetkih, 
vzponih in propadu, ter dru-
žini Stare, k i je pivovarno iz-
redno uspešno vodila skozi 
več generadj," je svoje delo 
povzel Simon Smrkolj, k i je 
potrebne podatke našel v Ar-
hivu RS, Nadškofijskem ar-
hivu, Medobčinskem muze-
ju Kamnik in pri številnih za-
sebnikih. 

Štirideset veder piva 
na teden 

Staretova pivovarna v 
Mengšu je delovala od leta 
1818 do 1917. Bila je ena pr-
vih industrijskih pivovarn na 
Kranjskem in pomemben 
gospodarski obrat v Mengšu, 
Id je na višku svojega delova-
nja krepko presegel krajevne 
okvire, saj so mengeško pivo 
na začetku 20. stoletja proda-
jali po večjem delu sloven-
skega ozemlja. Leta 1818 je 
pivovarno ustanovil v Strahi-

Simon Smrkolj, avtor raziskave o mengeški pivovarni, ki naj bi v prihodnjem letu izšla tudi 
v knjižni obliki. / foio; ).sni PaMm 

nju pri Naklem rojeni Miha-
el Stare, sprva le za potrebe 
domače Kramarjeve gostil-
ne, Ž e leta 1820 so menge-
ško pivo vozili v Ljubljano, 
ker je bilo skupaj z vrhni-
škim zaradi svoje kakovosti 
in cene konkurenčno takrat 
majhnim ljubljanskim pivo-
varnam. o d šest do dvajset 
volov je v teh letih menjaje se 

noč in dan črpalo vodo iz pi-
vovamiških vodnjakov za po-
trebe pivovarne. Pivovarna je 
z leti hitro rasla in leta 1832 
so bili v njej zaposleni štirje 
delavci, ki so na teden zvarili 
štirideset veder piva. Svoj 
razcvet je pivovama dosegla 
na prelomu iz 19. v 20. sto-
letje, ko je bilo v njej zaposle-
nih tudi več čeških mojstrov. 

pivovama pa je s svojo veli-
kostjo in videzom dajala pe-
čat celemu mestu, saj je ob-
segala večji del območja ob 
današnjem Glavnem trgu. 
Do 1. svetovne vojne je pod 
vodstvom družine Stare de-
lovala izjemno uspešno, go-
spodarska kriza in zmanjša-
ne zaloge za slad potrebnega 
ječmena, ki ga je za potrebe 

Otroci in internet 

ROBERT GUŠTIN 

Naši otroci kar veliko časa 
preživijo za računalnikom. 
Začngo že zelo zgodaj. Moja 
komaj leto in pol stara hčerka 
kar sama spleza na stol pred 
računalnikom, v roke prime 
miško in z njo veselo klika po 
zaslonu, vešča pa je tudi že tip-
kovnice. Seveda se na računal-
nike še ne razume, a prvi kora-
ki so že tu. Ja, danes se otroci 
zelo hitro razvijajo. Kasneje 
je otrokom najbolj v veselje 
brskanje po intemetu in igra-
nje računalniških igric, ko pa 
so starejši, je čas tudi za bolj 
resno delo, ko se računalnik 
uporablja tudi pri šoli in delu. 

Raziskave kažejo, da imajo 
v vedno več državah otroci 
dostop do novih informacij-
sko-komunikacijskih tehnolo-
gij ter vsebin. V EU kar 50 od-
stotkov otrok, mlajših od 18 
let, uporablja internet, med 
populacijo staršev pa je upo-
rabnikov intemeta več kot 65 

1 1 9 
odstotkov. Tako splošno evrop-
sko povprečje med otroki, ki 
uporabljajo internet, znaša 
47 odstotkov. Še vedno pa med 
posameznimi državami ob-
stajajo velike razlike. 

V Sloveniji internet uporab-
lja 57 odstotkov otrok, kar nas 
uvršča nad povprečje. 34 od-
stotkov otrok iz EU uporablja 
internet doma, v Sloveniji pa 
internet doma uporablja 47 
odstotkov otrok. Povpre^e na 
ravni EU za uporabo inteme-
ta v šoli znaša 33 odstotkov, v 
Sloveniji pa je takih uporab-
nikov 35 odstotkov. Razlike 
med spoloma skoraj ni, oziro-
ma je zelo tnajhrui, med otro-
ki, ki uporabljajo internet, je 
tako 52 odstotkov dečkov in 48 
odstotkov deklic. Največ otrok, 
kar 91 odstotkov, uporablja 
iskalnike, 66 odstotkov elek-
tronsko pošto, 71 odstotkov 
programe za takojšnje sporo-
čanje (messenger, skyp) in 60 

R A Č U N A L N I K I N j A Z 

odstotkov za prenašanje raz-
ličnih datotek. 

Približno 32 odstotkov otrok 
je na svetovnem spletu že ime-
lo priložnost videti nasilna ozi-
roma sovražna dejanja, 12 od-
stotkov pa jih je tudi že poslalo 
sovražna ali nasilna sporočila 
drugim otrokom. Od 15 do 20 
odstotkov otrok je bilo preko in-
temeta tudi že nadlegovanih. 
40 odstotkov otrok je že videlo 
erotične vsebine na intemetu, 
50 odstotkov pa je na spletu že 
izdalo svoje osebne podatke in 
informacije. 12 odstotkov evrop-
skih otrok seje pri dostopanju 
do spleta doma na spletu že 
srečalo z nelegalnimi ali škod-
ljivimi vsebinami, v Sloveniji 
pa je ta delež še nekoliko vi^i 
in sicer 20 odstctkov. 

Sodobne tehnologije vseka-
kor vplivajo na živ^enja otrok 
in ga spreminjajo. Pozorno je 
potrebno spremljati, kaj naši 
otroci počnejo na intemetu, saj 

lahko kaj hitro postanejo žrtev 
zlorab ali nadlegovanja. Do-
stop do nasilnih, škodljivih in 
erotičnih vsebin je preko Inter-
neta silno preprost, zato je smi-
selno poseči po zaščiti, ki omo-
goča onemogočanje dostopa do 
nekaterih vsebin. 

Zaščito otrok pred nezažele-
nimi vsebinami, kijih je na 
spletu čedalje več, ponujajo 
različni premami. Najbolj pre-
poznavni so: CYberPatrol, CY-
BERsitter, Kg Web Protection, 
Net Nanny, Safe EYes in Win-
doivs Vista Parental Control. 
Med seboj so si precg različni. 
Nekateri blokirajo samo splet-
ne strani, drugi so razširjeni in 
blokirajo tudi neprimerno elek-
tronsko pošte, tre^i omogočajo 
tudi cenzuro neprimernih be-
sed v pogovorih prek sporočil-
nih programov. Kg Web Pro-
tection in Windows Vista Pa-
rental Control sta na voljo 
brezplačno, ostali stanejo nekaj 

10 dolaijev na leto. Njihova 
uporaba je preprosta. Dostop 
do neprimernih vsebin se zava-
ruje z geslom, ki ga izbere tisti, 
ki program namesti, običajno 
starši. Spletne strani morajo 
imeti v vsebino vgrajeno Inter-
net Content Rating Associati-
on - I C R A zaščito ali slovensko 
Ocena intemetnih vsebin. Ta 
na podlagi vpisanih pojmov 
varuje dostop do strani. 

Sami najbolje vemo, kaj je 
dobro in kaj ne za našega otro-
ka. Zato je potrebno poskrbeti, 
da je deležen le tistih vsebin, ki 
mu koristijo, ki mu pomenijo 
zabavo in ki so zanj dobre. 
Dostop do neustreznih vsebin 
lahko preprečimo in prav je, da 
to tudi storimo. Ne ogrožajtrto 
svojih otrok na intemetu, po-
skušajmo jim dati le najboljše. 
Če hi se sam odločal, bi otroku 
pry preprečil nasilne vsebine 
kot pa spletne strani z erotično 
vsebino. Je manj škode. 
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vojske zasegla država, pa so 
bile za pivovarje izreden uda-
rec. V konkurenčnem boju je 
zmagala Pivovarna Union, k i 
je leta 1917 mengeško pivo-
varno kupila, že takrat poru-
šila nekaj objektov, stroje pa 
prepeljala v Ljubljano ali pro-
dala na dražbi. 

Zgodba uspešne menge-
ške pivovarne se je v tem letu 
zaključila, a njene sledi so v 
Mengšu po zaslugi zbirate-
ljev i n muzeja vidne še da-
nes. "Originalne steklenice s 
pivom so najlepše, kar neka 
pivovarna kot dokaz svojega 
delovanja lahko pusti za 
sabo, zato stare polne stekle-
nice piva predstavljajo izje-
m e n muzejski ekspoiut. T a 
najdba daje mengeškemu pi-
vovarstvu še dodaten čar i n 
vzpodbuja, da si ga pobliže 
spoznamo, edina radoved-
nost, k i bo ostala nepotešena, 
je ta, kakšno je mengeško 
pivo imelo okus," je še pove-
dal S i m o n Smrkolj . Da gre 
res za pivo, so namreč doka-
zali strokovnjaki Inštituta za 
hmeljarstvo in pivovarstvo 
Sfovenije, kjer so analizirali 
vsebino originalne steklenice 
iz Staretove pivovarne, stare 
kakšnih sto let. 

Iz steklenice je zadišalo 
po pivu 

"Analiza tekočine v pivskih 
steklenicah je bila za nas zelo 
velik izz iv iz več razlogov. 
Pivo namreč v osnovi ni pija-
ča, k i bi se jo staralo, tako kot 
denimo nekatera vina - n i m a 
namreč nek ih lastnih kon-
servativnih spojin, zato je 
njegova živl jenjska doba 
omejena. Prav tako je bila 

naša naloga analizirati na na-
čin, da b i vzeli č i m m a n j 
vzorca, a naredili takšne ana-
lize, k i bodo pokazale, da je 
š b ob pobijenju v steklenice 
res za pivo. Prva dilema se je 
pojavila že ob odpiranju ste-
klenice. Zaprta je naim-eč z 
gumi jas t im zamaškom, za 
katerega smo bili prepričani, 
da je še dodobra preperet, saj 
steklenica v teh letih n i bila 
opt imalno skladiščena. A 
smo bil i prijetno preseneče-
ni. Steklenica se je odprla 
brez težav, zamašek je bil še 
povsem prožen, ob odprt ju 

pa je iz steklenice zadišalo po 
pivu," je nekaj podrobnosti 
zan imive in nevsakdanje 
analize opisal Iz tok Košir z 
Inšti tuta za hmel jarstvo i n 
pivovarstvo Slovenije, in do-
dal, da so s posebnimi anali-
z a m i uspel i dokazati vse-
bnost hmel ja , k i je ena od 
največjih značilnosti piva, iz-
kazalo pa se je, da je imela pi-
jača k l jub starosti še vedno 
presenetljivo veliko vsebnost 
alkohola. 

Vse tri pobic stcklenice, k i 
j ih h ran i M e s t n i m u z e j 
Mengeš, so domnevno naj-

starejši pr imerki piva v celin-
ski Evropi, starejšega naj b i 
po doslej z n a n i h podatkih 
hranil i le še v Vel ik i Britani-
ji. Bogata pivovarska dedišči-
na se zdi kot nalašč za pove-
zave s sodobnim pivovar-
stvom, a interesa gospodar-
stva zaenkrat še n i zaznati. 
"Tema, vezana na najstarejše 
pivo in mengeško pivovarno, 
je lahko zanimiva m n o g i m -
ne le etnologom in zgodovi-
nar jem, pač pa tudi obliko-
valcem in steklarjem, saj je 
steklenica z z a m a š k o m še 
danes v i zvrs tnem stanju. 

podjetnikom, k i b i se lahko 
zgledovali po i z j e m n i druži-
ni Stare, ki je več generadj 
uspešno vodila svojo pivo-
varno, pa tudi urbanistom, 
saj b i mengeško pivovarno 
lahko poimenoval i tudi za 
prvo industrijsko cono v kra-
ju, k i je bila l j u d e m mnogo 
bolj pri jazna, kot so današ-
nje. Predvsem pa vidimo pri-
ložnost za sodobne pivovar-
je, k i bi lahko dediščino izko-
risti l i za oblikovanje nove 
blagovne znamke," je pouda-
ril direktor Mestnega muze-
ja Mengeš Janez Škrlep. 

Vse tri polne 
steklenice, 
ki jih hrani 
Mestni muzej 
Mengeš, 
so domnevno 
najstarejši 
primerki 
piva v ceHnski 
Evropi, 
starejšega 
naj bi po 
doslej znanih 
podatkih 
hranili le še v 
Veliki Britaniji. 

Brati je verska dolžnost 1 6 0 IZ S T A R I H ČASOV 

MIHA NAGUČ 

Zadnj ič smo videli , kako 
je I v a n H r i b a r v L j u b l j a n i 
postavil spomenik P r i m o ž u 
T r u b a r j u ob 4 0 0 - l e t n i c i 
njegovega rojstva ( 1 9 0 8 ) . 
"Ker si je Aškerc zaradi šti-
r istoletnice T rubar jevega 
rojstva želel, dal sem mese-
ca septembra ravno tega 
leta s lovesn im n a č i n o m 
polož i t i t e m e l j n i k a m e n . 
Spomenik je pa bi l dovršen, 
postavljen in odkri t šele leta 
1909 . " H r i b a r je prvaka na-
ših protestantov tud i s a m 
zelo ceni l . " P r i m o ž u T r u -
b a r j u i n Jur i ju D a l m a t i n u 
gre zasluga za naš p ismeni 
jezik. Onadva sta m u s svo-
j imi , za novo početje vneti-
m i so t rudn ik i polož i la te-
me l j , na k a t e r e m je b i lo 
n j u n i m n a s l e d n i k o m m o -
goče graditi." V svojih spo-
m i n i h p o l e m i z i r a l tud i s 

prepričanjem, k i je v katoli-
ških k r o g i h še danes zelo 
razšir jeno, deli ga tudi kar-
dinal Franc Rode - da b i se 
namreč Slovenci, če bi spre-
jel i Lutrovo i a T r u b a r j e v o 
vero, t u d i ponemči l i . Kot 
dokaz za to d o m n e v o je v 
H r i b a r j e v e m času služi lo 
dejstvo, da je bilo v ljubljan-
ski protestantski skupnosti 
bogoslužje nemško. 

H r i b a r v nadaljevanju po-
jasni, zakaj je po njegovem 
gornja domneva napačna. 
" I n vendar je to miš l jen je 
očitno napačno. D a i m a j o 
evangeliki v Ljubl jani nem-
ško lx)goslužje, je čisto pri-
rodno. Saj so s a m i Nemci . 
Slovence je namreč protire-
fo rmad ja z vladino pomoč-
jo in podporo - nasilno po-
gnala nazaj v r imsk i katoli-
c izem. Ko bi se to ne bi lo 

zgodilo i n bi bilo protestant-
stvo izšlo zmagovalno iz ne-
ravnega boja, jasno je, da b i 
ob gorečnosti slovenskih 
protesUntskih pastorjev po 
vsem Slovenskem i n tudi v 
Ljubljani bila po vseh evan-
gelskih cerkvah slovenščina 
postala bogoslužni jez ik . 
Kakor je to bilo m e d vsemi 
narodi, koder je protestant-
stvo prodrlo." Še več. "Pa še 
nekaj nad vse važnega b i se 
bilo zgodilo. S lovend bi bil i 
v d o g l e d n e m času postal i 
vsi pismeni . S t e m bi se bila 
med n j i m i jela širiti prosve-
ta i n izobrazba, z njo pa 
odporna sila prot i potujče-
vanju. Saj v id imo n. pr. pr i 
naših bratih Čeh ih i n Slova-
k ih , da so b i l i najvnetejš i 
rodol jubje i n bojevnik i za 
narodna prava ravno evan-
geliki." Nato H r i b a r nekate-

Detajl iz Lutrov^ prevoda 
Biblije (1534) 

re od n j ih tudi imenuje: Ko-
lar, Safaržik, Palacky.. . 

Naučit i se brat i je od Lu-
tra napre j na jpre j verska 
dolžnost. "Kar se š i r jenja 
pismenosti tiče, opozar jam 
na dejstvo, da je protestant-
stvo smatralo znanje čitanja 
za verski postulat. Za to je 
bUa poglavitna stanovska 
dolžnost pastorjev, da svoje 

vernike kar najhitreje i n naj-
bolje nauče čitati. Seveda z 
n a m e n o m , da more vsak 
sam čitati sveto pismo, kate-
rega po en izvod je morala 
imet i vsaka evangelska rod-
bina. Pastorji so svojo nalo-
go smatrali za tako važno in 
potrebno, da so ob nedeljah 
pred cerkvami - v odstrašilni 
vzgled svoj im ž u p l j a n o m -
na sramotni oder postavljaU 
in celo v klade ukovavali ver-
nike, k i se v določenem j i m 
času niso nauči l i abecede. 
Prav nazorno popisuje to 
finski pisatelj Aleksis Kivi v 
obsežnem r o m a n u Sedme-
ro bratov, k i je pod naslo-
v o m D i e sieben Briider izšel 
tudi v nemščini." (V sloven-
ščini pa šele 1 9 6 4 , ko ga je v 
prevodu Jožeta Dolenca iz-
dala Cankar jeva založba v 
zbirki Svetovni roman.) 



USODE Razgledi 

Stopinje skozi preteklost 

M O stari oče Luka 

Stara mama 
Francka v sebi 

ni imela kakšne 
pretirane 

pobožnosti, bila 
je sicer verna, 

redno je hodila 
v cerkev, ni pa 

"pretiravala", 
kot je to počel 

Luka. 

MILENA MIKIAVČIČ 

Pravili so mi, da so nekoč 
imeli pri Katmiku mizo, kjer 
so si ga moški meril i , kdo 
ima daljšega. Luka je imel 
dolga leta nesporno prvo 
mesto. Žal o tej mizi, o kate-
ri sem pisala že v raziskavi 
iAgn, ret pa kače niso za igra-
če, sedanji lastnik menda ne 
ve ničesar. 

Rad si je pobliže ogledal 
tudi kakšno brhko natakari-
co. Žena Francka z n j im v 
gostilno n i hodila. Bila pa je 
zelo zgovorna ženska in je 
rada možvata. V tej lastnosti 
sta si bila z Lukom zelo po-
dobna, zato sta se tudi ujela. 
Ponavadi je imela na stano-
vanju kakšne mlade fante, ki 
so delali v Alpini, pa še njej 
so pri težjih opravilih prisko-
čili na pomoč. Nekaj časa je 
pri Pivku stanoval celo eden 
iz Srbije. 

Veliko pobov pa se je pri 
hiši oglašalo predvsem zara-
di Juranja. Med nj imi je bil 
t u ^ Franc Končan, k i se je 
po navadi oglasil kar po šoli, 
tako rad je imel konje. 

Francka je bila v dobrih od-
nosih z vsemi sosedi, saj so 

se v tistih časih veliko družili, 
si pomagali, hodili v žemade 
in na zimske večeme obiske. 

V zapuščini različnih li-
stin, ki so ostale po n j im i 
smrti, se je našla kupopro-
dajna pogodba, ki pravi, da 
je že 16. aprila 1931 Luka 
sklenil pogodbo o prenosu 
lastnine travnika številka 
vložka 157, k.o. Dobračeva, z 
Erznožnik Ivanom, posest-
nikom, z Dobračeve 16. Za 
parcelo je odštel 4 . 0 0 0 di-
narjev, kar je pomenilo, da je 
del ženine dote pametno 
unovčil. 

Ko je Pivkovca umrla, n i 
za seboj pustila nobenega 
denarja. Denarnica je bila 
prazna, čeprav se je vedelo, 
da je imela zmeraj kaj "na 
strani". Kdo ga je pobral, se 
ne bo nikoli izvedelo. 

7. O Luku od tu in tam 

Frančko so v tistih časih 
poznali vsi. S culo, v kateri je 
nosila vse svoje premoženje, 
je hodila od žemade do žer-
nade, da se je lahko s tem 
preživljala. Bila pa je žirovski 
revež. Stanovala je na Mu-
štrovš. /Muštrovška Fran-

čka/. Pripovedovali so mi, da 
je bila ena tistih, ki n i zaslu-
žila niti za spodnje Hlače, saj 
jih vse do smrti ni nikoli no-
sila. Vsak dan je na obhodih 
naredila vsaj šest kilometrov. 

Pri Znamenju, na križpot-
ju z današnjo Opekarsko uli-
co, so Pivkovi prav tako ime-
l i parcele, kjer so sadili 
krompir, včasih korenje, vča-
sih k ^ n a žita, spet drugič 
so travnike kosili. Pripovedo-
vali so mi , da je bilo tisto 
Znamenje postavljeno zato, 
da bi "zaprli" stezo, k i so jo 
nekateri naredili za bližnjico 
do svoje hiše. 

Med 1. svetpvno vojno je 
tam okoli velikokrat strašilo. 
Eno najbolj groznih soočanj s 
strahovi so imela tri dekleta, 
med njimi je bila tudi Micka 
Špehova. "Nekaj" jih je z dol-
gimi kremplji zagrabilo in 
vleklo za seboj in ko so, vse 
panične, pritekle na pomoč k 
Pivku, je šel Luka z njimi ia 
podobno je potem doživel 
tudi sam. Kdo točno je strah 
bil, se nikoli ni izvedelo, od ti-
stih dob pa se tam okoli po-
nofi ni nič kaj rado hodilo. 

Nekoč je na njivi, v nepo-
sredni bližini, Luka kopal 

krompir. M i m o je prišla 
Frandca s svojo culo. Luka jo 
je v svoji dobri, stari navadi 
ogovoril: "Kaj ko bi se midva 
zmenila, da se ti malo ule-
žeš, jaz ti pa dam škundro 
krompirja?" 

Frančka, Id je veliko dala 
na žensko čast, je obstala, oči 
so ji zažarele in ostro ga je 
nadrla, da se ona za krompir 
že ne prodaja. 

Tudi to, da je bila Francka 
bolj hladna, kot si je želel, ga 

je nenehno grizlo in o svojih 
tegobah je na njemu lasten 
način pogosto pomoževal. 
Pogovor z Marjano, ki je 
pravkar postala vdova, je po-
navadi potekal v podobnem 
dialogu: 

Luka: "Marjana, kako se 
kaj imaš?" 

Marjana: "Kar dobro m i 
gre." 

Luka: "Jaz pa bolj tako. 
Doma i m a m gorko peč, pa 
gor ne smem." 
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JOŽE KOŠNJEK 

Dober večer sosed/Guten 
abend Nachbar je prireditev, 
ki jih na predvečer avstrijske-
ga državnega praznika 26. 
oktobra prirejajo v krajih v 
dvojezičnem delu Koroške. 
Njihov namen je prispevati k 
sožitju nemško in slovensko 
govorečih Korošcev, k med-
sebojnemu spoštovanju in k 
priznavanju različnosti ter 
strahu, da bi en narod lahko 
ogrozil svobodo in pravice 
drugega. Te vrednote so po-
sebej zapisane v Avstrijski 
državni pogodbi iz julija leta 
1955 in v Deklaracijo o neod-
visnosti Republike Avstrije, 
ki je bila razglašena 26. okto-
bra istega leta. Do takrat so 
imeli oblast zavezniki. Slo-
venci so imeli pri priznanju 
sedanje Avstrije pomembno 
vlogo. Njihov protifašistični 
boj kot edini na ozemlju Av-
strije, ki je bila leta 1938 2 
Anschlussom priključena k 
nacistični Nemfiji, je bil od-
ločilen dejavnik za vnovično 
priznanje avstrijske države. 
Zaradi tega so bile Sloven-
cem v 7. členu Avstrijske dr-

žavne pogodbe priznane po-
sebne jezikovne in druge 
kulturne ter izobraževalne 
pravice. Med drugim je bilo 
uzakonjeno obvezno dvoje-
zično šolstvo na celotnem 
južnem delu Koroške, kjer je 
živelo takrat še okrog 50 tisoč 
Slovencev. Žal je začela ob-
last nove države, v katero so 
se vrinili številni do takrat po-
tuhnjeni člani nacionalistič-
nih in nacističnih organiza-
cij, kmalu zmanjševati pravi-
ce Slovencev. Najprej je bilo 
na udaru dvojezično šolstvo. 
Že leta 1958 ni bilo več obvez-
no, ampak so morali državlja-
ni svoje otroke prijavljati k 
dvojezičnemu pouku. 

Ena od letošnjih prireditev 
Dober večer sosed je bila v 
soboto, 25. oktobra, zvečer v 
polni farni dvorani v Železni 
Kapli. Izvrstno jo je organizi-
ralo Slovensko prosvetno 
društvo Zarja. V njegovem 
imenu je občmstvo in nasto-
pajoče nagovorila podpred-
sednica Mana Ošina. Nasto-
pili so domača tamburaška 
skupina Tamika in gledali-

Covornik na prireditvi Franz Kukovica, župan Železne Kaple dr. Dleter Haller {v sredini) in 
domačin Vladimir Smrtnik, tokrat v vlogi pevca / f«O: |ote Ko:nj«k 

ška skupina z dvojezičnim 
recitalom Ljubim svobodo, 
pevski kvintet bratov Smrt-
nik iz sosednjih Kort in kot 
gosta mestni mešani pevski 
zbor iz Friesacha/Breže in 
ženski pevski zbor I>upljan-
ke iz Dupelj. Občinstvo je 
uživalo v izbrani pesmi in 
besedi. O pomenu praznika 
in sožitju med različno govo-

rečimi v občini je govoril žu-
pan Železne Kaple Dieter 
Haller, slavnostni govornik 
pa je bil dolgoletni funkcio-
nar slovenskih organizacij 
na Koroškem in upokojeni 
šolski ravnatelj Franz Kuko-
vica iz sosednje Žitare 
vasi/Sittersdorf. Povedal je, 
da so šele nadsti zlomili hr-
bet in izgnali slovenščino iz 

šole in cerkve. V deželi se so-
žitje zboljšuje, vendar je slo-
venščina še vedno izobčena 
iz javnosti. Za Železno Kaplo 
to ne velja. Pri tem ima za-
sluge tudi župan, k i si upa 
kdaj tudi plavati proti toku. 
Tako, kot je v Železni Kapli, 
bi moralo biti še marsikje na 
Koroškem, je povedal govor-
nik. 



GROZD ponuja roko 
v začetku letošnjega leta je Fundacija Vincenca Draksierja za odvisnike začela opravljati tudi funkcijo 
regionalnega stičišča za nevladni sektor na Gorenjskem, s projektom Grozd si prizadeva skrbeti za 
nevladne organizacije v vseh gorenjskih občinah. 

MinistrsNo za javno upravo je, 
v sodelovanju z Evropskim so-
cialnim skladom, v letu 2008 
razpisalo sredstva za spodbu-
janje in razvoj nevladnega sek-
torja v Sloveniji. V ta namen je 
financiralo dve nacionalni mre-
ži in šest regionalnih stičišč, 
med njimi pa je s projektom 
GROZD izbrana tudi Fundaci-
ja Vincenca Draksierja za od-
visnike. Tako je začela oprav-
jjati poslanstvo regionalnega 
stičišča za nevladni sektor na 
področju gorenjske regije. O 
tem, kaj GROZD je in kaj na 
Gorenjskem prinaša novega, 
je spregovoril predsednik 
uprave Fundacije Vincenca 
Draksierja Beno Fekonja. 

O GROZDU je bilo v zad-
njem času precej slišati. 
Kaj pomeni? 
"GROZD je ime za Gorenjsko 
regionalno organizacijo zavo-
dov, društev In ustanov S tem 
imenom tudi povemo, s kom 
sodelujemo." 

Vaš namen je izboljšati po-
goje za delo nevladnih 
organizacij. Kako ste se 
tega lotili? 
"V tem prvem obdobju smo 

postavljali predvsem osnovno 
podporno strukturo za delo v 
nevladnem sektorju. Najprej 
smo vzpostavili register nevlad-
nega sektorja, kjer zbiramo po-
datke o društvih, zavodih in 
ustanovah, na drugi strani pa 
zbiramo podatke tudi o obči-
nah, podjetjih in posameznikih, 
ki sodelujejo z nevladnim sek-

Sredi oktobra je bila na Brdu prva letna konferenca gorenjskih nevladnih organizacij, ki sta jo vodila 
predsednik uprave Fundacije Vincenca Draksierja za odvisnike Beno Fekonja in generalni sekretar Pe-
ter Volf, udeleženci pa so govorili predvsem o številnih izzivih nevladnega sektorja. / Foto: Nikolaja Bele 

torjem. Na ta način širimo bazo 
podatkov in izboljšujemo pre-
točnost in infomniranost. V re-
gister imamo vpisanih že okoli 
tri tisoč različnih subjektov." 

Kaj pa reglonaino stičišče 
ponuja nevladnim organi-
zadjam? 
"Že v tako imenovani vstopni 
info točki člani nevladnih orga-
nizacij dobijo občutek, da ima-
jo nekoga, na katerega se lah-
ko obrnejo. Roko smo jim po-
nudili na različnih segmentih, 
za začetek pa smo bili orienti-
rani na individualno svetova-
nje, predvsem projektno In 
pravno. V prihodnje pa se bo 
svetovanje širilo tudi na raču-
novodsko in davčno področje, 
pa tudi na nasvete glede pri-
dobivanja drugih virov, promo-
cije in komuniciranja z javnost-
jo. Prav tako smo članom nev-
ladnih organizacij ponudili 

skupinske delavnice. Letos 
smo jih izvedli šest, tudi pri 
tem pa je bilo v ospredju pri-
dobivanje znanja s področja 
pravnega in projektnega delo-
vanja To je bilo zanimivo pred-
vsem za tiste nevladne organi-
zacije, ki imsgo več zaposlenih. 
Znano pa je, da so nevladne 
organizacije večinoma finanč-
no in tudi kadrovsko podhra-
njene, zato je poslanstvo 
GROZD-a tudi krepitev nev-
ladnega sektorja, prepoznava-
nje potreb in iskanje spodbud 
za izzive v okolju." 

Pravi del projekta je tako 
za vami, gotovo pa vam na-
črtov ne manjica? 
"Konec tega meseca se bodo 
sredstva za prvo obdobje izčr-
pala, sedaj pa je že razpis za 
obdobje 2009-2010. S tem se 
kažejo že tudi nove razvojne 
možnosti. Za leto 2009 pri-

pravlja Ministrstvo za javno 
upravo poseben razpis za tako 
imenovane vsebinske mreže. 
To pomeni, da se bodo med 
seboj povezali športniki, kul-
turniki, socialno-humanitame 
organizacije in drugi. Naša pr-
votna naloga pa je, da jim 
bomo posredovali dovolj infor-
macij in podpornih znanj ter 
jim pomagali z nasveti: pri tem 
pa so spet pomembni tako re-
gistri kot stične info točke, pri-
pravili pa smo tudi tri različne 
zloženke in dve reviji Grozd. 
Močan je tudi naš portal 
www.grozd.eu, kjer zbiramo 
vse novice, dogodke in članke 
o nevladnem sektorju, razpise, 
nudimo pa svetovalno podpo-
ro. V bodoče pa načrtujemo, 
da bomo info točke imeli po 
vsej Gorenjski, kar pomeni 
najmanj šest. Tako bomo naše 
storitve še bolj približali oko-
lju." 

F U N D A C I J A 
Vincenca Draksierja Grozd n Naložba v vašo prihodnost 

O t t M O P D£l>JO FINANORA EVBOFSKA UNIJA 
Evropski sodaMddad 

Projekt GROZD - Gorenjska regionalna organizacija zavodov, društev in ustanov 
Operacijo delno financira Evropska unija iz Evropskega socialnega sklada. Operacija se izvaja v okviru Operalivnega programa razvoja človeSkih virov za obdobje 2007-2013, 

razvojne prioritete: Institucionalna in administrativna usposobljenost; prednostne usmeritve; Spodbujanje razvoja nevladnih organizacij, civilnega in socialnega dialoga. 

Fundacija Vincenca Draksierja za odvisnike, Slovenski trg 1,4000 Kranj 
tel. št: 04/237 43 75, www.grozd.eu, e-pošta: info@grozd.eu 

DOBRA IN ZDRAVA 
ZELENJAVA 
Praktični nasveti za vrU<3<aije 

C E N A : 

3.70 
Za naročnike 
Gorenjskega glasa 

20% pojmta 

Gorenjski Glas 
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ercator 
Poslovni sistem Mercator, d. d. 
MALOPRODAJNO OBMOČJE 9 in 10 
Cesta Na Okroglo 3. 4202 Naklo 

Dežurne prodajalne: 31. 10. 2008 

Enota Naslov čas obratovanja 

O b č i n a B l e d 
1 SP Ljubljanska 4 
2SPLjii)ljanska13a 

Ob&aa Bohinj 
3 TCBoMniska Bistrica 
4 SP Ribčev Laz 

5 SP Stara Fužina 

LJut)ljansi<a4,Ble(l 

LM)ian3i<a13a.Bled 

Trg Svi>t)Ode 1, Bob i r^ Bistrica 

Ribiev Laz 49, BotUnisIto Jezero 

Stara Fužina 57. Botmisko Jezero 

Občina Cerklje na Gorenjskem 
eSMCerk^e Skivenska c. 10 

O b č i n a D o m ž a l e 
7 HM Domžale 
8 SP Domžale 

Cesta talcev 4, Domžale 
KokxlvofSka3 

Občina Gorenja vas - Poljane 
9 SP Gorenja vas 

lOSPSovodenj 

11 SP Podane 

Poljanska cesta 65 a. Gorenja vas 

S«v«(tMii42 

PoianeB2,Po^nadŠk.Lof<D 

Otjčina Gorje 
12 SP Zgornje GoijeSOa Zgoiî e Gorje SOa 

O b č i n a J e s e n i c e 
13 MC Jesenice 
14 SP Blejska Dobrava 

15 SM Koroška Bela 

Otjčina Kamnik 
IBHMKamnjk 
17 SP Kamnik 

O b č i n a K r a n j 
18 HM Kra^ Primskovo 

19 MC Kranj Savski Otok 
ZOSMOiutovka 
21 SP Bitnje 

22 SP Delavska 

23 SP Golnik 
24SPPriNebotičnilai 
25 SP Zlato polje 
26SPČItče 
27SPTr9Rivol 
28SPUicaNil(0leTesie3 

29 SM Kokrica 
30 SP Na Klancu 
31 SP Britof 

32 SPVMovodnl stolp 

Sfiodr^navž S, Jesenice 
Blejska Dobrava 45 a 
a V8<toila Svetina 8a 

Kovinarje. 36 
UubljaKkaSd 

Cesta Staneta Žagarja 69. Kraî  
Stara cesta 25. Kranj 
DnJovka 57, Kranj 08.00-12.00 
Zg. Bitnje 265, Žabnka 
Delavska 10, Kranj 
5<mS6 

Bleiweisovac.7a, Kranj 
KkMteva cesta 12 
SmIednl$kac.13S 
UHca Janka PucSa 7, Kranj 
IMcaNItoleTesleS 
Cesta na Brdo 5, Kranj 
Ukozaifevaul16 
Britof 313. Kranj 
šorSjeva 12, Kranj 

O t j č l n a K r a n j s k a G o r a 
33 SM Kranjska Gora Nase^ Slavka Čemeta 33 
34SPBorovška92 Borovška 92. Kranjska Gora 
SSSMMojstrana Triglavska a 28 

O b č i n a M e d v o d e 
36 BC Medvode maikgl MedvoSka c. 3. Medvode 
37 SP Kaianova Kalanova 7. Medvode 
38SPPimiCe5c Pimiče 5cjtolvode 

O b č i n a M e n g e š 
39 SP Mengeš 

O b č i n a N a k l o 
40SPNakio 

Skwenskac.67 

Glavna cesta 32. Nakk) 

O b č i n a P r e d d v o r 
41 SP Ptsddvor Dvoiski trg 3 

O b č i n a R a d o v l j t e a 
42 TCSM Lesce 
43SMRadovljka 
44 SP Kraî ska 11 
45SPPodnart 

O b č i n a Š e n č u r 
48SMŠeneur 
47 SP Visoko 

O b č i n a Š k o f j a L o k a 
48 SP Novi Svet 
49 SP Groharjevo nasef)? 
SOSPPodlubnik 

O b č i n a T r z i n 
SISPTizIn 

Otjčina Tržič 
52 SM Tržič 
53SPDetejka 

54 Blagovnica Tižii 

O b č i n a Ž e l e z n i k i 
55 BC ŽeleznM samopostreaia 

O b č i n a Ž i r i 
56 SP Blagovnica Žiti 

Občina Žirovnica 
57 SPŽinM*a 

Rožna dobia 51, Lesce 
C. Staneta Žagarja 1, Radov^ 
Kiatjsica 11, Radav«ica 
Podnart25a 

Kranjska C. 3 
Visoko 67a 

Novi Svet 19. Ško^ Loka 
Grobaijevo naselje 1 
PodU)nik 139, Ško$a Loka 

KkkKevaS 

StoMajieAtixMines4.Tržl6 

Ste MajieAiKMInes 17, Tržič 

Cankarjeva 1 

Na Kresu 26, Železniki 

Tig Svobode 1,ŽM 

Žirovnica 43 

08.00-1200 

07.00-12.00 

08.00-12.00 

08.00-12.00 

08.00-12.00 

0S.0«-12.00 

09.00-13.00 
08.00 • 12.00 

08.00-12.00 

08.00-12,00 

08.00-12.00 

08.00-12.00 

08.00-13.00 
08.00-12.00 

08.00-1^00 

08.00-13.00 
08.00-12.00 

08.00-13.00 

08.00-13.00 

08.00-12.00 
08.00-12.00 
08.00-11.00 

07.90-21.00 
08.00 -12.00 

08.00-1^00 

08.00-11,00 
08.00-1^oo 

08,00-liOO 
08.00-liOO 
08.00-12.00 
08.00-12.00 

08.00-12.00 
08.00-12.00 
08.00-12,00 

08.00-12,00 

08.00-12,00 

08.00-12.00 

08,00-12.00 

07.00-11.00 

07,00-11.00 

08.00-12.00 

08.00-12.00 
08,00-12.00 
08.00-12.00 

08,00-11,00 
08.00- 12.00 

08.00-12.00 
08,00-12,00 
08.00-12,00 

08.00-12.00 

08 j j0 -1 i00 
08.00-12.00 
08.00-12.00 

08.00-12.00 

08.00-12.00 

08.00-12.00 

http://www.grozd.eu
http://www.grozd.eu
mailto:info@grozd.eu
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SODSTVO Razgledi 

Bela stavka sodnikov brez uspeha poteka že od i. julija. O njihovih obetih v prihodnje smo se pogovorili s 
predsednico sodniškega društva Janjo Roblek, ki je pred kratkim prejela tudi priznanje za pravnico leta. 

Dokler ne bo rešitve, bo stavka trajala 
JANJA R O B L E K , P R E D S E D N I C A S L O V E N S K E G A S O D N I Š K E G A D R U Š T V A , P R A V N I C A LETA 

SIMON ŠUBIC 

"Trenutno je 
osemnajst 

neizpolnjenih 
odločb 

ustavnega 
sodišča, 

šestnajst jih je 
'pridelala' vlada 

v odhajanju. 
Ignoriranje 

sodnih odločb s 
strani države je 

negativen 
signal 

državljanom." 

"Li pravnico leta so vas izbra-
li predvsem zaradi odločne-
ga boja za avtonomijo sod-
stva. Kako gledate na prejeto 
priznanje? 

"Nagrado najprej razu-
m e m kot podporo sodstvu, 
pr izadevanjem, da sodstvo 
dobi mesto, k i m u pripada. 
Šele nato jo štejem tudi kot 
priznanje za osebni prispe-
vek t e m prizadevanjem." 

Bela stavka sodnikov poteka 
že nekaj mesecev, javnost pa 
kot da je n e opazi. A l i ste 
sodniki zato postali ž e kaj 
ravnodušni? 

"Sodniki poleg pričakova-
nega obsega zadev, k i j ih je 
predpisal sodni svet, izvaja-
m o tudi druga v zakonu do-
ločena nujna opravila, k i j ih 
je kar nekaj. Vse to v javnosti 
ustvarja vtis, da zadeve teče-
jo precej normalno." 

Kljub beli stavki npr. Okrož-
no sodišče v Kranju uspešno 
odpravlja sodne zaostanke. 
Kalco je to mogoče? 

"Kot veste, p r o g r a m od-
prave sodnih zaostankov n i 
nastal čez noč nit i se n i začel 
s programom Lukenda, tem-
več bistveno prej, saj smo se 
sodniki zavedali, da m o r a m o 
sami odpraviti zaostanke, če 

Janja Roblek, predsednica Slovenskega sodniškega društva 

že l imo vsem držav l janom 
oziroma strankam v postop-
k u zagotoviti sojenje v razu-
m n e m roku. Rezultati te od-
ločitve se seveda kažejo tudi 
sedaj, ko poteka bela stavka. 
H k r a t i je treba povedati, da 
kranjsko sodišče velikih za-
ostankov tudi n i imelo, za-
hvaljujoč dokaj stabilni ka-
drovski zasedbi i n veliki zav-
zetosti vseh sodnikov." 

Al i še vedno vztrajate, da bo-
ste stavkali do izpolnitve 
stavkovnih zahtev? 

"Sodniki čakamo, da se iz-
vršilna in zakonodajna veja 
oblasti dokončno konstitui-
rata, potem pa seveda priča-
ku jemo ponudbo, k i bo za-

devala stavkovne zahteve. 
Jasno n a m je, da to ne bo od 
danes do jutri . A naš pro-
b lem je znan, prav tako pa 
smo stavko napovedali delo-
dajalcu, torej državi i n ne 
konkre tn i vladi aU parla-
mentu. Sodniki zato upravi-
čeno pričakujemo, da se bo-
sta nova državni zbor in vla-
da č impre j lotila našega 
vprašanja. Dokler ne bo re-
šitve, bo stavka trajala. Preki-
ne se lahko le v skladu z za-
konom, to pa pomeni v spo-
r a z u m u z drugo stiranjo, i n 
če obstaja ponudba, o kateri 
se je možno pogajati." 

Kako bi razvrstili stavkovne 
zahteve po pomembnosti? 

"Vse naše zahteve izhajajo 
iz odločbe ustavnega sodiš-
ča, ustavne ureditve in med-
narodno sprejetih obvezno-
sti in j ih n i m o ž n o rangirati. 
Po odločbi ustavnega sodiš-
ča mora jo bit i plače sodni-
kov pr imer l j ive s p lačami 
funkcionarjev v drugih dveh 
vejah oblasti. Zahtevamo te-
koče usklajevanje sodniških 
plač, k i so od leta 1997 ne-
prestano padale, od leta 
2 0 0 2 pa se k l jub izrecni za-
konski prepovedi njihovega 
zmanjševanja niso usklaje-
vale n i t i z inf laci jo. Enako 
velja za zahtevo, da se doda-
tek na m i n u l o delo obraču-
nava po predpisih, k i so ve-
ljali do konca lanskega leta, 
po novem pa naj se obraču-
nava od 1. januar ja naprej. 
N a ustavnem položaju sod-
stva pa teme l j i zahteva po 
ureditvi sodniških plač v ok-
v i ru zakona o sodniški služ-
b i , torej z u n a j enotnega 
plačnega sistema v javnem 
sektorju." 

Sodniki ste v zadnj ih mese-
cih vlagali tudi tožbe zaradi 
nepravilno izplačanih plač v 
preteklosti. K ^ o se bodo re-
ševale? 

"Teh tožb je vloženih ne-
kaj sto. Misl im, da bodo nekaj 
zadev reševali vzorčno, s tem 
pa se bo izkristalizirala njihova 

upravičenost Morda se bo v 
tem času na drugi strani že po-
kazala pripravljenost za spora-
zumno rešitev, kar ne bi bilo 
prvič, saj smo podobne porav-
nave zaradi premalo izplača-
nih plač sodniki podpisovali 
že leta 1993." 

Račimate, da bo nova vlada 
pripravl jena izpoln i t i vaše 
zahteve? 

"Pričakujemo spoštovanje 
odločbe ustavnega sodišča, 
ustave i n mednarodno spre-
jetih obveznosti. Če se bo to 
zgodilo, potem ne v id im raz-
logov, da naše zahteve ne bi 
bile izpolnjene oz i roma da 
končno ne b i dobili vsaj so-
govornika, s ka te r im b i se 
lahko pogajali o stavkovnih 
zahtevah." 

Neizpolnjenih odločb ustav-
nega sodišča je ž e precej, 
ena več se ne bo zelo pozna-
la ... 

"Po m o j e m vedenju je tre-
nutno osemnajst neizpolnje-
n ih odločb ustavnega sodiš-
ča, večino oziroma šestnajst 
j ih je 'pridelala' vlada v odha-
janju, kar je bi l t u d i eden 
večjih očitkov tej vladi. Igno-
riranje sodnih odločb s stra-
n i države je negativen signal 
državljanom, od koder je le 
še korak do razkroja pravne 
države." 
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MARIEIA SMOLNIKAR 

V primerjavi z driavnozhor-
skimi volitvami pred štirimi 
leti in takratnim (zdaj že po-
kojnim) predsednikom države 
Janezom Dnun^mje aktual-
ni predsednik Danih Turk z 
imenovanjem mandataija za 
sestavo nove slovenske vlade ne-
koliko v zaostanku. Leta 2004, 
na primer, smo mandataija do-
bili sedemintrideseti dan po vo-
litvah, zdaj je od volitev minilo 
že štirideset dni, Borut Pahor 
pa še kar velja za "najvegetng-
šega" man^tarja za sestavo 
vlade. Ne rečem, da je posredi 
časovna stiska, je pa skrajni čas, 
da predsednik države za kratek 
čas odloži druge državniške ob-
veznosti in Boruta Pahorja 
končno tudi uradno pooblasti 
za sestavo nove vladne ekipe. 

Šele s tem dejanjem bo zaprto 
uvodno dganje, ki vodi do sesta-
ve devete vladne ekipe v samo-
stojni slovenski državi. 

Po drugi strani sto/i/o stvari 
taka, da se bodo, potem ko bo 
dal predsednik države Borutu 
Pahotju zeleno luč za sestavo 
vladne ekipe, za slednj^a teža-
ve šele začele. Med ruipei^e pa-
sti prihodnje vlade je, vsaj za 
moje razumevanje stvari, mo-
goče šteti predvolilno obljubo 
DeSUS in njenega prvaka Kar-
la Eijavca, čeS^bo najnižjo 
pokojnino za polno ddovno 
dobo povišal za najmanj tristo 
evrov. Ne g^e^^e na to, ali Je 
stranka upokojencev, dolgoroč-
no ^dano, s to obljubo sebi 
(posledično pa tudi državi) na-
redila medvedjo uslugo ali ne, jo 

mora Borut Pahor vzeti resno. 
V nasprotnem primeru mu ne 
bo uspdo sestaviti niti vlade, kaj 
šele štiri leta vladati. Skratka, 
obljuba dda dolg. Pa čeprav ne 
gre za obljubo zmagovalca voli-
tev, pač pa koalicijskega part-
neija. 

Da se razumemo. Nobena 
dilema ni, najnižje pokojnine 
dvigniti na feststo evrov meseč-
no ali ne; ne nazadnje bi iSovek 
to pričakoval že od vladnega 
predsednika Janeza Janše, ki se 
Je bahal z zavidljivimi gospo-
darskimi uspehi svoje vlade. Do 
skrajnosti resno vprc&inje pa Je 
(še zlasti v odnosu do r\ajni}je 
delavske plače), iz katere skup-
ne, tcrej proračunske malhe 
vzeti denar za povečanje naj-
nižjih pokojnin. 

Poti, ki vodita do uresničitve 
predvolilne obljube upokojen-
ske stranke, sta dve. Prva pot Je 
speljana iz ene v drugo prora-
čunsko blagajno; se pravi, iz, 
recimo, zdravstvene blagajne, 
ta Jeza podobne situacije kot 
ustvaijena, v pokojninsko. 
Druga pot je neprimerno tež-

ja. povezana pa je na eni stra-
ni z gospodarskim uspehom, 
da ne rečem čudežem, na dru-
gi pa z nižjo Javno porabo 
(kar bi prav tako veljalo za ču-
dež). 

Še zlasti v okoliščinah, v ka 
terih Je na obzorju svetovna Ji 
nančna kriza, Je s to možnost 

jo dobesedno srnino računati 
Zato se ne čudim, da so pred 
stavniki strank prihodnje vlad 
nc koalicije predvideli, da naj 

bi sistemska rešitev za hitrgšo 
rast najnižjih pokojnin začela 
delovati šele leta 2010, kratko-
ročno pa naj bi se upokojenci, 
ki živijo na pragu revščine ozi-
roma v revščini, zadovoljili z 
enkratnim letnim dodatkom. 

Povedano drugače, kdor Je 
upokojensko stranko volil za-
radi predvolilne obljube o ob-
čutnem povečanju najnižje 
pokojnine. Je nasedel praznim 
mamjam. Kar se mene tiče, ne 
verjamem niti v obljubljeno si-
stemsko rešitev čez dve leti. 
Namreč. Logična posledica 
vsake Jinančne oziroma gospo-
darske krize JeonuJitev social-
nih transferjev in ne razširitev. 
Razen če nista Borut Pahor in 
Karel Eijavec čarovnika. Am-
pak o tem dvomim. 
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V Domelu se krizi že prilagajajo 
Globalna finančna kriza že p o m e m b n o vpliva na prodajo sesalnikov in elektromotorjev. D o konca 
leta so že ali še bodo zmanjšal i število delavcev za 82, če pa se bo kriza še zaostrila, razmišljajo o 
skrajševanju delovnega tedna. 

ŠTEFAN ŽARGI 

Železniki - O tem, da se sve-
tovna finančna k r i za seli v 
gospodarsti^o, ni več nobene-
ga dvoma. Najbolj je na uda^ 
r u predelovalna industrija, k i 
se je znašla v p r i m e ž u podra 
žitev surovin in zmanjšane 
ga povpraševanja kot posle 
dice strahu kupcev pred kri 
zo. Črne napovedi o odpuš 
čanju delavcev se kar vrstijo, 
Po sledeh teh smo se oglasili 
v podjetju D o m e l i n se pogo-
varjali z direktorico dr. Jožico 
Rejec. 

Finančna kriza zaradi strahu 
pred lesno gospodarsko krizo 
že vpliva na trg in prodajo. 
Občutite spremenjene raz-
mere tudi v Domelu.̂  

"Spremenjene razmere že 
čutimo i n ugotavljamo, da je 
prodaja upadla za desetino. 
Smo v položaju, ko prvi čuti-
m o spremembe, tako pri ce-
nah surovin kot pr i povpraše-
vanju. Ker izvažamo 9 0 od-
stotkov proizvodnje, na naš 
položaj odločiho vplivajo raz-
mere na globalnem trgu. V 
preteklih dveh letih smo bil i 
priča visoki rasti cen bakra, le-
tos so se občutno povečale 
cene železa, Id ga je v naših iz-
delkih za eno tretjino. De l teh 
podražitev - približno 8 0 od-
stotkov, n a m je uspelo prene-
sti na kupce. Sedaj se zaostru-
je f inančna kriza, k i je m e d 
naše kupce vnesla negotovost 
Napovedi in naročila so ved-
no krajša, vedno več je spre-
m e m b , to pa vpliva na zaloge, 
financiranje, spremembe pa 
tudi povzročajo dodatne stro-
ške." 

So spremembe pri naročilih 
podobne na vseh programih? 

"Najmanj se pozna pri iz-
delkih višjega cenovnega raz-
reda. T a m sprememb skoraj 
nL Pri izvozu v Združene dr-
žave Amer ike se je vse leto ču-
til vpliv tečaja evra glede na 
dolar, k i je dosegel celo raz-
merje 1:1,6 , zaradi česar smo 
postali absolutno nekorJcu-
renčni. Pri izdelkih, k i so na-
menjeni aparatom srednjega 
cenovnega razreda, že celo 
leto opažamo preusmerjanje 
v niž j i cenovni razred. Leta 
2 0 0 6 smo ustanovili na Kitaj-
skem svoje podjetje z name-
nom, da bomokonkurenčnej-
ši pri proizvodnji sesalnikov 
nizkocenovnega razreda. Ra-
čunamo, da b o m o do leta 
2010 t a m s temi izdelki, ki j ih 
pr i nas nikakor ne b i mogl i 
ekonomično proizvajati, za-
polni l i kapacitcte. Kupci, k i 
ne zmorejo kupiti naših naj-
boljših proizvodov, sedaj ku-
pujejo Domelovo kakovost na 
Kitajskem." 

Dr. jožica Rejec 

Kako vam uspe obdržati kup-
ce v višjem cenovnem razre-
du? 

"Najprej naj poudar im, da 
smo razvojni dobavitelj i n da 
stalno izboljšujemo svoje iz-
delke. Z a sesalnike smo raz-
v i l i dve k o m p a k t n i sesalni 
enoti, k i unata boljše karak-
teristike, sta lažji, zahtevata 
manj materiala i n j ih izdelu-
jemo n a avtomat iz i ran ih 
pro izvodn ih l in i jah. P r i iz-
boljšanju karakteristik gre za 
večjo moč , boljši izkoristek 
i n manj hrupa, avtomatizira-
na proizvodnja je cenejša i n 
za nas bolj dobičkonosna. Na 
to preusmer i tev na moder -
nejše izdelke kriza n i vpliva-
la, to je bi l naš poslovni im-
perativ i n rečem lahko celo, 
da n a m za zdaj, glede na pov-
praševanje, ne uspe izdelati 
dovolj teh m o d e m i h motor-
jev oziroma sesalnih enot" 

Prihaja zaradi vseh omenje-
nih sprememb že tudi do za-
stojev v vaši proizvodnji? 

"Iz že povedanega sledi, da 
postopoma opuščamo proiz-
vodnjo nekaterih starejših ti-
pov i n hkra t i povečujemo 
proizvodnjo najnovejših. T o 
seveda zahteva spremembe, 
pri lagoditve i n premest i tve 
delavcev i n njihovo dodatno 
usposabljanje. Novejše linije, 
kjer praktično n i več fizične-
ga dela, pač pa gre za oskrbo 
l ini je, zahtevajo več znanja 
i n usposabljanje traja dva do 
tr i mesece. T e nove avtomati-
z irane proizvodne l in i je za-
htevajo t u d i m a n j delavcev 
kot starejše." 

evrov izdelkov i n letošnje leto 
zakl juči l i s pozi t ivno ničlo, 
pri čemer naj poudarim, da 
vlaganja v nove programe že 
celo leto tečejo nemoteno na-
prej. 

V D o m e l u smo v zadnj ih 
dveh letih ime l i za skupaj 18 
mili jonov cvrov invcstidj, če-
sar si v teh r a z m e r a h ne 

* bomo mogl i več privoščiti." 

Ali to pomeni odpuščanje? 
Koliko je v Domelu zaposle-
nih? 

"Skupaj nas je v D o m e l u v 
Ž e l e z n i k i h zaposlenih 8 8 9 
ljudi. V septembru smo pre-
kinil i pogodbe 41 delavcem, v 
oktobru še sedmim, k i so bili 
pr i nas zaposleni prek agen-
cij - te smo na jd i šele v juni-
ju in ju l i ju , v novembru ne 
bomo podaljšali 13, v decem-
b r u pa še 21 pogodb za delo 
za določen čas. Nada l jn j ih 
odpuščanj n e načrtu jemo. 
Letos smo v prvi polovid leta 
delali veliko, nabralo se je ve-
l iko nadur in tudi nekaj do-
pustov je ostalo neizkorišče-
n ih . D o konca leta naj b i ta 
f o n d u r izkoristiU oz i roma 
poravnali. 

Če bi prišlo zaradi napove-
dane kr ize do nadaljnj ih za-
stojev. za prihodnje leto raz-
mišl jamo o skrajševanju de-
lovnega časa na 36 ur tedai -
sko, čemur bodo seveda mo-
rale slediti z zn ižanjem tudi 
plače." 

Kakšen je ekonomski pdožaj 
družbe Domel, glede na le-
tošnje plane? 

"Naš položaj je že vse leto 
zaostren, delno še zaradi po-
s ledk lansk ih poplav, k i so 
vplivale tudi na povečanje na-
šega zadolževanja, znano pa 
je, da stroški kreditov rastejo. 
K sreči smo 14. oktobra preje-
li državno pomoč v višini 3,4 
mi l i jona cvrov, kar je pripo-
m o r e k olajšanju našega po-
ložaja, naš ih finančnih raz-
mer . Pričakujemo, da bomo 
letos prodali za 83 mili jonov 

Lani ste zaposleni najeli tudi 
kredite za odkup lastniških 
deležev od države. Kako jih 
boste odplačali, če ne bo do-
bička in s tem dhddend? 

"Naše olastninjenje je bilo 
prispevek k rezu l ta tom po-
slovanja in povečanju denar-
nega toka. Z a odplačilo 
b o m o uporabi l i še nerazpo-
rejeni dobiček iz preteklosti, 
nekaj pa ga bo tudi iz dejav-
nosti oz i roma poslovanja 
holdinga. T rdno smo prepri-
čani, da je bi l ta korak pravi 
i n da ga bomo tudi zmogli ." 

Ob finančni krizi se pc^osto 
omenja kriza finančn^ 
spremljanja podjetij. Kako to 
občutite? 

"Banke zahtevajo vedno 
več podatkov o stanju druž-
be, kupcih , rokih; kredite 
skrajšujejo - z enega leta na 
pol leta, celo na tri mesece; 
obresti rastejo. Znač i lno je 
tudi, da se na obeh straneh • 
p r i kupcih i n dobavitel j ih -
podaljšujejo plačilni roki, k i 
so sedaj že pr i 75 dneh, d l j pa 
so 9cwinevni roki." 

Na vseh letošnjih izborih in 
nagrajevanjih inovadj je bil 
med najboljšimi omenjan 
tudi Domel. Kako vam ta 
očitno uspešen razvoj in ind-
vativrost pomaga v krizi in 
ali vam je država pri tem kaj 
pomagala? 

"Lahko rečem, da je prav 
naš razvoj, naša ekološka 
usmeritev v časih krize izred-
nega pomena. Pripravljamo 
več novih programov izdel-
kov za avtomobilsko indus-
trijo, kjer so postopki prilago-
ditev, potrjevanja bolj dolgo-
trajni, trajajo tudi več l e t Od 
začetka leta pr ipravl jamo 
tudi večji posel za A m e r i k o 
na ravni nekaj nad tr i milijo-
n e e \ T o v , k i naj b i v polni 
m e r i stekel v p r ihodn jem 
letu. 

Kar zadeva pomoč države v 
obliki spodbud za razvoj, lah-
ko rečem, da je D o m e l sku-
paj s pet imi partnerji v dveh 
letih prek razpisov prejel 1,24 
mil i jona evrov, ki smo j ih na-
meni l i za sodelovanje z Insti-
t u t o m Jožef Štefan i n elek-
trotehniško fakulteto. Ima -
m o projekte, s k a t e r i m i se 
nameravamo na take razpise 
prijavljati tudi v prihodnje." 

Vlada zavrača očitke 
Vlada v odhajanju je sprejela odgovor Evropski 
komisiji na opomin glede vinjetnega sistema. 

ŠTEFAN ŽARGI 

L j u b l j a n a - Slovenska vlada 
je n a torkovi dopisni seji 
sprejela odgovor n a u r a d n i 
o p o m i n Evropske k o m i s i j e 
zaradi kršitve 12. člena Po-
godbe o ustanovitvi Evropske 
skupnost i glede uvedbe vi-
n jet . Evropska komis i ja v 
opominu Republiki Sloveniji 
očita kršitev, ker meni jo , da 
je z uveljavitvijo v injetnega 
sistema cestninjenja, k i za 
uporabo avtocestnega omre-
žja predvideva le polletne i n 
letne vinjete za osebna vozila 
i n m o t o m a kolesa, posredno 
d iskr iminatoren na podlagi 
državljanstva. V lada očitke 
Evropske komis i je v celoti 

zavrača i n znova zatrjuje, da 
uvedeni vinjetni sistem cest-
n in jen ja n i k a k o r ne m o r e 
predstavljati ukrepa z nepo-
srednimi ah posrednimi di-
s k r i m i n a t o m i m i u č i n k i n a 
podlagi državljanstva. "Zgolj 
občasna uporaba avtocestne-
ga omrežja Republike Slove-
nije" namreč n i omejena le 
n a voznike iz d rug ih držav 
članic. Kot je Republika Slo-
venija opozorila že v odgovo-
r u z dne 8 . juli ja 2 0 0 8 , na-
m r e č tudi vel ik del sloven-
skih državljanov avtocestno 
omrež je uporablja zgolj ob-
časno. kar j i h postavlja v 
enak položaj kot občasne 
uporabnike iz d rug ih držav 
članic EU. 

ŽIRI 

N o v a tovarna Alpine v B i H 

Tovarna obutve Alpina Žiri je sredi tega meseca v kraju Vu-
kovo v občini Tešanj v Bosni in Hercegovini odprla novo to-
varno hčerinskega podjetja Alpina Bromy. V objektu s štiri 
tisoč kvadratnimi metri , ki so ga začeli graditi januarja letos, 
bodo prikrojevalnica, štiri šivalne linije, dva oddelka monta-
že, oddelek za zaključna dela, skladišča vhodnih materialov 
in gotove obutve, prostori za vzdrževanje, jedilnica in dve 
pisarni, odprl i pa so tudi prodajalno obutve. V tovarni, kjer 
je sedaj zaposlenih sto delavcev, nameravajo pa jih zaposli-
ti še 250, naj bi do konca leta 2 0 0 9 izdelali 2 5 0 0 parov zgor-
njih delov in 1500 parov gotove obutve. Vrednost investicije 
ocenjujejo na okrog dva mili jona evrov. Š . Ž . 

H R A N I L N K > 
04 28 00 777 

UNId.d., Kranj 
www.k)njl info@)on.s< 

leivator 
Poslovni sistem Mercator. d.d. Dunajska cesta 107. Ljubljana 

Obveščamo vas, da imamo 
možnost oddati v najem 
naslednje lolcale: 
1. Kranj, Bleivveisova cesta 7a; 138,00 m' 

- lokal za gostinsko dejavnost 

2. Kranj, Ulica Nikole Tesle 1; 125,31 m' 
- lokal za gostinsko dejavnost 

3. Šenčur, Kranjska cesta 3; 107,1 
- lokal za gostinsko dejavnost 

4. Šenčur, Kranjska cesta 3; 57,67 m' 
- lokal za trgovsko dejavnost 

5. Bohinjsko Jezero, Stara Fužina 57; 35,00 m^ 
- lokal primeren za mesnico 

6. Cerklje na Gorenjskem, Zgomji Brnik 114a; 
65,00 m̂  
- lokal primeren za pisarno 

Prosimo vas, da se nam v vlogi predstavite tudi s svojo 
dejavnostjo. 

Vabimo vas, da pisne vloge najkasneje do četrtka 6.11.2008 
pošljete na naslov: 
Mercator. d.d.. Cesta na Okroglo 3. 4202 Naklo, Sektor 
dopolnilne trgovske storitve, z oznako "za najem lokala" 

Mercator, d.d. si pridržuje pravico, da ne izbere nobenega 
od prijavljenih kandidatov. 

mailto:sUfan.zargi@g-glas.si
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Lepe okrasne buče 
"Pridelati veliko in lepo bučo, je poseben izziv," 
pravi Franci Vilfan. 

ANAHAETMAN 

S p . B i tn je - "Povpraševanje 
po bučah za noč čarovnic je 
zadnja leta konstantno i n se 
ne povečuje veČ bistveno, vse 
večje pa je zanimanje za lične 
okrasne buče, k i se uporablja-
jo za razne aranžmaje in de-
koracije," ugotavlja Franci 
Vi l fan, gospodar na kmet i j i 
pr' Jurju v Spodnjih Bitnjah, 
kjer se že od nekdaj ukvarjajo 
s pridelavo buč. "Včasih smo 
jih imeli le za lastne potrebe; 
krmil i smo j ih živini. Na veli-
ko smo se s pridelavo buč za-
radi vse večjega povpraševa-
nja začeli ukvarjati pred šesti-
m i leti," se spominja Vilfen. 

V teh d n e h so še posebej 
aktuabie okrasne buče, k i so 
pr imerne za izrezovanje ob 
noči čarovnic. Teh so pr' Jur-
ju letos pridelal i dve toni. 
"Mis l im, da bomo večino 
prodali. Pr ib l ižno polovico 
j ih pokupi jo posameznik i , 

z' » t 

k rh 

drugo polovico pa gostinci, 
šole, vrtci in razna društva. 
Okvirna cena je evro za kilo-
gram, a ponavadi s kupci še 
malo barantamo. Cena je od-
visna tud i od količine, otro-
k o m d a m o kakšno bučo za 
povrhu, nekaterim organiza-
ci jam pa j ih prodamo za sim-
bolično ceno," je pojasnil. 

Pr' Jurju so sicer letos na 
površini pol hektarja pridela-
li pribl ižno tono jedi lnih in 
sedem ton okrasnih buč raz-
ličnih -vrst. Letina je bila pre-
cej slabša kot lani, ko so pri-
delali kar petnajst ton buč, 
med n j i m i tudi So-ldlogram-
sko velikanko. "Letos je buče 
prizadela plesen, prav tako 
pa j ih je bilo zaradi zgodnje 
slane treba predčasno po-
spraviti z njive, zaradi česar 
so tudi nekoliko manjše," je 
razložil Vi l fan, k i pričakuje, 
da bodo prodali večino buč, 
preostalo pa bodo pokrmi l i 
govedu in prašičem. 

m 

1 

^ # ! 

Na kmetiji pr' Jurju so letos pridelali okoli dve toni 
okrasnih buč za noč čarovnic. 

ČEŠNJICA 

Predavanje o pomenu predelave sadja in peki 

Kmetijsko gozdarski zavod Kranj, Oddelek za kmetijsko sve-
tovanje Enota Škofja Loka vabi na predavanje o pomenu 
predelave sadja ter uporabi tradicionalnih sadnih izdelkov in 
peke na tradicionalni način ter o p o m e n u uporabe teh 
izdelkov. Predavanje bo v torek, 4. novembra, ob 10. uri v 
prostorih zadružnega doma na Češnjici. Predavala bo Mau-
ra Arh, ekologinja prehrane. M . C . 

N ^ j e n c i n a ^ d n e i ^ V A S O V A N J E S P O D O K -
NIČARJEM, ki je bila objavljena v Gorenjskem glasu 21. 
oktobra 2008, so: Marija Močnik, Kranj; Irena Polajnar, 
Cerklje; Marica Traven, Vodice; Miro Roblek, Preddvor; 
Ljudmila Hodnik, Kranj; Alojz Naglič, Šenčun Aleksander 
Lauss^fger, Naklo; Jože Brence, Kranj; Dušan Strelec, Vi-
soko; J anez Haša j , Škofja Loka. Nagrajenci bodo vstopnici 
prejeli po pošti. Čestitamo. 

Rciclio Triolciv 
fw*oii«ouwjeBe«ct.dee.'teiewCdw< jeaewc« 

G o r e n j s k a 96 M H z 
R A D I O Z A R A D O V E D N E 

Lastniki gozdov proti državi 
Združenje lastnikov gozdov zahteva moratorij na izvajanje uredbe o koncesijah za gospodarjenje z 
divjadjo, kmetijsko ministrstvo vztraja pri svojem. 

MATJAŽ GREGORIČ 

Ljubl jana - Združenje lastni-
kov gozdov izraža nezado-
voljstvo, ker je vlada v odho-
du v začetku oktobra sprejela 
uredbo o koncesijah za traj-
nostno gospodarjenje z div-
jadjo. Koncesije se n a m r e č 
ne nanašajo samo na gospo-
darjenje v državnih, ampak ^ 
tudi v zasebnih gozdovih, k i 
j ih je v državi že več kot 8 0 
odstotkov. 

Kot je na novinarski kon-
ferenci pojasnila predsedni-
ca združenja Inka Stritar, je 
takšna v ladna uredba ne-
sprejemljiva, saj se na ta na-
čin razpolaga s tujo zeml jo, 
poleg tega pa je lovstvo go-
spodarska dejavnost, k i pri-
naša dohodek državi, k i po-
deljuje koncesije. Država s 
t e m krši pravice lastnikov, 
kar je v nasprot ju z ustavo 
in evropsko zakonodajo. 
Lastnik je n a m r e č tud i 
upravljavec lastnine, zato po 
m n e n j u Stritarjeve n i spre-
jemljivo, da se njegova last-
nina daje v na jem, vsekakor 
pa bi moral del koncesnine 
za divjad dobiti lastnik goz-
da, so prepričani v združe-
nju. Takšnemu n m e n j u pri-
trjuje tudi predsednik zveze 
lastnikov gozdov A n d r e j 
Berdajs, za katerega je spo-
rno, da država podel ju je 

koncesije nekomu, k i bo go-
spodaril z divjadjo v gozdo-
v ih zasebnih lastnikov, ne 
da b i slednji pr i t e m i m e l i 
m o ž n o s t odločanja in raz-
polaganja z dobičkom. 

Pravni zastopnik združe-
nja Komad Plauštajner ome-
nja, da so bili lastniki gozdov 
in lovišč od lovskih pravic 
odrinjeni šele leta 1945 in da 
sedanja vladna uredba na 
neki način pomeni vnovično 
nacionalizacijo, oz i roma je 
gozd za lastnika samo pros-
tor, v katerem se opravlja lov-
ska dejavnost, država pa po-
bira koncesnino. Lastniki so 
po n jegovem m n e n j u tako 
oropani pravice do upravlja-
nja z gozdom, k i i m a tud i 
ekološko f lmkdjo; ta pr imer 
navaja sosednjo Avstrijo, kjer 
naj b i lastniki pr imer l j iv ih 
gozdov iz naslova lovskih 
pravic dobivali po 2 0 tisoč 
evrov, pri nas pa nič. Država 
je tako, sklicujoč se na javni 
interes, na nedopusten način 
posegla v zasebno lastnino, 
zato so že napovedane tožbe, 
k i se bodo ver jemo končale 
pred evropskim sodiščem. 

V z d r u ž e n j u izrecno po-
udarjajo, da njihovo naspro-
tovanje uredbi o koncesijah 
za upravljanje z divjadjo ne 
predstavlja konflikta z lovd, 
k i morajo sicer povrniti ško-
do, k i jo lastnikom gozdov i n 

Stališča Združenja lastnikov gozdov so pojasnili Andrej 
Berdajs (levo), predsednica Inka Stritar in pravni svetovalec 
Konrad Plauštajner. 

obdelovalnih površin povzro-
či divjad. Vsekakor pa od vla-
de zahtevajo morator i j na 
uredbo i n tudi nov lovski za-
kon. 

Ministrstvo za kmeti jstvo 
se je sicer že odzvalo na sta-
lišča združenja in pojasnilo, 
da je uredba skladna z odloč-
bama Ustavnega sodišča RS 
in spoštuje lastninsko pravi-
co posameznikov. D iv jad je 
namreč po veljavnem Zako-
n u o varstvu okolja državna 
lastnina i n n i neposredno 
povezana z lastnino zemljiš-
ča. Omenjeno uredbo je mi-
nistrstvo pripravilo na podla-
gi Zakona o divjadi in lov-
stvu, k i ustavno n i sporen. 
Ministrstvo bo na podlagi te 

uredbe v pr ihodnjem mese-
cu izvedlo javni razpis za po-
delitev koncesij, na katerega 
se bodo lahko prijavile vse 
lovske družine. Tako bodo 
zagotovljeni pogoji za ustrez-
no izvajanje lovskih načrtov 
in trajnostno gospodarjenje 
z divjadjo. 

Ministrstvo tudi pojasnju-
je, da se koncesijske dajatve 
ne bodo stekale samo v dr-
žavni proračun, a m p ^ bodo 
polovico koncesnine prejel i 
proračuni občin. T a m se 
bodo koncesijske dajatve iz-
kazovale kot namenski pre-
j e m k i in porabljale kot na-
m e n s k i izdatki za izvajanje 
ukrepov varstva i n vlaganj v 
naravne vire. 

Letos pridelali 15 ton zelja 
Kmetija Lojz s Fužin v Poljanski dolini iz leta v leto pridela več zelja. Do celostne podobe so prišli v 
sodelovanju z etnologom Janezom Bogatajem. 

B0ŠT7AN BOGATAJ 

Fuž ine - Na kmet i j i Lojz se z 
zelenjadarstvom kot dopol-
nilno dejavnostjo, predvsem 
s pridelavo kislega zelja, po-
nujajo pa tudi svežega - zel-
nate glave, repo in zelnico, 
ukvarjajo od aprila 2 0 0 4 . 
Gonilni sili sta Irena in Igor 
Bogataj, pri delu pa j ima po-
magajo sinovi Dejan, Andraž 
in Mate j ter Igorjevi starši 
Anica in Janez Bogataj. "Prvi 
k u p d nas pokličejo že ob pr-
v e m m o k r e m , morda hlad-
n e m vremenu, zato i m a m o 
kislo zelje na voljo že od sre-
de septembra," pove Igor Bo-
gataj in o letošnjem izkupič-
ku doda: "Letina zelja je bila 
dobra, čeprav drugje pravijo, 
da n i tako. Večino, približno 
15 ton zelja smo že pobrali." 

Največ dela je z z e l j e m 
prav sedaj, jeseni, tudi saje-
nje (flancanje) pa n i od m u h . 
Bogatajevi s.o letos posadili 
kar 11 tisoč sadik, sicer pa 

Družina Bogataj s kmetije Lojz pri rezanju zelja. Večina 
letošnje dobre letine zelja je že zrezana in pripravljena na 
prodajo. 

vsako leto pridelajo nekaj 
več. "To je razuml j ivo, saj 
vseskozi pr idobivamo nove 
kupce. Letos se je gostilničar-
jem, večj im ž i rovskim pod-
je t jem, d o m u za starejše v 
Č m e m V r h u in d rug im pri-

družila še Kmetijsko gozdar-
ska zadruga Škofja Loka s 
svoj imi trgovinami," pojas-
njuje Irena. Zan ima nas, ali 
je veliko dela z ze l jem tud i 
skozi leto, "Kar veliko dela 
i m a m o , saj škropimo le na 

začetku proti bolham, zato je 
treba veŠaat zrahljati zemljo 
in na roke pobrati plevel. Ta 
pa ne sme biti večji kot ple-
vel," v smehu razloži Igor. 

Več kot 9 0 odstotkov zelja 
zrežejo in skisajo. nekaj ga 
prodajo tudi sproti. Zaloge 
kislega zelja j i m zdrž i jo do 
konca maja, vendar b i j ih 
radi obdržali skozi vse leto. 
Lanska letina je odlično 
uspela, kronali so jo z zlatim 
p r i z n a n j e m z ocenjevanja 
Dobrot s slovenskih kmet i j 
na Ptuju. "Nič n ismo priča-
kovali, zato je bilo preseneče-
nje toliko večje. T o je potrdi-
lo za naše dobro delo in smo 
ga zelo veseli, na ta način no-
v i m kupcem tudi lažje pred-
stavimo našo kvaliteto," raz-
loži I rena Bogataj. Zelje kisa-
jo na klasičen način, po re-
ceptih dedkov in babic, ven-
dar uporabljajo izključno sol 
iz Sečoveljsldh soUn. Podro-
bnega recepta priprave niso 
želeli izdati. 
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PREJELI S M O 

Nekdanje obcestne shrambe za pesek 
RADO UREVC 

Cestno podjetje Kranj je 
skrbnik cest na Gorenjskem 
in kot tako zelo hitro odstra-
ni kak "moteči" objekt, k i se 
pojavi v bližini cest oziroma 
v L i. varo\'alnem pasu in za 
postavitev ni bilo izdano 
ustrezno dovoljenje. Da bi 
poskrbeli za lastne objekte, 
pa j im nekako ne gre od rok. 
Ob cesti, ki vodi iz Jereke do 
Mrzlega Studenca na Poklju-

ki, je postavljenih pet hišic, 
ki so nekoč služile kot hram-
be za pesek, s katerim so po-
sipali vozišče, ko so to še roč-
no opravljali vrli cestarji. Ra-
zen tega, da delajo reklamo 
za prireditev, k i že dolgo po-
teka po drugi trasi, že več kot 
desetletje ne služijo svojemu 
namenu. Žalostno samevajo 
ob cesti, v nji l i se razrašča 
plevel, ena je prevzela funk-
cijo odlagališča odpadkov, 
druga je prestavljena in za-

maknjena od teže narinjene-
ga snega, še ena, šesta, ki je 
stala malo pred Mrzl im Stu-
dencem, gledano iz smeri 
Bleda, pa je samo še kup pre-
perelega lesa in pločevine. 
Glede na to, da se vse nahaja-
jo ob cesti, k i nas vodi po Tri-
glavskem narodnem parku, 
predvsem tuj im turistom ka-
žejo aič kaj lepo podobo. Do-
mačini smo se na njih neka-
ko navadili in jih niti ne opa-
zimo, zgleda, da ravno tako 

tudi nadzorniki v narodnem 
parku, k i se dnevno vozijo 
mimo in še niso storili kake-
ga koraka v smer, da bi hiši-
ce odstranili. Glavno, da ima-
mo nove table, ki označujejo 
meje parka. O tem pa drugič 
... Upam, da bodo cestni de-
lavci, k i so šele sredi avgusta 
(!) končali s prvo košnjo ob 
cesti, pred postavitvijo signa-
lizacije za zimsko pluženje 
našli nekaj časa in hišice od-
stranili. Hvala! 

O plenicah, 
mozoljih in 
ljubezni 
Razmišljanja o vzgoji 
Avtorica: socialna pedagoginja Damjana Šmid 

mali oglasi 
04/20142 47, e-pošta: malioglasi@g-glas.si 
www.gorenjskiglas.si 

Tudi 
učenje je lahko 

prijetno 
Priročnik za samostojno učenje 

Skupina Tuš je iz majhnega lokalnega trgovca 
postala edini slovenski veliki trgovec v svoji 
panogi. Poleg Slovenije smo dejavni še v 
Srbiji, Bosni in Hercegovini ter Makedoniji. 
Zaposlitev nudimo preko 4000 ljudem, na 
več kot 100.000 m^ prodajnih površin pa 
deluje 232 poslovnih enot. 

10,43 € 

2 0 % popusta. 

Gorenjski Glas 
naročanje na tolefon: 04 201 42 41, 
naiocTuiie@g-glas.si, www.goreniskiglas.si 

V kolektiv naše restavracije v Planetu Kranj vabimo: 

Pizzopeke (m/ž) 
Natakarje (m/ž) 

Kuharje (m/ž) 

Od vas pričakujemo: 
• ustrezno strokovno izobrazbo (pizzopek, kuhar: kuhar ali 4. stopnja 

katerekoli smeri, natakar: natakar ali 4. stopnja neobvezne smeri), 
• da ste učinkoviti, ambiciozni in prijazni. 

Ponujamo: 
• zaposlitev za določen čas 3 mesecev, z možnostjo 

kasnejše sklenitve pogodbe za nedoločen čas, 
• stimulativno plačilo, odvisno od uspešnosti dela, 
• plačilo dodatnega pokojninskega zavarovanja, 
• redno usposabljanje in možnost napredovanja. 

Vse, ki vam delo pri nas predstavlja izziv vabimo, da pošljete pisne vloge na naslov: Engrotuš d.d., 
Kadrovska služba, Cesta v Trnovlje lOa, 3 0 0 0 Celje, s pripisom: "za restavracijo Planet Kranj" ali 
na elektronski naslov alenka.5kobrne@tus.si. 

mailto:malioglasi@g-glas.si
http://www.gorenjskiglas.si
mailto:naiocTuiie@g-glas.si
http://www.goreniskiglas.si
mailto:alenka.5kobrne@tus.si
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KRANJ 

Donaci ja Vzajemne Kranjskim vrtcem 

Vza jemna zdravstvena zavarovalnica je Kranjskim vrtcem 
donirala 2 5 0 0 evrov za nakup igral in športne opreme. "Skozi 
igro naši najmlajši nevede skrbijo in hkrati gradijo zdrave 
temelje za kasnejša obdobja svojega življenja. V duhu vza-
jemnosti in razvoja družbe na primarni ravni - skrbi za zdra-
vo in kakovostno življenje, smo se odločili, da pomagamo 
Kranjskim vrtcem pri zbiranju sredstev za nakup igral in 
športne opreme," je povedal predstavnik V z a j e m n e 
zdravstvene zavarovalnice mag. janež Pustatičnik. "S tem 
denarjem b o m o kupili kolesa, tricikle, rolerje in še kakšno 
igračo, ki bodo šli med približno 1400 otrok v 13 naših enot," 
je povedala D a n i c a Caber, ravnateljica Kranjskih vrtcev. S . K. 

Donacijo so predali v vrtcu Janina v Kranju. Med otroki, od 
leve: direktor Vzajemne • PE Kranj Matjaž Faj^r, Danica 
Caber in janež Pustatičnik./Foto:Tin"D«iti 

PREDDVOR 

imenovana komisija za prikrita grobišča 

N a zadnji seji je občinski svet v Preddvoru na predlog komisi-
je za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja sprejel ses-
tavo komisije za evidentiranje prikritih grobišč. Imenovali so 
petčlansko komisijo, v njej pa so Franc Gašperlin iz Bašlja, 
Mar jan Corza z Brega, Branisiav Likozar z Brega, Jernej 
Nunar z Zgornje Bele in Rok valjavec iz Kokre. D . Ž . 

OBČINA JESENICE 
Razpisna komisija za 

imenovanje direktorja JEKO-IN, Jesenice 
Cesta železarjev 6,4270 Jesenice 

Razpisna komisija za imenovanje direktorja JEKO-IN, 
Jesenice razpisuje prosto delovno mesto 

DIREKTORJA (m/ž) 
javnega podjetja JEKO-IN, Jesenice 

Besedilo razpisa si lahko ogledate na spletnih straneh občin 
Jesenice in Žirovnica ter na spletni strani javnega podjetja JEKO-
IN, Jesenice: 

Jesenice, 30.10. 2008 Predsednica razpisne komisije 
Vera Pintar 

M a r c h e 
R E S T A U R A N T 

MARCHE G O S T I N S T V O d. o. o. 
Notranjska cesta 7 1 , 1 3 7 0 Logatec 

IŠČEMO SODELAVCA! 

Za delo v prijetni okrepčevalnici Voklo I na počivališču Vok-
lo pri Kranju: 

KUHAR - SLAŠČIČAR (M/ž> 
-1 delovno mesto 

Zaželena je gostinska izobrazba, ni pa pogoj. Ponujamo 
delo za določen čas, 2 možnostjo podaljšanja, stimulativen 
osebni dohodek, urejene delovne pogoje, možnost izo-
braževanja in n^redovanja v skupim Marche International. 

Informacije: Milena Zakrajšek. gsm: 041 /386 614 
e-pošta: milena.zakraisek@marche-restaurants.com 

Draži se tudi preskrba z vodo 
v občinah Preddvor in Cerklje se bodo povišale cene preskrbe s pitno vodo, v občini Kranj storitev 
odvajanja odpadne vode. Spremembe tudi za jezersko. V občinah Cerklje, Preddvor, Naklo in Šenčur 
bo nov tarifni s istem obračunavanja storitve ravnanja z odpadki. 

STRZANA P . KOVAČIČ 

V občinah Cerklje, Pred-
dvor, Naklo in Šenčur se bo 
spremeni l način obračuna-
vanja storitve ravnanja z od-
padki. "V teh občinah b o m o 
uvedli tak tar i fni sistem ob-
računa storitev ravnanja z 
odpadki, kot smo ga v letoš-
n j e m letu že uvedli v občini 
Kranj. Z n o v i m ta r i fn im si-
s temom bodo gospodinjstva 
plačevala zbiranje in odvoz 
odpadkov {osnova za obra-
č i m je število oseb v gospo-
dinjstvu), depon i ran je od-
padkov (osnova za obračim 
je velikost zabojnika i n šte-
vilo mesečnih odvozov) ter 
okoljsko dajatev za onesna-
ževanje okolja zaradi odla-
ganja odpadkov (osnova je 
velikost zabojnika in število 
mesečnih odvozov). Občani 
kot povzročitel j i odpadkov 
so s t renutn im nač inom ob-
račima nesorazmerno obre-
menjen i s stroški ravnanja z 
odpadki , saj se v teh obči-
nah še vedno zaračunava 
storitev po kvadratnih m e -
t r ih stanovanjske površine 
oz i roma po odvozih, neod-
visno od tega, koliko članov 
šteje posamezno gospodinj-
stvo oz i roma koliko odpad-
kov povzroči . S p r e m e m b a 

tar i fnega sistema je bi la 
zato nujna. Nov način obra-
čunavanja tudi spodbuja lo-
čeno zbiranje odpadkov; več 
ko j i h bodo občani ločevali, 
manjš i zabojnik bodo potre-
bovali, m a n j bodo plačeva-
li," je povedala Klara Škra-
bec i z JP Komunala Kranj. 

Povišale pa se bodo cene 
preskrbe s p i tno vodo v ob-
č inah Preddvor in Cerkl je, 
kot so povedali na Komima-
l i Kranj , je glavni razlog za 
to zaostajanje prodajnih cen 
za stroškovno ceno. Poglej-
mo , kakšen je sedanj i i n 
kakSen bo nov mesečni iz-
datek za gospodinjstvo (z 

vsemi da ja tvami i n dav-
kom) , k i porabi 15 kubičnih 
metrov vode in n i priključe-
no na kanalizacijsko omrež-
je: v Preddvoru je t r e n u m o 
mesečni izdatek za gospo-
dinjstvo 16,32 evra, po povi-
šanju bo 16,91 evra. V obči-
n i Cerk l j e je t r e n u t n i me-
sečni izdatek za gospodinj-
stvo 16 ,30 evra, po poviša-
n j u bo 1 6 , 9 9 ^vra. Če je go-
spodinjstvo pr ik l jučeno na 
kanal izaci jsko o m r e ž j e , se 
plačuje še storitev odvajanja 
in čiščenja k o m u n a l n e od-
padne vode. Storitev odvaja-
nja pa se bo povišala v Mest-
n i občini Kranj. "Potrjeno je 

Energetika gre v prodajo 
I 

Občinski svetniki soglašajo, da gre preddvorsko podjetje Energetika 
v prodajo. Izklicna cena na licitaciji naj bi bila šeststo tisoč evrov. 

DANICA ZAVRL ŽLEBIR 

Preddvor - V Preddvoru že 
dolgo razmišljajo, kaj naj s 
podjetjem Energetika, kd se 
ukvarja z dal j inskim ogreva-
n j e m na biomaso in je v ob-
činski lasti. Na četrtkovi seji 
občinskega sveta pa so so-
glašali s predlogom, da ga 
prodajo. Sedanj i d i rektor 
Energetike Preddvor Janko 
Maček je poročal o cenitvi 
podjetja, k i je bila opravlje-
na letos i n po kateri j e ko-
tlovna oprema vredna 255 ti-
soč evrov, nepremično pre-
moženje pa 471 tisoč evrov. 
V preteklosti se je podjetje 
otepalo z izgubo i n i m a še 
nekatere terjatve, sedaj pa je 
po Mačkovih besedah rezul-
tat poslovanja pozi t iven, 
lastninski delež pa je po iz-
vedeniškem m n e n j u vreden 
587 tisoč evrov. Tako predla-
gajo, naj gre Energet ika v 
prodajo z izklicno ceno 6 0 0 
tisoč evrov. Direktor občin-
ske uprave Marko Bohinec 
je svetnikom pojasnil posto-
pek prodaje na dražbi, k i bi 

bUa lahko opravljena že do 
konca leta. Odvetniški hiši 
so tud i že naložiU, naj pri-
prav i besedilo pogodbe. V 
p r imeru , da lastniški delež 
Energet ike za predlagano 
k u p n i n o ne bo prodan, se 
cena postopno z n i ž u j e do 
7 0 odstotkov vrednost i 
predlagane cene. 

O prodaji Energetike so v 
Preddvoru v preteklosti že 
večkrat razpravljali, razmiš-
ljali so o tem, da bi obdržali 
četr t inski delež v podje t ju 
ali pa ga prodali v celoti, saj 
s a m i niso usposobl jeni za 
upravljanje s takšnim siste-
m o m . Svetnik i so tokrat 
pred odločitvijo o prodaji ce-
lotnega podjetja izrekli vrsto 
pomislekov. Bo imela obči-
na še vedno vpliv na obliko-
vanje cene daljinskega ogre-
vanja na biomaso.' Če je ne 
bodo želeli povišati, ali bodo 
moral i razliko še vedno po-
krivati iz občinskega prora-
čuna? Bodo mora l i pokrivati 
tudi morebitno izgubo ener-
getskega podjetja tudi še po 
prodaji? Kakšen bo odnos 

do uporabnika, bo zagotov-
ljeno servisiranje v p r i m e m 
okvar? Podjet je Energet ika 
i m a že sedaj koncesi jo za 
pro izvodnjo i n dobavo to-
plotne energije, koncesijsko 
razmer je bo ostalo tud i na-
prej , enako obveznosti , k i 
izhajajo i z tega, so pojasnil i 
sve tn ikom. Obč insk i svet 
obdrž i t u d i vpl iv n a cene 
ogrevanja, poleg lokalne ob-
lasti pa j ih mora potr jevat i 
tudi država, saj so cene ener-
gentov pod posebn im reži-
m o m . Kadar je doslej občina 
želela, da se cene za uporab-
nike ne f)ovišajo, je skrbela 
za pokrit je razlike. T u d i za 
naprej b i bi lo lahko tako, 
vendar bo najverjetneje novi 
lastnik s a m skrbel za to, da 
bo s ceno konkurenčen, saj 
se ob predragem ogrevanju 
lahko ^ o d i , da se uporabni-
ki začnejo odklapljati. Ko bo 
podjetje prodano, pa ne bo 
več stvar občine, aU i m a iz-
gubo ali dobiček. Svetniki bi 
k l jub t e m u želel i videti , 
kakšna bo pogodba, sklenje-
na z moreb i tn im kupcem. 

23,5-odstotno povišanje. 
Nova cena za gospodinjske 
uporabnike brez 8,5-odstot-
nega D D V znaša 0,1383 
e v r a / m 3 (sedaj je 0 ,1120 
evra/m3), za pridobitno de-
javnost pa 0 , 2 0 1 3 evra /m3 
(sedaj je 0 , 1 6 3 0 evra/m3)," 
je povedala Škrabčeva. M e -
sečni izdatek gospodinjstva, 
k i porabi 15 k u b i č n i h m e -
trov vode in je pr ik l jučeno 
na kanal izaci jsko o m r e ž j e 
(torej poleg porabe vode pla-
čujejo še storitev odvajanja 
in čiščenja), j e zdaj 13,58 
evra, po podražitvi bo 14 ev-
rov. 

Občina Jezersko se je z 
o b č i n s k i m O d l o k o m pr i -
kl jučila na javni vodovodni 
sistem, za upravljavca pa iz-
brala K o m u n a l o Kranj . I n 
koliko bodo občani plačevali 
za preskrbo s pi tno vodo 
zdaj , ko i m a j o novega 
upravljavca? "Mesečni izda-
tek gospodinjstva, k i porabi 
15 kubičnih metrov vode i n 
n i prikl jučeno na kanaliza-
ci jsko o m r e ž j e , bo 19 ,91 
evra," je povedala Klara 
Škrabec. 

V s e podraži tve se bodo 
poznale na januarskih pol-
ožnicah, na katerih bo obra-
č u n storitev za mesec de-
cember. 

MEDVODE 

N o v stanovanjsko-
poslovni o b j e l i 

Družba Coior je letos proda-
la vse svoje nepremičnine v 
središču Medvod. Proizvod-
njo so preselili v Presko. Nji-
hove nepremičnine v M e d -
vodah ob regionalni cesti je 
kupilo podjetje MTB iz Mari-
bora, ki je novi lastnik okrog 
12 tisoč kvadratnih metrov 
velikega zemljišča. Na obči-
no Medvode so že podali po-
budo za celovito novo uredi-
tev tega območja. "Na tej lo-
kaciji načrtujemo odstranitev 
obstoječih objektov in grad-
njo sodobnega stanovan-
jsko-poslovnega objekta. Pri-
tličje bo namenjeno trgovski 
in poslovni dejavnosti, v viš-
jih etažah pa so predvidena 
stanovanja višjega kakovost-
nega razreda. Parkiranje za 
stranke bo urejeno na nivoj-
skem parkirišču in delno v 
kletni etaži, za stanovalce pa 
v ločeni, samostojni kletni 
etaži," je pojasni! M a r k o 

Crujič iz podjetja MTB. Gle-
de na odločitev medvoškega 
občinskega sveta, bo za to 
območje treba izdelati po-
droben občinski prostorski 
načrt, ki bo območje celovito 
uredil, tudi na področju ko-
munalne in prometne infra-
strukture. M . B . 

mailto:milena.zakraisek@marche-restaurants.com
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HALO - HALO GORENJSKI GLAS 
telefon: 04 201 42 00 

M i l o a obiato spreiemamo pc idefoitu M/I01-4>-00, teksu D4/20H2'13 ilr ostbno lu Blt{wei»vi tnli 4, 
v Krjnju or. popoiti - do ponBMjia in tanka do 11.00 jttl Cma oglasov m ponudb i mbiiki: toeJno ugodna. 

JANEZ ROZMAN S.P. - ROZMAN BUS, UNCOVO 91,4240 
RADOVgiOV TEL: 04/53 249. FAX- 04/53 «4 230 

MADŽARSKE TOPUCE: n. 12. - 14. 12.; TRST: 31. 10., i8. n; PAL-
MANOVA IN TOV. ČOKOLADE: 28. n.; KOPALNI IZLET BERNARDIN: 
1.12.; gUTOMER S PANONSKIMI TERMAMI: 23.12. - 26.12. 

OBVESTILA O D O G O D K I H OBJAVLJAMO V RUBRIKI GLASOV 

KAŽIPOT BREZPLAČNO SAMO ENKRAT. 

PRIREDITVE 

Mladinski center Jesenice vabi 
Jesenice - V dvorani Mladinskega centra Jesenice bo prire-
ditev Potovanje, zabava in učenje! - vtisi, izkušnje in foto 
utrinki udeležencev mednarodnih mladinskih taborov in iz-
menjav (Raid Perigord - Francija, Litva, Slovenija,...) v petek, 
7. novembra, ob 19. uri; potopisno predavanje Potovanje od 
Los Angelesa do Las Vegasa in nacionalnih parkov ter nazaj 
do San Francisca - predstavitev Miha Vahič z naslovom 
Road trip po zahodni Ameriki pa bo prav tako v petek, 7. no-
vembra, ob 20. uri v dvorani Mladinskega centra. 

Komemoracija 
Kranj - Mestni odbor N.Si Kranj vabi na spominsko sveto 
mašo za po vojni pobite, ki bo jutri, v petek, 31. oktobra, ob 
15. uri pri križu za kranjskim pokopališčem. 

IZLETI 

Po Levstikovi poti od Litije do Čateža 
Jesenice - Planinsko društvo Jesenice organizira v soboto, 8. 
novembra, planinski izlet Po Levstikovi poti od Litije do 
Čateža. Odhod avtobusa bo ob 6. uri z zgornje postaje na 
Hrušici. Celotna pot je dolga približno 21 kilometrov in je 
zanjo potrebna dobra telesna pripravljenost. Možno je pre-
hoditi le del poti (3 kilometrov) ali pa se peljati do cilja na 
Čatežu. Prijave z vplačili sprejemajo na upravi društva do 
petka, 7. novembra, do 12. ure. 

Šenčur - Turistično društvo Šenčur v soboto, 8. novembra, 
vabi na pohod po Levstikovi poti - popotovanje od Litije do 
Čateža. Skupne zmerne hoje bo od 5 do 6 ur. Odhod avto-
busa bo ob 6. uri izpred pošte Šenčur. Informacije in prijave 
z vplačili (prijavnina za pohod se plača na startu) zbira do 
četrtka, 6. novembra, Franci Erzin, tel. 041/875-812. 

Radovljica - Planinsko društvo Radovljica organizira v 
soboto, 8. novembra, tradicionalni jesenski pohod od Litije 
do Čateža, potovanje po Levstikovi poti. Tura je lahka, 
primerna za vse planince, hoje bo za 5 do 6 ur. Prijave po 
tel.: Manca Sušnik, tel.: 040/336 275, Janez Krvina, tel.: 533 
64 60 ali v pisarni, tel.: 031/345 209, 531 55 44. 

Po sledeh Primoža Trubarja 
Šenčur - Turistično društvo Šenčur organizira v soboto, 15. 
novembra, turistični izlet Po sledeh Primoža Trubarja. 
Odhod avtobusa bo ob 9. uri izpred pošte Šenčur. Informa-
cije daje in prijave zbira do torka, n . novembra, Franci Erzin, 
tel. 041/875-812. 

Na Vitovsko krožno pot 
Šenčur - Turistično društvo Šenčur vabi v nedeljo, 9. no-
vembra, na Vitovsko krojno pot Vipavska dolina, po 
obronkih Trnovskega gozda (Vitovlje-Vitovska sv. Marija-Vi-
tovski hrib-Kopitnik-Krnica-Sekulak-Vitovlje). Skupne 
zmerne hoje bo okoli 4 ure. Odhod avtobusa bo ob 6. uri 
izpred Pošte Šenčur. Informacije daje in prijave zbira do 
četrtka, 6. novembra, Franci Erzin, tel. 041/875-812. 

Na Sv. jakob ob 20-letnici iskrške koče 
Kranj - Planinsko društvo Iskra Kranj vabi ob 20. obletnici 
koče Iskra pri Sv. Jakobu v soboto, 15. novembra, vse člane, 
planince in ljubitelje Jakoba na Sv. Jakob nad Preddvorom. 
Poskrbljeno bo za avtobusni prevoz med Kranjem in Pre-
ddvorom (odhod ob 7.30 s postajališča št. 1 glavne avtobusne 
postaje v Kranju), kulturni program, zabavo s glasbo, prired-
itev pa bo združena s pohodom čez dom na Čemšeniku. 

PREDAVANJA 

Venezuela 
Kranj - Klub študentov Kranj vabi na potopisni večer Di-
mitrija Duhannoya Venezuela, ki bo v KluBaru v nedeljo, 2. 
novembra, ob 19.30. 

Pri težavah s krčnimi žilami in odprtimi ranami se obrnite na Cen-
ter za zdravljenje venskih bolezni v Portorožu. Tel. 05/640 02 33 

Proučevanje Sv. pisma 
Kranj - DruStvo prijateljev Svetega pisma Vas vabi v soboto, 
1. novembra, ob 9. uri v Dom krajanov Primskovo, Jezerska 
cesta 41, na proučevanje Sv. pisma z okvirno temo Refor-
macija in deformacija. Duhovno srečanje bo povezoval 
Vladimir Odorčič. Vstopnine ni. 

RAZSTAVE 

Fotonični momenti lil 
Dunaj - V dunajskem Korotanu na Albertgasse 48 bo 6. no-
vembra ob 19. odprtje razstave v sklopu festivala Mesec fo-
tografije 2008: Fotonični momenti III. Razstavljali bodo tudi 
Slovenci Tomo Brejc, Jernej Humar, Andrej Osterman in 
Damijan Švarc. 

Zapletena toplina 
Šenčur - V muzeju Občine Šenčur bo v torek, 4. novembra 
2008, ob 19. uri odprtje razstave vezenih, pletenih in 
kvačkanih izdelkov rokodelke Nataše Fleišer z naslovom 
Zapletena toplina. Razstava bo odprta do 23. novembra ob 
torkih in petkih od 17. do 19. ure, ob nedeljah od 10. do 12. ure. 

Novi vodniki 
po naravi ^Hovol 

i S i t e i M 
S ^ S f l l f 

Cena za posamezni vodnik: 19,90 € + poštnina 
(za naročnike Gorenjskega glasa 20% popust) 

Cena za komplet: 79 ,60 € + poštnina 
(za naročnike Gorenjskega glasa: 6 8 , 6 8 € ) 

Gorenjski Glas /a vcj ticl^iimo .'cir. 

/AKA) NK DtLUIK PRI VAS? 

L U C I I A M U L E l 
I , 

Cena 19,50 eur + poštnina 

za naročnike 1 0 % popusta 

Gorenjski Glas Za vas beležimo čas 

Rešitve križanke Otroško trgovino GAJA 
Izžrebali smo nagrade križanke Trgovine Gaja, Vodopivec Slavica 
s.p., Žiri: 1. nagrado, darilni bon v vrednosti 20 EUR, prejme Mira 
Božič, Železniki; 2. nagrado: darilni bon v vrednosti 15 EUR prejme 
Marija Bertoncelj, Ško^a Loka; 3. nagrado: darilni bon v vrednosti 
10 EUR prejme Neža Peternel, Golnik. Nagrade Gorenjskega glasa 
prejmejo: Stana Ažman, Radovljica, Marija Martinjak, Cerklje in 
LindaSigmund, Mavčiče. Vsem nagrajencem iskrene čestitke. 

Sponzor nagradne križanke, ki je bila objavljena v petek, 3. oktobra 
2008, v Cofenjskem gtasu, je bilo podje^ Blanka iz Kranja. Na-
grajenci: 1. nagrada: bon za nakup v vrednosti 20 EUR: Elizabeta 
Novak, Kranj; 2. nagrada: bon za nakup v vrednosti 15 EUR: Marti-
na Jelene, Tiiič; 3. nagrada: bon za nakup v vrednosti 10 EUR: Al-
bin Aizenšek, Visoko. 4., $. in 5. nagrado, ki jo podeljuje Gorenjski 
glas, prejmejo: Nika Kolar, Kranj: Franc Podrekar. Skofja Loka in 
Katarina Kolar, Medvode. 

Sponzor nagradne križanke, ki je bila objavljena v petek, 26. sep-
tembra 2008, v Gorenjskem glasu, je bik) podie^ SLOVENSKA 
POSTELJA. Nagrajenci: 1. nagrada NADVLOŽEK MOJCA: Ivan 
Kralj, Kranj; 2. nagrada - VZGLAVNIK DREMAVČEK: Sonja Krapež, 
Tržič; 3. nagrada - VZGLAVNIK SMRČAVKO: Mat^a Arzenšek, Čr-
nuče. 4., 5. in 6. nagrado, ki jo podeljuje Gorenjski glas, prejmejo: 
Ma^až Zavašnik, Kranj; Jana Podrekar. Jesenice in Katarina Majer. 
Škofja Loka. 

Sponzor nagradne križanke, ki je bila objavljena v petek, i6. sep-
tembra 2008, v Gorenjskem glasu, je bib podjetje Les 3 iz Kranja. 
Nagrajenci: i. nagrada: bon za nakup v vrednosti 40 EUR: Igor 
Dežman, Begunje; 2. nagrada: bon za nakup v vrednosti 30 EUR: 
Marija Mihovec, Čmuče; 3. nagrada: bon za nakup v vrednosti 20 
EUR: Marjan Žnidaršič, Kranj; 4., 5. in 6. nagrado, ki jo podeljuje 
Gorenjski glas, prejmejo: Ančka Zupan Radovljica; Nuša Kodrič 
Žirovnica; Francka Hočevar in Marko Sušnik, Radovljica. 

P R O D A M O V D U P L J A H 
Tri samostojne stancvanjske hiSe, velikost parcel 550 m2, neto površina hiše 
156 m2,3. pod. gr. faza. Cena od 230.000 € 
Prodaja: ART-STUDIO d.ao;, Kranj, gsm: 031 64 02 25, tel: 04 / 20 20 700 

n domplan 
druttealnh>nMr>g, mpremMnlne, 
ucbflnizofn in 6rtW966kOi d.d. 

M.t 041/947-433 

www.domplan.si 

STANOVANJE PRODAMO 
Kranj, Vodovodni stolp, dvosobno v 
II. nadst. izmere 61,29 mz, I. izgr. 
1966, delno obnovljero-kopalnica in 
okna I. 2004. cena 98.000,00 EUR. 
možnost vselitve junij 1. 2009. 
Kranj, Planina 11, enosobno VI. nad-
stropje v izmeri 41,76 mz, I. izgr. 
1982, balkon, dvigalo, vsi priključki, 
vpisano v ZK, možnost vselitve fe-
bruar 2009, cena 81.000,00 CUR. 
Preddvor, enosobno-mansardno v 
dvonadstr. hiSi izmere 48,00 mz, 
hiša zgrajena 1.1960, stanovanje iz-
delano 1.1991, cena 79.500,00 EUR. 
Kranj, Planina III, enosobno v III. 
nadstr. izmere 33,20 mz, I. izgr. 
1988, nizek objekt, še ni vpisano v 
ZK, cena 75.000,00 EUR. 
Kranj, Soriijcvo na se^ v novem ob. 
jektu dve trisobni v pritličju z atrijem, 
povezava s kletjo, kjer sta še dve 
sobi, in shrambo v izmeri 140,00 mz 
in dve štirisobna v I. nadstr. s stopni-
cami v Tiansardo in kletno shrambo 
v izme-i i8i,oo mz, I. izgr. 2008, 
nadstandardna oprema: masažna 
kad in prha, talno ogrevanje, elektri6 
ne ialuzije, bambusov parket, vsi 
lastni priključki, ogrevanje na plin, 
vsako stanovanje dve paridmi mesti, 
cena: stanovanje v prit. 280.000,oc 
EUR, v nadstr. 290.000,00 EUR. v 
ceni je Je obračunan 8.5 % DDV. 
Kranj, Zlato polje, v mansardi objek-
ta novo zgrajeno dvosobno stanova-
nje + kabinet v izmeri 56,83 mz, I. iz-
grad. objekta 1953,1. izgradnje stano-
vanja zoo8, CK na plin, vsi priključki, 
tlaki laminat, klima, cena 97.000,00 
EUR. 

Kranj, Vodovodni stolp, trisobno v 
lil. nadstr. izmere 73,80 mz, I. izgr. 
1965, obnovljeno 2005, kopalnica 
W C centralna na plin, vselitev po do-
govoru, cena 130.000,00 EUR. 
Kranj, Zlato polje, trisobno, visoko 
pritličjev izmeri 66,82 m2, delno ob-
novljeno v letih 2000 in 2003 (kopal-
nica in okna), I. izgr. 1961, CK, tele-
fon, kabel, telev., balkona ni, cena 
114755,00 EUR (27.5 mio SIT). 
H IŠE-PRODAMO 
Kranj, 5p. Besnica, visokopritlična. 
tlorisa 120 m2 na parceli velikosti 
349 ml, CK na olje, tel. garaža, dve 

parkirni mesti, sončna lega, hiša je 
lepo vzdrževana, I. izgrad. 1981, cena 
320.000,00 EUR, vsetlev možna ko-
nec leta 2009. 
Kranj, Cirče, visokopritlična tlorisa 
9*8 m2 na parceli velikosti 960 m2, 
I. izgr. 1963, sončna lokacija, nekoli-
ko v hribu, vsi priključki, CK na olje 
cena 209.000,00 EUR. 
Kranj, Kokrica, visokopritlična - del-
no podkletena tlorisa 89 mz na par. 
celi velikosti 578 mz, potrebna obno-
ve, I. izgr. 1957. cena 199.000,00 
EUR. 

Bližina Preddvora, enonadstropn 
poslovno-stanovanjski objekt na par-
celi velikosti 1583 mz, cca. 870 mz 
poslovnih prostorov in cca. 195 m2 
stanovanjskih prostorov, dve garaži 
parkirišče, sončna lega, I. izgr. 1960, 
postopoma obnovljer in dozidan oc 
1.1965-1998, cena 835.000,00 EUR. 
Križe, Gorenjska, enonadstropna . 
dvostanovanjska, tlorisa 75 mz v 
vsaki etaži na parceli velikosti 222 
mz, I. izgr. 1936, popolnoma prenov-
ljena od I. 2004-2006, CK na plin 
tel., vse instalacije v vsaki etaži loče-
ne. tri parkirišča, ceia 182.000,00 
EUR. 

VIKEND - PRODAMO 
TrstenIkOrle, zidan, tlorisa 3X 46m2 
na parceli velikosti 478m2, lepa 
sončna lokacija, garaža, dostop tla. 
kovan, ob vikendu tudi manjša bru-
narica, I. izgr. 1997, cena 
290.000,00 EUR. 
POSLOVNI PROSTOR-PRODAMO 
Kranj, Savska loka, pritliCje v izmeri 
630 rm, I. izgr. 1952, samostojni 
vhod, rampa, možnost parkiranja, 
višina stropa 5 m, cena 397.000,00 
EUR. 

POSLOVNI PROSTOR - oddamo » 
najem 
Naklo, I. nadstr. v izmeri 50 mz, pri. 
memo za pisarne, I. izgr. 1970, pre-
novljeno I. 2004. CK, internet, tele-
fon, samostojni vhod, parkirna me-
sta zagotovljena, ceha 400,00 
EUR/niesečrio+ stroški cca. izo,oo 
EUR skupaj z ogrevanjem. 
PARCELA-PRODAMO 
Kranj, proti Naklemu, v industrijski 
coni 5957 mz za prcizvodnjo, skla-
dišča, parkirišče, cena 168 EUR/mz 
in še cca. 18 EUR/mz za komunalni 
prispevek. 

lavomik pod Sv. joštom nad Kra-
njem za vikend tlorisa do 60 m2 v iz-
meri 1470 mz, možna izgradnja treh 
vikendov, parcelizacija narejena, 
voda, elektrika poleg parcele, dostop 
asfaltiran, cena 75.00 EUR/m2. 

mailto:info@g-glas.si
http://www.domplan.si


22 MALI OGLASI, ZAHVALE 

Mali oglasi 
NAJAMEM 

te!.: 201 42 47 
fax: 201 42 13 
e-mail: maljoglasi@g-glas.si 

Male oglase sprejemamo: za objavo 
v pet«k - v sredo do 13.30 in za 
objavo v torek do petka do 
14.00! Delovni ^as: od ponedeljka do 
petka neprekinjeno od 8. - 1 9 . ure. 

NEPREMIČNINE 
STANOVANJA 

PRODAM 

GARSONJERO + klet. 37 fn2, Kamnik 
center, zelo lepa. prenovljena I. 04. 
opremllena. t r 040/346-422 

8 0 0 7 5 3 4 

DVOSOBNO stanovanje v Radovljici, 
velikost 48.86 m2. visoko pritlični. 
Stanovanje ni obnovljeno, vendar Je 
vzdrževano In takoj vseljivo, t r 
031/628-662 boorso* 

KRANJ - Šoriijeva ul.. trisobno stano 
vanje. 3. nad., nizkega bloka. 1.1968, 
76 m2. CK, T2, balkon, vpisano v 2K. 
cena 122.000 EUR, t r 041/744-709 

gekkoprojekt 
nepremičnine 

Bflltif79A, 4000 Kranj 
in1b-nep#9ekkopro)ekt.si 

www.9d(topro)e)ct.si 

04 2341 999 
031 67 40 33 

PLANINA I. tnsobno, 70 m2. ZK, pri-
jetno. sončno, praktično. Cena 
115.000 EUR. Priporočamo ogled. « 
041/754-995 8007642 

RESNEMU kupcu prodam mak> stano-
vanje na lepem sončnem kraju Radov-
ljice. ugodno, v 041/602-395 

8007537 

ODDAM 

ENOSOBNO stanovanje, samski ose-
bi $ polletnim predplačilom najemnine, 
n 040/389-518 aoo7328 

LEPO DVOSOBNO stanovanje v Kra-
nju - center z balkonom, paru brez 
otrok ali poslovnežu, cona 450 EUR + 
stroski, IT 051 /231 -897 «»76S4 

NAJAMEM 

V STRAŽiSČU. Druiovki alt na Bregu 
vzamenrK) v najem dvosobno stanova-
nje za dobo dveh let, o 031 /889-329 

a0073«4 

HIŠE 
PRODAM 

ORMOŽ - Sv. Tomaž, na hribu, med vi-
nogradi. z razglodom prodam novejšo 
hišo. 157 m2 površine, parcela po že-
lji. t r 040/341-120 8007513 

STANOVANJSKI DVOJČEK v Pred-
dvoru. t r 051/388-822 800750t 

STAREJŠO, stanovanjsko hišo na Vi-
sokem. stanovanjske površine 120 
m2. dvorišča 110 m2. « 040/862-
8 1 2 8007641 

V ORMOŽU oz. Jastrebcih prodam 
staro hišo s hišr>o št.. vodo in elektriko 
ter 8302 m2 zemljišča. V 0043/664-
41-063 6007515 

v PODREČI prtKJam stanovanjsko no-
vogradnjo. V 051/388-822 8007600 

V STARI LOKI v pripravi gradnja sta-
novanjskega dvojčka, 9 051 /388-
822 Huu/w» 

ODDAM 

STANOVANJSKO hišo, 6 ležišč za se-
zonske delavce, t r 040/519-073 

POSESTI 
PRODAM 

PARCELO za dvojčka, z gradbenim 
dovoljenjem - Naklo 9 051/388-822 

PARCELO z gradbenim dovoljenjem -
ŠkoOa Loka. o 051/388-822 8O07499 

Naklo, prodamo 6000 m' 
zazidljivo stavbno zemljišče 
za poslovno gradnjo v bližini 
Exotrema v industrijsko obrt-
ni coni. Zemljišče je delno 
komunalno opremljeno, je 
ravninsko in lepo dostopno. 
Cena po dogovoru. Kalan 
Franci. 0 4 1 / 7 3 4 - 1 4 4 

OBDELOVALNO zemljo v okolici Bmi-
ka, g 031/604-918 6007627 

POSLOVNI PROSTORI 

STANOVANJSKA 
OPREMA 

PRODAM 

ALI ODDAM v najem vpeljano vrtnarijo 
na atraktivni lokaciji. Telefon za infor-
macije, t r 041/637-595 800767« 

ODDAM 

PROSTORE na Koroški cesti v Kranju, 
t r 041/361-100 8006832 

KRANJ Tavčarjeva ul. 7. obnovljen 
pos. prostor (trgovina), vel. 35 m2. t r 
04/20-12-074,041/206-192 

POSLOVNI prostor 18 m2 v pritličju 
stanovanjske stolpnice v Škofji Loki, za 
mimo dejavnost ali skladiščni prostor, 
najemnina 7 EUR/m2. « 041/673-
789 we>7w 

MOTORNA 
VOZILA 
AVTOMOBILI 
PRODAM 

ODKUP, PRODAJA, PREPIS rabljenih 
vozil, gotovinsko plačik), Avto Kr^j, d. 
o. o., Kranj, Savska 34. Kranj, t r 
04/20-11-413, 041/707-145, 
031/231-358 8006904 

AUDI A 4. 2.0TDI DPF, I. 5 /08. 7.100 
km kremen siv. dodatna oprema, cena 
po dogovonj, V 031/225-870 

8007662 

CrTROEN Saxo 1.0.1. 00 .86 .000 km 
3 vrata, rumene barve, 1. lastnik, i t 
04/25-01-014. 041 /448^23 

8007563 

DAEWOO lanos, 1.00 klima, servo vo-
lan, kovinsko srebrna, daljša izvedba, 
redno servisiran, nove zimske gume. 
t r 041/718-019 80075S6 

LANCIA Dedra, I. 95 klima, servo, 
cena 650 EUR. red do 4 /09, « 
041/231-686 

MITSUBISHI Pajero Pinin 1.8 GDi 
4x4, I. 00, 126.000 km, klima, ABS, 
lepo ohranjen, t r 0 4 0 / 8 7 0 4 3 0 

8007287 

OPELzaphira 2.2 DTl, I. 03 el. paket, 
S.P. tempomat, poraba 6-71, prva bar-
va, orig. vlečna naprava, t r 041/378-
8 0 3 8007570 

SEAT Condoba vario SDI 1.9, I. 98, 
60.000 k m . « 04 /59-63^35 

8007532 

TOVOTO Undcaiiser. diesel, I. 93. 
dobro ohranjena. 9 041/718-775 

8007580 

MOTORNA KOLESA 
PRODAM 

MOTOR CAGIVA. Canyon. 500 c.e. I. 
07. 7.700 km. 29 KVV, srebrn, servisi-
ran. z opremo, cena 3 .600 EUR, t r 
0 3 1 / 6 6 8 4 6 3 

8 0 0 7 5 4 3 

MOTORNO KOLO Vamaha fazer 600, 
I. 04. « 0 5 1 / 3 1 5 - 7 2 6 

8007520 

AVTOPELI IN OPREMA 
PRODAM 

GUME Sava eskimo S3 195/65R15 s 
platišči za Golf IV. Octavia. Toledo, 
Leon, skoraj novo. 9 041/229-077 

ZIMSKE gume 205/55-16 in platišča 
14 col 2 zimskimi gumami 175/70/14, 
9 040/516-013 8007522 

GRADBENI 
MATERIAL 
GRADBENI MATERIAL 
PRODAM 

LESEN oder za fasado, t r 040/691-
7 6 6 8007616 

MACESNOVE ptohe. 4 m3. deb. 52 
mm. deske 1.5 m3. deb. 27 mm in 
opaž 40 m2. šir. 8 cm, t r 041/450-
6 8 0 8007355 

SUHE, hrastove plohe in deske, i r 
04/51-61-463 800756S 

KURIVO 
PRODAM 

DRVA metrska ali razž^igana, možna 
dostava, t r 041/718^19 

8006S05 

BRIKETE za kurjavo, vreča 20 kg sta-
ne 2 EUR. 041/946-167 

8006328 

DRVA, brezova, hrastova in bukova, t r 
041/920-169 

8007&64 

POHIŠTVO 

PRODAM 

KAVČ. modre barve, leseno ogrodje. 
4 okrasne blazine, dim 140x200. raz-
tegljiv v posteljo, zelo malo rabljen, 
cena po dogovoru, t r 04/23-11-141 

GOSPODINJSKI 
APARATI ' 
PRODAM 

HLADILNIK 200 /50 in pralni stroj Go-
renje, t r 041/878-494 

8007574 

PROSTOSTOJEČ električni štedilnik s 
steklokeramičr\o pk)ščo, Gorenje, t r 
04/51-21-414. 041/506-274 

OGREVANJE, HLAJENJE 
PRODAM 

OUNI GORILNIK Umborg eco3, star 
4 leta. 9 031 /800484 80o756d 

GLASBILA 
PRODAM 

NOVO. odlično diatonično harmoniko 
C. F, B 37^-7 ali menjam za staro Be, 
Es. As. t r 04/25-71-190 8Q0765t 

OBLAČILA 
PRODAM 

TROJE nosečniških hlač. t r 040 / 
657-008 8007582 

OTROŠKA 
OPREMA 
PODARIM 

MAMICI, ki )e ostala sama podarim 
lepo zibelko z vložkom in nekaj opreme 
za dojenčka, t ros i / 427 -576 8007577 

MEDICINSKI 
PRIPOMOČKI 
OKULISTIČNI pregledi in komplet 
očala na recept brez doplačila Optika 
Aleksandra Olandia Kranf. tel. 
04/235-01-23 In Optika Saša Tržič, 
t r 04/59-22-602 80066a4 

ŽIVALI 
IN RASTLINE 
PODARIM 

DVE MLADI mucki, belo-sive barve. 
« 0 3 1 / 8 3 7 - 2 9 3 8007559 

HIŠNEGA mucka, želim ga podariti le 
tistemu, ki bi ga imel v stanovanju, ker 
je tako navajen, t r 04/20-46-664 

8007617 

VISOKE, rdeče daJije. tepe pisane pe-
runike in kozarce za vlaganje, t r 
051/427-576 8007676 

KMETIJSTVO 
KMETIJSKI STROJI 
KUPIM 

TRAKTOR Ursus In klperprikolicoTetv 
nostroj. t r 041 /680684 eoo?3>g 

TRAKTOR Z«tor aH Ferguson, « 
051/639-777 8007313 

TRAKTOR od 30 do 70 KM, lahko tudi 
v slabšem stanju ter tovorno dostavno 
vozito, t r 041/849-876 

«)07sa 

TRAKTOR Zetor. t r 031/450-241 

8007646 

PRIDELKI 
PRODAM 
JABOLKA, kvalitetna domača, ugodno 
prodajamo. Kmetija Princ. Hudo 1 (pri 
Kovorju), Tržič. 9 041/747-623 

JABOLKA, krompir, zelje (tudi nariba-
no). sladki mošt (tudi pasteriziran), ja-
bolčni kis in suho sadje. Matijovc - Je-
glič, Podbrezje 192. t r 04/53-31-
1 4 4 6 0 0 7 5 2 3 

JABOLKA za most. t r 04/25-51-551 
6007530 

JEČMEN in koruzo za krmo. suho, t r 
040/384-187 6007640 

KROMPIR, beli in nieči jedilni ter krm-
ni, t r 031/585-345 eoor4M 

NEŠKROPUENA jabolka - voščenke, 
jonatan in druge ter žganje, t r 04/20-
42-397 8007626 

NEŠKROPUENA jabolka, 0,50 
EUR/kg, t r 051 / 3 0 » 9 3 1 60076S6 

REPO. t r 040/750-993 8007533 

SENO. kvalitetno v oglatih balah. Ljub-
no 145. t r 031/309-747 

SUHA jabolka (Krtilje). neškropljena. 
Pevno 6. 9 04/51-20-495 

VZREJNE ŽIVALI 
PRODAM 

4 LETA staro kravo, brejo 9 mes. in 
neškropljena jabolka, t r 04/25-03-
6 3 7 8007673 

BIKCA simentalca. težkega 130 kg. t r 
031/504-048 8007636 

BIKCA simentalca. težkega 140 kg, t r 
031/687-062 8007644 

"t ~ 
ČB BIKCA, starega 10 dni, 9 
031/513-709 8007657 

ČB BIKCA Starega 14 dni, t r 
031/546-834 eoo7seo 

ČB BIKCE in teličke, t r 031/757-796 
8007667 

DVE BREJI kravi simentalki, t r 
04/53-14-937 eoo7S3i 

JARKICE v začetku nesnosti, rumeno 
korenje, repo in kolerabo, t r 
041/205-929 8007638 

KOBILO z žrebetom in obnovljen za-
pravtjivček, t r 041 /364-504 8007528 

PRAŠIČE različno težke, možnost do-
stave. t r 041/724-144 8007289 

PRAŠIČE od 25 do 70 kg. t r 
040/779-850 8007675 

TEUČKO simentalko. staro en teden. 
t r 04/51-46-958 eoo7S50 

TRI ČB bikce, stare 10 do 20 dni, t r 
04/25-71-659 8007672 

KUPIM 

BIKCA simentak^. starega od 1 do 2 
meseca, t r 040/133-969 

8007618 

OSTALO 
PRODAM 

HRASTOVE stebre za kozolec, še do-
bro ohranjene, ugodr«. t r 04/25-01-
1 7 1 8007619 

POSLOVNI STIKI 

GOTOVINSKI KREDm D 0 1 0 
LET ZA VSE ZAPOSLENE. 
TUDI ZA DOLOČEN ČAS. TER 
UPOKOJENCE, do 50 % obn, 
obveznosti niso ovira. Tudi kre-
diti na osnovi vozila in leasingi. 
Možnost odplačila na položni-
ce, pridemo tudi na dom. NU-
MERO UNO. Kukovec Robert 
s.p.» Mlinska 22,2000 Maribor, 
02/252-48-26,041/750-560 

ZAPOSLITVE (m/ž) 
NUDIM 

BAR MONIKA zaposJi dekle za delo v 
strežbi ter več deklet za 2 do 3x teden-
sko. Oek)vnl čas in plačilo po dogovo-
ru, Šipec Monika s.p., Velesovo 56a. 
Cerklje, t r 040/330-060 

8007172 

Iščeš delo? 
www,ms-kranj.si 

KUHARJA/ICO zaposlimo v piceriji 
BIT, Deteljica 10. v Tržiču, lahko tudi 
mlajši upokojenci. 9 040/661-984 

TRGOVKO v tekstilni trgovini iščem za 
honorarno delo v popokianskem času. 
trgovina Nina, Sr. Bela 41, Preddvor, 
9 041 /686^02 

8007688 

ZAPOSLIM natakarico za strežbo. 
Bistro Enka. Nazorjeva 1. Kranj, t r 
041/618-417 800738? 

ZAPOSUM dekle za delo v šanku. Bar 
Jordan, Žiganja vas 52, Križe, t r 
040/516-024 

8007624 

ZAPOSLIMO prodajalko za delo v živil-
ski tigovini, dobro plačilo, možnost za 
nedoločen čas. Pekama Zevnik. 
d.0.0.. Ljubljanska c. 36 a. Kranj. i r 
031/506-691 

8007fi20 

t V b l i H ^ I - ^ I t l U f T ' 

V sistemu DON DON se ukvarjamo z razvojem, proizvodnjo 
in prodajo pekovskih izdeikov. Stalno stremimo 

k inovacijam In novostim. V svojo sredino vabimo 
kandidate za deiovno mesto 

LINIJSKI V O D J A V P R O I Z V O D N J I 

S E N D V I Č E V (m/ž) 

Delo obsega vodenje linije Izdelave sendvičev, 
skrb za točno Izvajanje tehnološkega postopka, kvaliteto 

izdelkov in spoštovanje higienskih predpisov. 

t 
Delo poteka" v proizvodnem obratu v Kranju delo je 

v dveh Izmenah. Izbranim kandidatom ponujanK> stalno 
delovno razmerje, dinamično delo v mladem timu. 

stimulativno nagrajevanje ter možnost 
dodatnega strokovnega Izobraževanja. 

% 
Pismene prošnje z življenjepisom in opisom delovnih 

fcdtuJfenj pošljite na naslov: 

, pONDON.d.o.o. 
^,4001 Kranj 

ZAPOSUMO dekle za delo v strežbi za 
nedoločen čas. Gostilna Sonja, Šprajc 
Boštjan s.p.. Bistrica 11. Naklo, t r 
04/53-06-565 8007647 

ZAPOSLITEV dobi kuharica, picopek, 
kuharski pomočnik/ica, Klub Kovač, 
Andrej Marinšek s.p.. Glava cesta 1. 
Naklo, t r 031 /339-003 8007i8d 

ZAPOSUMO več voznikov za dostavo 
hrane na dom. picopeka in kuharico iz 
Kranja z okolico. Titanik. D. Britof 120. 
Kranj, t r 040/230-555 8007388 

ZA NEDOLOČEN čas zaposlimo za-
stopnike za terensko prodajo artiklov 
za varovanje zdravja. Oglejte si 
www.slnkopa.si. Sinkopa. d.o.o., Ži-
rovnica 87, Žirovnica, i r 041/793-
3 6 7 8007497 

ZAPOSUMO dve cvetličarki za delo v 
trgovskem centru. Pisne prošnje z živ-
ljenjepisom pošljite na naslov: Flora 
d.o.o., Zg. Bitnje 133, Žabnica 

8007318 

IŠČEM 

DELO na področju prevajanja In inštru-
iranja angleškega jezika za OŠ in Sš, 
t r 031/323-235 8007626 

IŠČEM DELO • pomoč pri gospodinj-
skih opraviliti, lahko tudi pri starejši ali 
Invalkini osebi, t r 031/628-292 

IŠČEM DELO. strojnik TGM, delam na 
strojih, bagerjih, n>vokopačih, naklada-
čih. 'bofcatih' In valjarjih, « 051/849-
8 1 5 8007484 

IŠČEM DELO na vašem domu, čišče-
nje, pomoč pri drugih opr.. Kranj okoli-
ca. Tržič okolica, t r 031/227-726 

8007663 

ONE MAN BAND, igranje na obletni-
cah in zabavah. IT 031/595-163 

8007384 

POPOLDANSKO delo. 9 041/358-
0 6 5 8007678 

STORITVE 
NUDIM 

ADAPTACIJE, novogradnje od temelja 
do strehe. Notranje omete, fasade, 
kamnite škarpe. urejanje In tlakovanje 
dvonšč, z našim ali vašim materialom. 
SGP Bytyqi d.n.o., Struževo 3a. Kranj, 
t r 041/222-741 8006004 

ASFALTIRANJE, tlakovanje dvorišč, 
dovoz, poti, parkirišč, polag. robnikov, 
pralnih plošč. izd. betonskih In kamni-
tih škarp, Adrovk: & Co, d.n.o., Jelov-
škova 10. Kamnik, t r 01/839-46-14. 
041/680-761 8008011 

ASTERIKS SENČILA Rozman Peter, s. 
p.. Senično 7, Križe, tel.: 59-55-170. 
041/733-709; žaluaje, roteji, rolete, la-
melne zavese, plise zavese, komamiki, 
marine, www.asteriks.net 8006fi03 

0 3 i / 6 8 a 8 3 a 
Boštjan 

BELJENJE notranjih proston?v, kitanje 
sten In stnspov, premazi oken in vrat. 
odstranjevanje tapet, barvanje fasad in 
napuščev vam nudi slikopleskarstvo 
Pavec Ivan s.p.. Podbrezje 179 , Ma-
kkD, 9 031 /39-29-09 eoo6»ž3 

DELAMO vsa zidarska dela, notranje 
onnete in fasade z našim ali vašim ma-
terialom, Ananiti. d.o.o.. Žabnica 47. 
Žabnica. t r 041/288-473. 041/878-
3 8 6 B0O69S6 

FLORIJANI, d.o.o., C. na Brdo 41, 
Kranj izvaja vsa gradbena dela od te-
meljev do strehe, adaptacije, ometi, 
ometi fasad, kamnite škarpe. tlakova-
nje dvorišč, t r 041/557-871 

800662? 

IMATE pisarno, stanovanje, hišo, časa 
za čiščenje pa vam primanjkuje? Nu-
dim čiščenje pisarn, stanovanj in hiš. 
Marjeta Kumer s.p.. Zg. Brnik 136, 
Cerklje, t r 064/105-251 

IZVAJAM vsa gradbena deta, adapta-
cije, notranje omete vseh vrst, fasade. 
hkro in poceni. Adil Sopaj s.p., Sr. Bit-
nje 31, Žabnica. t r 041/583-009 

eooeas« 

IZVAJAMO sanacije dimnikov, vrtanje, 
zidava, montaža novih, popravila sta-
rih, nudimo dimne obloge, dimne 
kape. Novak &Co, d.n.o.. Ljubljanska 
89. Domžale, t r 031/422-800 

8 0 0 8 9 3 3 

KfTANJE in beljenje, hitro in kvalitet-
no. Nahtigal Roman s.p., Šorlijeva 19, 
Kranj, i r 031/508-168 

8006098 

NUDIM vsa slikopleskarska dela. izde-
lava fasad, polaganje vseh vrst talnih 
obk>g, VolčanšeK Albin s.p.. Kidričeva 
7, Jesenice. 04/586-38-35. 9 
041/873-706 800747« 

PREKRIVANJE STREH od 3 ,5 
EUR/m2, možna dobava 30% cenejše 
kritine, Marko Derlink s.p.. Glavna ce-
sta 12, Naklo, t r 040/484-118 

RAČUNOVODSTVO. profesk>nalno In 
kakovostno. OSSAT. d.o.o.. Planina 3, 
Kranj, t r 031/267-537 

8007488 

SLO DOM - stene, stropi knauf. arm-
strong; czd. podstreh in adaptacije sta-
novanj: laminati. okna, vrata. str. okna 
velux; pleskarska in vzdrževalna dela. 
Slavko Markotič s.p.. Suška c. 28, Šk. 
Loka. t r 041/806-751 

8007156 

STROKOVNO osebje nudi pomoč na 
domu In dnevno varstvo starejšim ose-
bam v Kranlu in okolici, Diomed, 
d.o.o.. Partizanska c. 10. Kranj, t r 
040/874-491 80074« 

VIJOSA, d.o.o., Tomšičeva ul. 40. 
Kranj, izvaja vsa gradbena dela. adap-
tacije, vse vrste fasad, zunanje uredit-
ve In notranje omete, t r 031/451-
420 

8 0 0 6 3 7 6 

ŽALUZUE - notranje in zunanje, lamel-
ne, panelne in plise zavese, roloje, 
screen sončila izdelamo in nnontiramo. 
RONO SENČILA, d.o.o., Mavsarjova 
cesta 46. Notranje Gorice, t r 
01/365-12-47, 041/334-247 

aoo628a 

IŠČEM 

IŠČEM občasno pomoč na domu (go-
spodinjska opravita, predvsem kuha-
nje). t r 040/463-523 

8007S3S 

mailto:maljoglasi@g-glas.si
http://www.slnkopa.si
http://www.asteriks.net
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ZASEBNI STIKI 
35.000 POSREDOVANJ, 11.000 p<v 
znanstev v preteklem letu je karakteri-
stika ženitne posnedovaince Zaupanje 
za vse generacije, ki posreduje po 
vsej Slo, B 03/57-26-319, 031/505-
49S. 031/336-378 sooooo. 

39-LETNI skromen moški z otrokom 
išče poštero dekle za skî ino življenje, 
«041/229-649 8007329 

DEKLETA brezplačno lahko spoznate 
InntA 7A Isicmrm. r&̂ uiA, trajnA tvaza 17 
vse države, o 031/836-378 

8000005 

MLAD, skromen, preprost, uspešen 
moški hrepeni po trajni ljubezni, t r 
041/968-192 0007330 

SPOŠTOVANA, če si ostala sama in si 
želiš nežno moško roko In pošteno 
srce, pokliči, IT 041/602-395 8007S71 

WWW.CORENJSKIGLAS.SI 
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Z A H V A L A 

V 95. letu starosti je umrla naša draga mama, stara mama, tašča, 
sestra in teta 

IVANA KOS 
toj. Pintar, Maticova mama iz Gabrica pri Škofji Lold 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, cvetje, sveče, svete maše in darove za 
cerkev sv. Tomaža v Brodeh. Zahvaljujemo se tudi tistim, ki ste jo v 
tako velikem številu pospremili na njeni zadnji poti. Posebna zah-
vala dr. Deinšarjevi, pationažimiia sestrama D r a ^ d in Nataši, obči-
ni Skof ja Loka, sodalni službi Škofja Loka, kaplanu Tmetu Skoku za 
lep pogrebni obred, pogrebni službi Akris ter pevcem Zupan. 

Žalujoči: njeni domači, sinova Polde in Jože, hčeri Stanka in 
A n i z družinami ter sestra Francka in brat Lovro 
Gabrk, 18. oktobra zooS 

SPOROČILO O S M R T I 

Jesen razgrinja sive pajčolanc, 
poslednji listi padajo s platane... 

Oton Župančič 

V 91. letu nas je zapustila 
v v 

IVANA BELČIČ 
Pogreb drage pokojnice je bil 25. oktobra 2 0 0 8 na kranjskem pokopališču. 

Sin Frane z družino, brat Jernej, vnukinje Irena, Eva, Mojca, Ana, 
pravnuk Nejc i n d n ^ o sorodstvo. 

Kranj, Lavrica, v oktobru 2 0 0 8 

Ni smrt tisto, kar nas loči, 
in iivljenje ni. kar druži nas. 
So vezi močnejše. 
Brez pomena zanje so razdalje, kraj in čas. 
(M. Kačič) 

Z A H V A L A 

V 83. letu starosti nas jc zapustila naša draga 

MARIJA BALAŽIČ 
Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem, ki ste jo z nami pospremili na njeni zadnji poti. Hvala 
vsem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče. Zahvaljujemo se osebju 
bolnišnice Golnik, Kliničnega centra Ljubljana - Kardiološkega oddelka in 
C I IM , sodelavcem Upravne enote Kranj, Občinske uprave Naklo, Telekoma 
PE Kranj, Članom Planinske skupine I T Kranj, JD Camium Kranj, Kranj-
skih tabornikov. Društva upokojencev Kranj, Z Z B Kianj, sosedom iz Šorli-
jeve 8 in stanovalcem Valjavčeve 14. Posebna zahvala gospodu župniku za 
lepo opravljen pogrebni obred, pogrebni službi Mestnega pokopališča 
Kranj, pevcem.in izvajalcu Tišine. Vsem imenovanim in neimenovanim še 
enkrat iskrena hvala, da ste nam v težkih trenutkih stali ob stranL 

Vsi njeni 
Kranj, 22. oktobra 2 0 0 8 

V S P O M I N 

Želeli bi, da bi bil še med nami, a eno leto smo že sami, naš dragi 

EMIL GRAH 

Pogrešamo te! 
Hvala vsem za molitve, prižgane sveče in dobre misl i ob njegov-
e m grobu. 

Z A H V A L A 

V 85. letu nas je zapustil dragi ata i n dedek 

ALOJZ PIVK 
Omejcov ata s Hotavdj 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijatel-
j em in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče ter 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Še posebej bi se zahvalili dr. 
Nadji Šubic, bolnišnici Golnik, Danijelu Veharju in Juriju Ku-
m a r j u za poslovilne besede. Prav tako se zahvaljujemo g. žup-
n iku za lepo opravljen cerkveni obred, pevcem Lovske družine 
Škofja Loka in trobentaču. Vsem imenovanim in neimenovan-
i m iskrena hvala. 

Žalujoči v s i n j ^ o v i 

V S P O M I N 

Rad bi ohranil samo to malo, kar Je najbolj moje, 
kar se v drugih ne ponovi, 
kak droben spomin, ki zvonko poje, 

da me zasidra v času, ki ga le ni, 
kak droben spomin, ki nc bo minil, 
da bo pričal zame: nekoč Je bil! 

(Ervin Fritz) 

LADO KOŠNIK 
25 let bo minilo 31. oktobra. 
Misel na tebe - še vedno živi! 
Ž iv i v srdh vseh tistih, 
ki ne pustijo, da zbledi -
k i ne pustijo, da spomin umre ... 

Saj le to - je tisto, kar tako močno bol i . 
M i , ki smo te imeli radi . 

Prišel Je težki Čas slovesa, 
naj tvoja duša spokojno gre v nebesa. 
Vsak dan lučka ti na grobu bi gorela 
in naša ljubezen te večno bo grela. 

Z A H V A L A 

V 77. letu nas je zapustil naš dragi 

ANTON-ZVONKO JUSTIN 
roj. 1932 iz Kranja, Begunjska ul. 1 

Iskreno se zahval ju jemo vsem sorodnikom, pri jatel jem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in spremst-
vo na njegovi zadnji pot i Zahvaljujemo se tudi zdravnikom i n 
medicinskemu osebju bolnišnice Golnik odd. 7 0 0 in 2 0 0 ter dr. 
Teranovi za njene obiske na domu. Naša z a h v ^ gre tudi gospo-
du župniku, pevcem, trobentaču ter pogrebiii službi Navček. 

Žalujoči: žena Angelca, hčerki Zvonka in Erika z družinama ter 
ostalo sorodstvo 

Vsepovsod Je delo Z A H V A L A 
tvojih pridnih rok. 
Sedaj v grobu spiš, ^ 

a v nalih srdh še živiš. v 73 . letu nas je po hudi bolezni za vedno zapustil l jubljeni 
Hvala za tvoje plemenito srce. sja-bnj aji, stari aU, tast, brat, stric, boter in bratranec 

METOD Z O RMAN 
iz Vopovelj 13 

Hvala vsem, k i ste ga imel i radi in ste v življenju zanj karkoli do-
brega storili, zdravnikom in zdravstvenemu osebju za lajšanje 
bolezni ter vsem, k i ste ga v času njegove bolezni bodrili in 
obiskovali. Zahvala vsem, Id ste se od njega še zadnjič poslovili, 
darovali za sv. maše, cvetje in sveče. Hvala g. župniku in pev-
cem za lepo opravljen pogrebni obred ter govorniku za poslovil-
ne besede. Iskrena hvala vsem, k i ste ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovo zadnjo pot, ter vsem, k i ste n a m v teh tež-
kih trenutkih nesebično pomagali, nas tolažili, izrazili sožalje in 
zanj molili , še enkrat vsem in vsakemu posebej iskrena hvala! 

Vsi njegovi 
Vopovlje, 24. oktobra 2 0 0 8 

Z A H V A L A 

V 62. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, ati, dedi, brat, stric, tast 

IVAN NAGLIC 
p. d. Gašperjev Ivan iz Hrastja 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, botrom, sosedom, 
prijateljem in znancem za izrečena pisna in ustna sožalja, podar-
jeno cvetje in sveče. Zahvaljujemo se P G D Prebačevo-Hrastje in 
drugim gasilcem za številno spremstvo na njegovi zadnji poti, 
praporščakom, g. župniku za lepo opravljen pogrebni obred, pev-
cem, trobentaču ter g. Crašiču in g. Zupanu za poslovilne besede 
ob odprtem grobu. Lepa hvala tudi njegovim nekdanjim sodelav-
cem Alpetour potovalna agendja, d. d., balinarjem, Godlarjem, 
upokojencem, 0 0 RK Hrastje-Prebačevo, diabetikom, kegljačem, 
KomunaM Kranj, Emoni Obala, d. o. o., Lidl, d. o. o. k d . i n po-
grebni službi Navček. Posebna zahvala pa tudi zdravstvenemu 
osebju. Še enkrat iskrena hvala vsem, k i ste ga pospremili na nje-
govi zadnji poti v tako velikem številu in nam stali ob strani 

Žalujoči vsi njegovi 
Hrastje, 23. oktobra 2 0 0 8 

http://WWW.CORENJSKIGLAS.SI
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A N K E T A 

Svečka v spomin 
in iz srca 
SUZANA P. KOVAČIČ 

Jesenice - V soboto je prvi 
november, dan mrtvih. Obi-
čaj je, da na ta dan na poico-
pališča prinesemo sveče in 
rože. Pa je dovolj, da se po-
kojnih s p o m i n j a m o samo 
na ta,dan?. . ' 

Foto: Tina OokI 

Tone Dolinan 

"Prvega novembra ne grem 
na pokopališče, g r e m pa 
skoraj vsak teden, zagotovo 
pa na štir inajst dni . Prvi 

.noyemlj,ei::.|e;bo|lj za t iste, 
ki se pripel jejo od daleč 
enkrat na leto." 

Mateja Pavkovič: 

"Na prvega novembra grem 
na pokopališče prižgat sveč-
ko za sorodnike. Prav bi 
bilo, da se pokojnih spomi-
n j a m o čez celo leto, ne 
samo na ta dan." 

m 
Denis Rekar 

"Prav je, da se s p o m i n u 
na pokojne pok lon imo na 
prvega novembra, a se j im 
je treba pokloniti tudi druge 
dni v letu. Dovolj je ena 
svečka, pa ta s pravim na-
menom." 

Marija Demšar 

"Takole bom rekla: ena 
svečka, m a j h e n šopek, pa 
t isto večkrat. Pokojnih se 
je treba spomnit i večkrat na 
leto, ne s a m o na prvega 
novembra." 

rmina Malkoč: 

ena svečka na grobu 
iko pomeni. Spominu na 

rtve je treba posvečati jjp-
nost vše leto, ne samo 
dan v letu." 

Več kot zgolj solidarnost 
Območno združenje Rdečega križa Kranj letos praznuje šestdesetletnico neprekinjenega delovanja. 

MATEJA RANT 

Kranj - "Delajte še naprej 
tako, kot ste doslej. V svetu, 
kjer so pomembne le števil-
ke, so ljudje kot vi še zlasti 
nepogrešljivi," j i m je na slo-
vesnosti ob visokem jubileju 
zaželel slavnostni govornik 
Janez Pezelj, generalni se-
kretar Rdečega križa Slove-
ni je . Kranjsko območno 
združenje Rdečega križa je 
praznovanje svoje šestdeset-
letnice združilo še s prazno-
vanjem dvajsetletnice pobra-

tenja z združen jem prosto-
voljnih krvodajalcev Dober-
dob, s kater im so ob tej pri-
ložnosti podpisali tud i listi-
no o sodelovanju. 

Ena od osrednjih dejavno-
sti Rdečega križa še naprej 
ostaja krvodajalstvo, k i ga je 
Janez Pezelj označil za več 
kot zgolj solidarnost "Je skrb 
za sodržavljane, k i so se znaš-
li v težavah," je poudaril. Naj-
zaslužnejšim krvodajalcem 
so se na sobotni slovesnosti 
oddolžili s priznanji, k i j ih je 
prejelo prek 140 krvodajalcev. 

M e d n j im i je kr i največkrat, 
kar 70-kTat, daroval M a r j a n 
Šter. Po besedah predsednika 
kranjskega združenja Rdeče-
ga križa Marjana Gantarja na 
faanjskem območju na leto 
organizirajo 3500 odvzemov 
krvi, kri pa po načelih prosto-
voljnosti, anoninmost i i n 
brezplačnosti daruje kar se-
d e m odstotkov prebivalcev 
kranjske občine. 

Poleg krvodajalstva m e d 
dejavnosti Rdečega kr iža 
sodi tudi pomoč socialno 
ogroženim, na kar je s svojo 

zgodbo opozori l p o d ž u p a n 
Igor Velov. Spomnil se je na-
mreč dogodka, ko je pred ča-
som druž in i na Planini po-
gorelo stanovanje. " Iz stano-
vanja so pritekli na pol goli 
i n bosi. Poklical s e m pred-
sednika območnega združe-
nja Rdečega križa in ob 22. 
ur i sta bi l i v nj ihovem skla-
dišču dve ženski, ki sta po-
skrbeli za najnujnejše, kar je 
potrebovala družina. Šele ta-
krat se zaveš, koliko n e k o m u 
pomeni jo ponošeni obleka 
in čevlji," je končal Velov. 

O b dvajsetletnici pobratenja z združenjem prostovoljnih krvodajakev Doberdob so podpisali tudi listino o sodelovanju, /fou: s«t»ra vidcr 

vremenska napoved 
Napoved za Gorenjsko 

Danes bo deževno z nevihtami. Pihal bo močan jugozahodnik. 
Snežilo bo do okoli 1200 m . Čez dan bodo padavine pone-
hale, v petek pa se v hribovitem svetu spet pričele. Me ja 
sneženja se bo dvigala. V soboto bo oblačno in deževno. 

Agcncija RS za oicolje, Urad za meteorologijo 

ČETRTEK i PETEK 

10/8°C i 6/13°C 

SOBOTA 

umu 

8/1 rc 

Z«j>«b 
o 16/11 -C 

o Roka 
mil;/ ^ 18/14-C 

B E G U N J E 

N a cesto 180 delavcev Elana 

Včeraj je bil v tovarni Elan sestanek vodstva podjet ja s 
predstavniki delavskega sveta in sindikata. V torek v Finan-
cah objavljen podatek, da bo 150 delavcev v Elanu ostalo 
brez dela, je presenetil vse in vodstvo ga je odločno za-
nikalo. Predsednik sindikata Dušan Ferjan je dejal , da 
odpuščanje sicer pričakujejo, vendar v manjšem številu: 
m e d petdeset in sto delavcev. O b zaključku redakcije pa 
s m o izvedeli, d a bo delo izgubilo 180 delavcev. S . Ž . 

KRANJ 

Tudi Kroj v likvidacijo 

Po Ibi Kranj, Aquasavi, Gorenjskih oblačilih in Vezeninah 
Bled morda črna usoda čaka tudi škofjeloški Kroj. Podjetje 
je v prvih osmih mesecih ustvarilo za več kot pol milijona 
evrov izgube i z poslovanja, zato uprava z Gregorjem Popo-
vičem na čelu po eni strani obljublja sanacijo, po drugi 
strani pa govori o uvedbi redne likvidacije. Na podlagi te 
visi na nitki usoda 38 zaposlenih, ki bi delo lahko dobili 
v novoustanovljeni hčerinski družbi. Uprava zagotavlja, da 
ima danes dovolj premoženja za poplačilo upnikov. Več 
o usodi Kroja v torkovi številki Gorenjskega glasa. B . B. 

CERKLJE 

Naj pridelek bo 14. novembra 

Tradic iona lna , že 19. prireditev Na j pridelek 2 0 0 8 bo 
14. novembra v Kul turnem hramu Ignacija Borštnika v 
Cerkljah, so sporočili iz občine Cerklje, ki je po odpovedi s 
strani turističnega društva prevzela organizacijo letošnje 
prireditve, ki jo bo pripravila v sodelovanju z Mlad in-
skim centrom Cerklje. "Kmete pozivamo, da še za nekaj 
časa prihranijo svoje rekordne pridelke in jih 14. novembra 
prinesejo v Cerklje," je povabil cerkljanski ž u p a n Franc 
Čebul). Kot je že v navadi, bodo tudi letos iskali največje 
oziroma najtežje krompir, podzemno in nadzemno kolerabo, 
repo, jedilno in krmno korenje, rdečo in krmno peso ter 
zeljnato glavo. S. Š. 

Mladoporočenci 

N a Bledu so se i8 . oktobra poročili: Blaž Gašperlin in Nina 
Avsenik, O t o n Mikek in Violeta Grdinič, Igor Kodre in 
Neža Eržen ter Uroš Bajželj in Tanja Šuštar. Mladoporo-
čencem čestitamo in j im podarjamo polletno naročnino na 
Gorenjski glas. 

t N A i . p o s m S ® ^ • 
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